
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 12:41:57) 
 
 Poštovane koleginice i kolege poslanici i poslanice, uvaženi predsjedniče Vlade i uvaženi 
članovi Vlade, 
 Otvaram Treću - posebnu sjednicu Prvog redovnog proljećnjeg zasijedanja u 2021. 
godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Kao što znate dnevni red sjednice je Premijerski sat i poslanička pitanja u vezi sa 
određenom temom. 
 Prvi dio sjednice posevećen je Premijerskom satu u okviru kojeg pitanja predsjedniku Vlade 
postavljaju predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici klubova poslanika. 
Vrijeme za postavljanje pitanja predsjedniku Vlade iznosi najviše pet minuta,  predsjednik  Vlade 
odgovara u trajanju najviše pet minuta. Poslije datog usmenog odgovora predsjdnik, odnosno 
ovlašćeni predstavnik kluba poslanika koji je postavio pitanje ima pravo da komentariše odgovor u 
trajanju najviše tri minuta, a predsjednik Vlade da odgovori na komentar u trajanju najviše tri 
minuta. Predsjednik  odnosno ovlašćeni predstavnik kluba poslanika koji je postavio pitanje nakon 
što predsjednik Vlade da odgovor na komentar ima pravo da iznese stav na odgovor predsjednika 
Vlade u trajanju najviše dva minuta. 
 Podsjećam, da su predsjedniku Vlade pitanja postavili sljedeći poslanici: Božena Jelušić, 
ovlašćena predstavnica Kluba poslanika Crno na bijelo, Danijela Đurović ovlašćena predstavnica 
Kluba poslanika Socijalističke narodne partije Crne Gore, Ivan Brajović, predsjednik Kluba 
poslanika Socijaldemokrata Crne Gore, Boris Bogdanović predsjednik Kluba poslanika 
Demokrate, Demos - Mir je naša nacija, Raško Konjević predsjednik Kluba poslanika 
Socijaldemokratske partije Crne Gore Albanske koalicije „Jednoglasno", Ervin Ibrahimović 
predsjednik Kluba poslanika Bošnjačke stranke, Strahinja Bulajić ovlašćeni predstavnik Kluba 
poslanika Demokratskog fronta, Nova srpska demokratija, Demokratska narodna partija, 
Ujedinjena Crna Gora i Radnička partija, Branko Radulović predsjednik Kluba poslanika 
Demokratskog fronta - Pokret za promjene i  Dragutin Papović ovlašćeni predstavnik Kluba 
poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore i Liberalne partije. 
 Kolege poslanici, pitanja predsjedniku Vlade postavljaće naizmjenično predsjednik odnosno 
ovlašćeni predstavnik kluba poslanika parlamentarne većine, a potom predsjednik, odnosno 
ovlašćeni predstavnik kluba poslanika parlamentarne opozicije i to prema redosljedu predaje 
pitanja Pisarnici Skupštine Crne Gore.  
 Prelazimo na postavljanje pitanja. 
 Prva riječ ima poslanica Božena Jelušić. 
 Proceduralno izvolite poslanik Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (28.04.21 12:44:52) 
 
 Mi smo negdje krajem čini mi se mjeseca imali prvu sjednicu posvećenu Premijerskom satu 
i tada poslaničkim pitanjima i ja sam tada sugerisao da  Vlada, odnosno predsjednik Vlade ne 
poštuje Poslovnik. Tada sam rekao da sam 12.01. i 16.12. poslao dva pitanja prema predsjedniku 
Vlade na koje tada nijesam dobio odgovor. Sada prosto moram ponovo da vas podsjetim, da 
Vlada, odnosno predsjednik Vlade ne poštuje ono što je obaveza prema ovoj Skupštini. Dana 
16.12. sam poslao pitanje na koji još uvijek još nijesam dobio odgovor. Radi pune korektnosti 
odgovor je kako mi je rečeno iz predsjednikovog kabineta  trebao da mi dostavi njegov generalni 
sekretar. Ovo je peti mjesec.  

Drugo pitanje koje sam postavio 12.01. takođe nijesam dobio nikakav odgovor. Ja Vas 
molim predsjedniče Vlade, s obzirom da smo ovakvu praksu znali da imamo i u prethodnom 
mandatu i ja sam jednaku praksu nastavio, kad god ne dobijem odgovor na Premijerskom satu se 
javim proceduralno, ali mislim da je svaka mjera prevaziđena činjenicom da ja četiri mjeseca kao 
poslanik na dva pitanja ne mogu da dobijem odgovor. Ključna poruka predsjednika Vlade kada je 
bio u ovom Parlamentu, da ga biramo za predsjednika Vlade je bila transparentnost. Vi ste pravili 
urgencije, obraćam se Vama, jer je procedura, ne mislim da Vi imate bilo kakvu vrstu 
odgovornosti, ali nijesam htio te stvari da podsjećam. Ja sam se obraćao Vama, Vaši saradnici su 



se obraćali Vladi sa podsjećanjem i tako dalje. Predsjedniče Parlamenta  sve je uzalud, ja Vas 
molim da nađemo neku vrstu mehanizma da se nama Vlada ne pojavljuje svaki mjesec, a ono što 
mi imamo pravo po Posloviku po članu 50 da nam predsjednik Vlade ne odgovara. Čemu svrha te 
norme. Izbrišimo tu normu. Ako je neka promjena trebala da nastane, jer se ovo dešavalo i prije, ja 
se nadam barem da je trebala da nastane u najlakšoj mogućoj stvari a to je u transparentnosti da 
možemo da dobijemo odgovore na pitanja koja su u posjedu Vlade. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 12:47:19) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konjeviću. Razumio sam da je intervencija bila u odnosu na član 50 
Poslovnika. Kao što ste i Vi saopštili, ja kao predsjednik Skupštine i generalni sekretar Skupštine 
smo učinili sve ono što je do nas, saglasno Poslovniku Skupštine Crne Gore. Sa jedne strane, 
naravno imam razumijevanje da sve ono što je pojačana sigurno dinamika rada Vlade Crne Gore 
preuzimanje vlasti u jednom složenom trenutku, proces prilagođavanja imajući, da kažem da 
imamo novu Vladu Crne Gore, a sa druge strane uvijek ću, rekao sam to, bez obzira da li 
intervencija ovog tipa dolazile od poslanika parlamentarne većine ili opozicije pridružiti apelima za 
poštovanje člana 50 Poslovnika Skupštine Crne Gore. Poslovnik, to sam više puta rekao, nije bilo 
kakav akt, to je jedini poslovnik mislim u crnogorskom pravnom sistemu koji prepoznaje Ustav 
Crne Gore i za njegovo donošenje potrebno je značajno veća većina nego za donošenje brojnih 
drugih zakona koji su dio naših pozitivnih propisa i dio našeg pravnog sistema. Tako da sa jedne 
strane siguran sam da postoji razumijevanja, a sa druge strane i potreba zaista da pomognemo i 
da omogućimo poslanicima da dobiju sve one neophodne materijale koji su im potrebni saglasno 
Poslovniku za obavljanje poslaničke funkcije. Zahvaljujem. Idemo dalje. 
   Izvolite proceduralno, poslanik Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (28.04.21 12:48:50) 
 
 Vrlo kratko. Izvinjavam se. Iskoristiću priliku. Prije nego što krenemo sa sjednicom 
Premijerskog sata, s obzirom da imamo jednu nesvakidašnju situaciju za crnogorske političke 
prilike da su potpredsjedniku Vlade Crne Gore, gospodinu Dritanu Abazoviću stigle vrlo ozbiljne 
prijetnje od pripadnika jednog od najopasnijih kriminalnih klanova ne samo u Crnoj Gori već na 
Balkanu, uopšte u Evropi. S obzirom da poruke podrške stižu iz Evropskog parlamenta preko 70 
poslanika Evropskog parlamenta je poslao direktnu podršku. Imajući u vidu da je borba protiv 
organizovanog kriminala obaveza svih u društvu, svih poslanika, javnih činilaca, političkih i 
društvenih subjekata volio bih da tu poruku mi odavde iz Parlamenta i iz Vlade pošaljemo poruku 
jedinstva i odlučnosti kada je u pitanju borba protiv organizovanog kriminala i korupcije. Ja sam 
ubijeđen da takva poruka neće i ne smije izostati. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 12:50:05) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru. Siguran sam da nema dileme za svaki član ovog 
Parlamenta na istovjetan način razmišlja, odnosno da nadležni državni organi treba da rade svoj 
dio posla, da obezbijede sigurnost i bezbjednost svakom poslaniku, svakom članu Vlade i svakom 
građaninu Crne Gore. To je nešto  zašta se mi zajednički zalažemo. U tom duhu sam razumio 
Vašu intervenciju i naravno pridružujem se. Procedura, poslanik Živković, izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (28.04.21 12:50:37) 
 
 Hvala predsjedniče. 
 Poštovane koleginice i kolege, predsjedniče Vlade sa ministrima, poštovani građani, 
 I ja sam uputio pitanje u skladu sa članom 50 Poslovnika ministru pravde ljudskih i 



manjinskih prava, gospodinu Leposaviću, u kom sam tražio da dostavi tekst Nacrta temeljnog 
sporazuma između Srpske pravoslavne crkve i Vlade Crne Gore. Međutim, taj odgovor još uvijek 
nijesam dobio. Rečeno je u tom odgovoru da je tekst Nacrta spreman, vidimo da je i taj Predlog, a 
ne sada Nacrt, već Predlog, spreman da se potpiše između Vlade i Srpske pravoslavne crkve da 
se to drži pod velim tajnosti. Nemamo mogućnost uvida kao parlamentarci ni u bilo kakav radni 
tekst, a kamoli Predloga, a u skladu sa Poslovnikom imamo pravo da dobijamo sve materijale od 
Vlade koje Vlada priprema. Tako da samo upozorim na tu okolnost da u skladu sa članom 50 
Poslovnika nijesam dobio materijale niti odgovor adekvatan onome što je bio upit prema 
Ministarstvu pravde, manjinskih i ljudskih prava. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 12:51:46) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Živkoviću. 
 Neću sada ponavljati sve ono što je bio moj odnos prema poštovanju člana 50, a što sam 
saopštio prilikom intervencije proceduralne poslanika Konjevića. Svakako u konkretnom slučaju 
radi se ako negdje i do toga dođe o ugovornom odnosu između Vlade i crkve. Što se tiče ovog 
Parlamenta i Skupštine Crne Gore mi smo imali svoju ulogu u donošenju Zakona o slobodi 
vjeroispovijesti koji je donijet na sjednici 28. decembra i Parlamentarna skupština Savjeta Evrope 
prije nekoliko dana u svojoj rezoluciji snažno pozdravila usvajanje Zakona o slobodi 
vjeroispovijesti na sjednici koja je održana 28. decembra. Prelazimo na postavljanje pitanja. 
 Izvolite, uvažena poslanice Jelušić. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (28.04.21 12:52:41) 
 
 Poštovani gospodine Krivokapiću, ja sam Vam postavila pitanje koje glasi - Kada će i da li 
je Vlada inicirala izmjene uredbi i drugih akata u skladu sa nadležnostima kojima se uređuju 
nadoknade i ostale privilegije funkcionera i koje značajno opterećuju javne finansije, a čijim bi se 
ograničavanjem ili ukidanjem omogućila pravednija raspodjela tereta krize na sve građane? 
 Upravo objavljenim UNICEF-ovim podacima 34% djece u Crnoj Gori živi u siromaštvu, 37% 
djece oskudijeva u tri ili više dimenzija, a to su zdravlje, ishrana i obrazovanje. Jedini sigurni 
poslodavac u ovoj zemlji je država, jedino su primanja od države i naša funkcionerska primanja 
ono što sigurno prvoga dolazi i mi ne moramo da strahujemo hoće li naša djeca postati gladna, ali 
vjerovatno možemo smanjiti procenat drugačijom raspodjelom tih sredstava. U ovom trenutku 
kada je došlo do promjene vlasti plašim se da se ljudi na svim stranama više bave pitanjima 
demontaže ili problemima države nego što se bave demontažom sistema koji je doveo do 
sistemske nepravde do snažnog Gini koeficijenta, do uvećanja siromaštava i obesmišljavanja 
rasta društvenog proizvoda. Da je tako svjedoči i  žestoki prodor ljudi po dubini, jer je to jedino što 
vam omogućava da sigurno preživljavate. Kada bismo destimulisali upravo te oblike prodora po 
dubini time što ćemo funkcionerske nadoknade na svim nivoima ograničiti vjerovatno bi bilo 
mnogo više zanimanja da se pomogne u socijalnoj sferi. Ja vam moram reći da ovi UNICEF-ovi 
podaci u vremenu kada su građani u ovoj državi koji je trebalo da budu korifeji pravde i 
pravičnosti, kupovali stanove za nekoliko hiljada eura od nekoliko desetina kvadrata 90, 120 i 
slično, da je u isto to vrijeme izdvajanje iz budžeta za socijalno staranje bilo 0,1%. Zbog toga sam 
ja ubijeđena da Komisija za visoku korupciju i svi u Crnoj Gori moramo otkrivati tu bezočnu 
pljačku, a ono o stanovima je zastiđe koje je nezamislivo. Svijest da upravo vama pripada pravo 
da dobijate četvrtu, petu i ne znam koju nekretninu i da nju simbolično plaćate, da se zalažete za 
tržišnu i neoliberalnu ekonomiju, a od socijalizma baštinite da vam se daje, to je strahoviti šamar 
Crnoj Gori.  
 Zbog toga uporedo sa time što se objelodanjuju takvi primjeri, gospodine Krivokapiću,  od 
vaše Vlade očekujem da svakog dana kažete koju ste uredbu na štetu građana ukinuli i da u roku 
odmah ukinete ovu Uredbu o stanovima i da nas kao građane o tome obavijestite. Međutim, nijesu 
stanovi jedina privilegija. Mi znamo da su funkcionerske plate iznimno visoke, da su nadoknade za 
predsjednike upravnih odbora, članove upravnih odbora, takođe veoma visoke. Tu nije kraj svih 



privilegija, tu su službeni automobili, telefonski računi, nadoknade za odvojeni život u Crnoj Gori 
koja se može preći za jedan dan. Imate onu turu, velika i mala tura Crna Gora. Tu su nebrojene 
privilegije koje jedna po jedna devastiraju i depriviraju državu u njenom siromaštvu. Zato se ja 
obraćam Vladi da ne stane sa hitnim ukidanjem ove uredbe o stanovima. To je trebalo da bude 
urađeno juče ili čim smo došli, da tako kažem, na vlast.  Treba da se preispitaju i svi drugi oblici 
privilegija, jer ja ne vjerujem da ništa ne treba platiti ljudima koji dižu ruke za četiri milijarde 
budžeta ili koji rade zaista težak posao, ali mislim da je moguće kresanje brojnih privilegija o čemu 
ste vi nešto rekli u svom odgovoru. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 12:58:01) 
 
 Zahvaljujem poslanice Jelušić. 
 Pravo na odgovor predsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 12:58:28) 
 
 Dragi građani, Crne Gore, divni narode Crne Gore, uvaženi poslanici, cijenjena poslanice 
Jelušić, 
 Ja sam obradovan ovim Vašim pitanjem i kao što ste vidjeli iz samog odgovora ja sam to 
podijelio u tri dijela. Ovaj dio koji ste vi na početku apostrofirali, a tiče se zakona koji na neki način 
daje ovlašćenu funkciju odgovorajućim funkcionerima drugog dijela koji se tiče one evidencije i 
tačnih podataka do koje je Vlada u ovom trenutku mogla da dođe, a to je sve ono što se ili u 
prethodnom dijelu definiše kao određena mjera privilegije ili danas kao potencijalna nadoknada. 
Naravno, treći dio koji se odnosi na ono što predstavlja jedan pošteno rečeno veliki resur Crne 
Gore koji nikako do kraja ne možemo da afirmišemo na pravi način. Dozvolite da samo pročitam 
određene djelove iz svakog ovog dijela onda ću na kraju u drugom dijelu, ako se slažete odgovoriti 
na ono što Vlada želi da uradi u sljedećem vremenskom periodu.  

U ovom prvom dijelu je jasno da nije samo dovoljno izminijeti jedan zakon, jer u Crnoj Gori 
vrlo često jedan zakon ugrožava drugi i nije napravljena ta intersekcija između pojedinih zakona. 
Mi ćemo to pogledati i uraditi sistematski i kao što smo obećali svim građanima vodeći računa o 
socijalnoj pravdi.  
 Ovo drugo pitanje koje se tiče iznosa na godišnjem nivou vi ste dobili u odgovoru jedan dio 
koji je moguće u ovom trenutku da imamo potpuno saznanje, a odnosi se na onaj dio koji nam 
Ministarstvo finansija može iskazati. Na osnovu tog dijela uočava se da u martu 2021. godine 
imamo 137 lica koja primaju nadoknadu po prestanku funkcije i taj izdatak je na mjesečnom nivou 
u neto iznosu 181.313 eura, a u bruto 293.619 eura. Sada imamo jedan dio koji do kraja nijesmo 
uspjeli da sagledamo sa stanovišta podataka, jer znate kako 72 sata, a dobijete to u nedjelju 
nijesu nam omogućili da dođemo do tačnih podataka. Oni se odnose na Ministarstvo unutrašnjih 
poslova na Ministarstvo odbrane, odnose se na Upravu za prihode i dva fonda, jedan je fond koji 
je Fond zdravstva i drugi je Fond PIO. Mi znamo sve probleme koje imamo u ovom dijelu i spremni 
smo da ih riješimo na zadovoljstvo građana. Posebno ova činjenica na koju ste vi ukazali, a koju ja 
nijesam mogao da pročitam ni iz obrazloženja pitanja, jer su to najnoviji podaci koje je UNESCO 
iskazao jer u prethodnom izvještaju je to bilo mnogo manje, 1/4, a sad je taj nivo dostigao 34%. To 
govori o tome koliko ova država siromaši. Ali, to govori i o drugom karakteru koliko siromaši toliko 
se neko bogati, jer vi znate da je ekonomski princip koji je jedini uvijek prisutan da ono što je 
nekome prihod, to je drugome rashod. Upravo zbog toga želimo da napravimo uravnoteženje u 
tom dijelu.  
 Želim da se osvrnem na taj treći dio koji je možda najznačajniji. Zamislite da mi pored ovih, 
vjerujte, najznačajnijih napora koje smo imali u ovom trenutku nemamo potpunu sliku koliko to 
automobila imamo u vlasništvu kao država, jer se to vodi po različitim načinima. Čak nekih puta 
imamo zloupotrebu toga pa se taj automobil vodi u nekom prelaznom rješenju. Ista je situacija sa 
državnom imovinom. U toj državnoj imovini mi još uvijek ne znamo šta smo i kako titulari. Vi dobro 
znate da je u Imovinskom zakonu knjaz Nikola rekao - „svaka stvar ište svog gospodara". Ovdje 



do današnjeg dana, a mi imamo plan šta ćemo da uradimo sa državnom imovinom koja se neće 
prodavati za 0,99 eura na 99 godina. Država će voditi računa da ima viziju kako da to bude 
državno i da svaki građanin Crne Gore ima korist od toga dijela. Ministarstvo finansija će sigurno u 
narednom periodu formirati jedan radni tim koji će sve predloge koji su neophodni, ne samo u 
izmjenama nego sa brojnim dopunama, uraditi kao uredbe i to će blagovremeno obavijestiti sve 
građane. 
 Za ovaj dio koji apsolutno možda najviše interesuje javnost, mi u ovom trenutku smo 
razmišljali da li treba odmah ukinuti tu odluku ili ne. Pošto postoje odgovarajući formalno-pravni 
problemi koji se tiču i nekih nedostataka koje nijesmo uspjeli sami da uradimo u ovom 
vremenskom periodu, a to je definitivno formiranje komisije koja bi na kraju skinula veo tajnosti sa 
još jedan dio dokumentacije, Onoga trenutka kada to bude urađeno, ta odluka će biti na Vladi 
stavljena, što kažu, van snage.  
 Ono što vam ja garantujem da niko u ovoj Vladi neće biti tretiran kao funkcioner i mimo bilo 
kojeg drugog građanina. A šta to znači? To znači da ako želi da rješava probleme koji se tiču 
stambenih ili bilo kojih drugih potreba, to će morati da uradi kao svaki građanin. A šta to znači? To 
znači da će da ide po kredit u odgovarajuću komercijalnu banku i na taj način rješava svoj 
problem, bez privilegija i bez povlastica. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:04:49) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade. 
 Pravo na komentar poslanica Jelušić. Izvolite. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (28.04.21 13:04:56) 
 
 Još jednom insistiram na tome da u mnogo bržem periodu dobijamo odgovor od Vlade šta 
je uradila po ovom pitanju jer mi smo napravili promjenu vlasti.  
 Ono prvenstveno što očekujemo, i to se saglašavam i sa kolegom koji je ranije govorio, to 
je transparentnost. Poslanici sa obe strane moje ovdje sjede možda i po više mandata. Možda tek 
sada imamo mogućnost da ovo pitanje ovako direktno postavimo i da ga ne postavljamo da bismo 
ga postavili pa da nas niko ne čuje. U ovoj zemlji su uredbama raznih tijela privilegije samo rasle i 
samo su se strateški uvećavale. Zato tražim zaista hitno ukidanje njihovo i na kraju krajeva u 
prvom redu ukidanje mogućnosti da se kupuju pojedine grane vlasti, sudska i zakonodavna, i da 
se kroz tu kupovinu dalje nanosi šteta Crnoj Gori. Inače, ako to ne uradimo onda nemaju smisla ni 
tužilački zakoni. Ako mi sačuvamo postojeći sistem privilegija u čemu je razlika, u čemu smo 
drugačiji, šta smo to uradili sem da se zaletimo po dubini.  
 Najzad, ja vam moram reći razmišljala sam dugo da li ću ovo da kažem. Ovakvo jedno 
pitanje može da liči na populizam. Znate, vi govorite o siromaštvu, o ugroženosti građana, o 
funkcionerskim platama, pa ću probati da vam to i približim. Kao poslanica ja imam pravo na 
penziju, to je moje stečeno pravo i neka vrsta moje štednje. Nemaju one majke sa troje djece koje 
su takođe dobile jednom stečeno pravo po zakonu koji je po mom mišljenju loš, ali one su pravo 
stekle. Ja svoju penziju vraćam u budžet iako ne moram. Sistem je takav da vas natjera da vi 
vjerujete da vam sve pripada. Nema potrebe da mi Skupština plaća telefon 1.200 eura godišnje. 
Odvojeni život, iz Budve dolazim, koristim svoj automobil, ne koristim pravo na onaj na koji imam 
pravo, plus vozača, i na  godišnjem nivou u stanju sam kao poslanica da vratim u budžet između 
10 i 12.000 eura. Za ovih osam mjeseci vratila sam, vjerovatno nekih sedam. Reći ćete i s pravom 
mnogi, da je to čudno, smiješno, da ne kažem blesavo. Mislim da se kredibilitet svakog od nas 
ovdje mora vidjeti u tome koliko smo spremni da u uslovima kada je ova zemlja skoro kao 1945. 
opustošena ekonomskom krizom, budemo spremni da lično radimo iz patriotizma. Da budemo 
plaćeni, pošteno plaćeni, ali da se radikalno srežu sistemi privilegija koji funkcionere korumpiraju i 
koji su doveli do ovoga što je u zemlji sada. 
 
 



 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:08:22) 
 
 Zahvaljujem poslanice Jelušić. 
 Predsjednik Vlade, pravo na komentar. Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 13:08:28) 
 
 Želim samo jedan mali dodatak koji će upotpuniti ovu sliku koju ste Vi započeli. Ja mislim 
isto kao i Vi da je ovo jedan bestidan odnos koji nema granica. Ovi ljudi koji su to uradili, ako žele 
da budu patriote kao što to rade sa svojim skupovima trebaju prvo da vrate pare, to je mjera 
patriotizma. Da, da vrate pare. Ako želimo da pričamo o tom našem odnosu prema državi, ja ću 
Vam reći na ličnom primjeru. Koristim svoj telefon, plaćam svoj telefon. Da nema procjene 
bezbjednosti išao bih pješke što bi trebalo u Crnoj Gori da radi premijer, ali zbog vaših komita je to 
nemoguće. Zbog ljudi koji su u stanju da presječu premijera, to je nedopustivo u građanskoj državi 
koju ste vi izgradili, koja je to građanska država.  

Samo da vam kažem sistem zarada mora da bude u skladu sa sistemom odgovornosti. 
Navešću vam jedan primjer, možda previše pričam o tom divnom predsjedniku Njemačke Kolu, 
1988. godine u „Bildu", to je nedjeljnik koji izilazi samo jednom sedmično, izašao je spisak 50 
najvećih plata u Njemačkoj. Do 20. mjesta bio je i Kol. Naravno, novinari imaju pravo da pitaju šta 
žele, pitali su - da li je vaša plata previsoka. Prije njega, naravno, bile su velike firme koji imaju i 
upravne odbore i direktore. On je rekao - ja sam svaki cent zaradio i možda i više jer ja vodim ovu 
državu ka ujedinjenju, ja sam najodgovorniji čovjek ove države, radim najmanje 16 sati. Nemam u 
četiri godine ni jednog jedinog dana odmora, radim i subotom i nedjeljom. To je slika i ove vlade, 
to je baš takva slika, ali ja ne tražim bilo kakvu materijalnu nadoknadu, meni treba samo jedno da 
preporodim ovu Crnu Goru. Ako to danas ne uradimo zajedno, nećemo nikad.  

Isto tako želim da vam kažem što je jednim dijelom dato u tom pisanom dijelu odgovora. 
Nađite mi primjer u prethodnim vladama da je neko došao sa plate koja možda četiri puta ili pet 
puta veća nego sadašnja i postao ministar. Nađite mi državne sekretare koji su se odrekli svojih 
plata koje nijesu tako male jer su bili dobri advokati. Nađite mi primjer ekonomiste koji je vodio 
dobru firmu, a došao da bude u sastav te vlade. Toga bi bilo još više da ne šaljete poruke koje su 
takvog karaktera da kažu - mi se brzo vraćamo na vlast, a ovi drugi kažu još malo vam je ostalo 
vremena. Taj entuzijazam je bio sličan entuzijazmu koji je pričao moj otac 1945. godine poslije 
rata i neko ga je namjerno unizio da bi danas pričali razne bajke. Ovdje nije vrijeme bajki ovo je 
vrijeme rada u kome odgovornost i sistem odgovornosti mora da bude mjera svega, a 
kompetencija preduslov za sve. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:12:19) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Poslanica Božena Jelušić, stav na odgovor predsjednika Vlade, pravo do dva minuta.  
 Izvolite. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (28.04.21 13:12:26) 
 
 Hvala predsjedniče Krivokapiću.  
 Ostala bih samo kod podataka, 60% mladih ljudi u Crnoj Gori ne želi da radi u privatnom 
sektoru za veću platu nego u javnom za manju platu. U Sloveniji je vrlo teško stimulisati ljude da 
uđu u politiku zato što imaju mnogo više mogućnosti da zarade u privatnom sektoru. Mi smo 
proizveli sistem u kojem je jedino unosno biti funkcioner. Takvo društvo je dugoročno neodrživo, 
takvo društvo ne može biti inkluzivno i takvo društvo može samo kod mladih da razvija ono što je 
barjačenje sa  jednog ili drugog pola političkog spektra kako bi se na tome talasu dobile funkcije, 
dobila dubina. Zbog toga ja iniciram prvo kod Vlade, a i u ovom domu koji i meni pripada, kod 



Skupštine, da se svi oblici pretjeranog plaćanja privilegija obustave. Pritom, želim da napomenem, 
vjerujem da svaki dobar rad treba platiti, vjerujem da određene privilegije moraju da postoje 
ukoliko ćemo da obavljamo baš sve poslove kako treba. Nije u pitanju potpuno brisanje. Međutim, 
čini mi se da mi pred javnošću dugujemo da pokažemo da nijesmo ovdje došli zbog toga i da smo 
spremni da se odričemo. Ne mogu ni mediji niti tijela koja se bave korupcijom govoriti samo o 
onome što je bilo juče. Potrebno je da mi današnji budemo na tapetu. Ne samo ono što je bilo juče 
nego i ono što je danas da vidimo da ne uskočimo u te prakse kao u udobne stare rukavice i njima 
nastavimo na sličan način. Ako to se dogodi mi nijesmo napravili nikakvu promjenu, mi smo 
napravili samo smjenu. Zbog te smjene, da vam pravo kažem, ja sa ovoliko godina i prvi put u 
ovom Parlamentu nijesam ovdje dolazila. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:14:28) 
 
 Zahvaljujemo i poslanici Jelušić.  
 Idemo dalje. Drugo poslaničko pitanje premijeru danas postaviće poslanik Ivan Brajović.  
 Izvolite, poslaniče Brajoviću. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (28.04.21 13:14:47) 
 
 Hvala Vam, predsjedniče Skupštine.  
 Predsjedniče Vlade, članovi kabineta, kolege poslanici i poštovane građanke i građani Crne 
Gore,  
 Gospodina Krivokapića, sam pitao kad očekuje da će se realizovati njegov predlog za 
razrješenje ministra pravde ljudskih i manjinskih prava Vladimira Leposavića?  
 Predlog je upućen 6. aprila ove godine i još uvijek se nije razmatralo na zasijedanju 
Skupštine Crne Gore. Izvjesno je da se neće ni razmatrati prije izbora u Herceg Novom. Pitam 
zašto? Da li je u pitanju, gospodine Krivokapiću, samo Vaš potez kojim ste željeli smiriti 
ogorčenost i nezadovoljstvo koji su izazvali nastupi Vašeg člana kabineta i u Crnoj Gori i van nje ili 
je sa druge strane na dijelu otvoreno iskazivanje nezadovoljstva zbog vašeg predloga od strane 
onih političkih subjekata koji su vas izabrali za predsjednika Vlade. Pođimo redom.  
 U obrazloženju vašeg predloga ste iskazali nezadovoljstvo rada ministra od samog početka 
rada Vlade. Citiram dio vašeg obrazloženja gdje kažete: „U periodu od izbora do dana podnošenja 
ovog predloga javno djelovanje ministra Leposavića u velikoj mjeri odstupalo je od zvaničnih 
stavova Vlade i sporazuma koji su 8. septembra 2020. godine potpisali predstavnici koalicija Za 
budućnost Crne Gore, Mir je naša nacija i Crno na bijelo". U svojim nastupima povodom ovog 
pitanja istakli ste da je jedno od većih grešaka što je ministar Leposavić pohvalio predlog tužilačkih 
zakona koje su pripremili poslanici, a zbog kojih su izrečene brojne kritike i u Crnoj Gori i od strane 
Evropske komisije, Venecijanske komisije i drugih naših međunarodnih partnera. Ima li istine u 
tvrdnjama nekih poslanika vlasti da ste im i Vi čestitali na tim predlozima zakona iskazali 
zahvalnost za to jer Vlada nije imala vremena da se tim pitanjima bavi u tom trenutku? Naravno to 
je, ako se desilo, bilo saopšteno prije svih ovih kritika.  
 Kakvo je Vaše mišljenje i o ovom Zakonu o Tužilaštvu koji je sad predat u proceduru od 
strane poslanika? Zatim ste saopštili da nam je nanio štetu tvrdnjom da će u slučaju da se potvrdi 
prvostepena odluka suda o Ddžavnom udaru donijeti zakon o amnestiji i osloboditi osuđene.  
 Najveća greška i osnovni razlog za razrešenje su njegovi stavovi o Srebrenici i 
međunarodnim sudskim institucijama. Opet citiram dio iz Vašeg obrazloženja i predloga za 
razrešenje: „Ministar Leposavić je relavitizovao odluke Međunarodnog suda pravde i 
Međunarodnog krivičnog suda za bivšu Jugoslaviju u kojima se tragični događaj u Srebrenici 
pravno kvalifikuju kao djelo genocida. Takvim činom se doprinosi porastu međuetničkih tenzija u 
Crnoj Gori naročito u odnosu na pojedine manjinske narode što je nedopustivo jer se radi o 
ministru koji je bio dužan da se stara o unapređenju njihovog položaja u crnogorskom društvu. 
Narušava obaveze Crne Gore proistekle iz Sporazuma o stabilizaciji pridruživanju kojim se Crna 
Gora obavezala na punu saradnju sa Međunarodnim krivičnim sudom za Bivšu Jugoslaviju. 



Iskazuje nepoštovanje Rezolucije Evropskog parlamenta o Srebrenici i Deklaracije o njenom 
prihvatanju koje je 2009. godine prihvatila Skupština Crne Gore. Ugrožava međunarodni ugled 
države Crne Gore i same Vlade kojoj pripada Leposavić". Kažete: „Smatram da postoji objektivna 
odgovornost za ovakvo njegovo činjenje i da je bio dužan da kao ministar zadužen za oblast 
pravde i manjinskih prava iskaže poseban senzibilitet u odnosu na pravosnažne sudske odluke i 
osjećanja manjinskih naroda u Crnoj Gori". Moram Vam reći potpuno se slažem sa ovim Vašim 
stavovima i zato ću i ja poslanici Socijaldemokrata glasati za njegovo razrješenje kad god to dođe 
na dnevni red.  

Želim da vas pitam još nešto. Ministar Leposavić je u svom nastupu poslije Vašeg Predloga 
za razrješenje saopštio da je dobio pohvale nekih članova Vlade i poslanika povodom svog 
nastupa o Srebrenici. Pitam Vas predsjedniče Vlade  jeste li vi jedan od onih koji su mu čestitali jer 
i to je bilo prije svih izrečenih kritika, a i prije Vašeg predloga samo nekoliko dana bio je stav da su 
vaši članovi kabineta nedodirljivi i do nikakve rekonstrukcije neće doći. Ako Vaš odgovor bude išao 
u smjeru da ste Vi uradili što je do Vas i da je sad na poslanicima, odnosno na Skupštini da to 
uradi ja ću možda posumnjati u priču i jedno perfidno ponašanje kojim se vi na neki način 
pokažete korektnim prema međunarodnoj javnosti i onima u Crnoj Gori koji su izrekli kritike. Što se 
dešava, ministar Leposavić funkcioniše, on je značajan doprinos dao Zakonu o slobodi 
vjeroispovjesti još da odradi ovaj Temeljni ugovor i on može da ide sa ovog mjesta kao junak 
najkonzervativnijih pristalica vaših birača.  

Siguran sam kao koalicija da komunicirate i da je vama u interesu da se što brže razriješi 
situacija i riješite nekoga člana Vlade koji je kod vas izazvao ovakvo nezadovoljstvo da bi Vi 
pokrenuli postupak za njegovo razrješenje ili je to na neki način bijeg od saznanja da samo 9% od 
onih poslanika koji su vas birali četiri od 41 želi da podrži vaš predlog. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:20:28) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Brajoviću.  
 Pravo na odgovor, predsjednik Vlade.  
 Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 13:20:35) 
 
 Gospodine Brajoviću, ja ovo ne doživljavam da je tema, nema potrebe da dolazim u 
trenutku kada bude ova Skupština raspravljala o pitanju razrješenja ministra Leposavića jer ste vi 
danas jednostavno otvorili pitanja koja se otvaraju u drugom vremenskom periodu. Ja bih Vas 
zamolio da bar u tom pristupu  koji  imate ne bavite se malicioznim pretpostavkam. To ću vam  
odma jevanđeljski  konstatovati - vi vidite trn u oku brata svoga, a brvnu u  svom oku ne vidite. To 
je odnos koji vi ovdje duži vremenski period gajite. Ja  nijesam dvoličan,  ja sam to uputio potpuno 
jasno i precizno onako kako ste vi pričitali. Nijesam kalkulator, ne interesuje me ni plus ni minus 
jedan, ne  interesuje me ni to da li će to biti  povod  da neko u ovom Parlamentu  traži povjerenje 
Vlade. Ja sam Vama  rekao, imam posao i mimo ovoga, ja sam se ovoga posla prihvatio kao 
najveće  žrtve koje neko može da uradi. Znam da vi to  tako ne doživaljavate, ali to je vaš problem. 
Pa  za jevanđelje  vjerovatno gospodine  trebate da čitate pa ćete vidjeti  tu se nalazi odgovor na 
sva moguća  životna  pitanja  i tada  i sada. Ne bih volio da dobacujete premijeru, ako želite  
možete da dođete kod mene u kabinetu da raspravimo sve što se tiče i teme teologije ili bilo čega  
drugoga. Ne bježim ni od kakve teme, ali je ovo nekorektno  što radite. Kada ste  to radili vašem 
premijeru, jesam li vaš premijer? Pa naravno, jer vi to tako doživljavate, a gdje će Crna Gora da 
ide samo sa vašim premijerom. Mislim da smo napravili nešto što nije korektno, a to je da se ne 
bavimo temama prije vremena. 
 Gospodine Brajoviću, ja sam očekivao da ćete mene da pitate nešto, vi sada tražite ja 
nemam telefon, da vam dam poruke i da ih čitate. Mislim da je to neprimjereno. Ja ako sam nešto 
lopše uradio dajte stavite me na stub srama, vi me stavljate  na krst i još me dodatno bodete jer 
danas je valjda velika strasna srijeda, pa ovaj imate pravo na to. U nedjelju je gospod ujahao u 



Jerusalim, a već su ga u petak razapeli. Ja se ne plašim nikakvog raspeća, jer ništa nijesam loše 
uradio, ali nemojte mene spočitavati nešto što ste vi prevashodno prije toga radili.  

Gospodine Brajoviću, zašto nemate zakona u Skupštini nego se pozivate na Poslovnik. Vi 
ako se razumijete u organizacionom smislu to je najniži akt jedne organizacije, ne može taj akt 
neka organzacije da obavezuje Vladu, to što mi prihvatamo to, to je dobra  mjera saradnje, ali vi 
ste trebali da napravite zakon u Skupštini. Zašto nemate zakon o Vladi u tom zakonu o Vladi priča 
o razrješenju koju vi sada  postavljate je pespredmetna. Znate li zašto? Zato što se ostavka  
definiše tako da taj i dalje ostane da radi, a razrješenjem  koje je  po prirodi stvari osnov koji radi  
ministar u odnosu na premijera je nedostojan. Vi znate dobro da po razrješenju on automatski više 
ne obavlja ni jednu jedinu funkciju i to je u svim državama koje su napravile zakon o vladi. Ovdje 
se sada postavlja pitanje,  šta je snažnije, ostavka ili razrješenje sa ovom Vladom izgleda da 
morate da provjerite svaki član Ustava koji je nedorečen. Međutim, 30 godina ste imali šansu da 
napravite i zakon o parlamentu  i zakon o vladi i da ova pitanja ne budu  predmet sporenja i vaših 
pretpostavki da li sam dvoličan ili nijesam dvoličan. Ne želim da vam kažem ništa drugačije nego 
ono što je istina, istina oslobađa, istina je kao lijek, ona je gorka ali djeletvorna, ja se ne bavim 
kalkulacijom, ali ovo što vi insinuirate  jeste istina, da neko želi ovu Vladu da prikaže lošom prema 
međunarodnoj zajednici. Ko je taj pokazaće vrijeme. Nema toga što nije izašlo na osvit dan pa će 
se i to pokazati ko kako radi i da li je to  baš u interesu države. Ova Vlada ne bi trajala da nema 
naroda, ovo je pravi dokaz demokratije, ne ove posredničke nego direktne, jer vi bi do sada našli 
modus kako da pređe neko kao Nikšiću, Budvi u ovoj Skupštini itd. i da ostvarite većinu. Većina se  
ne ostvaruje  samo na taj način napokon je Crna Gora oslobođena, a vi u tom oslobođenju trebate 
da saučestvujete. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:26:01) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade, pravo na komentar poslanik Brajović. 
 Izvolite, poslaniče Brajoviću. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (28.04.21 13:26:08) 
 
 Moja namjera da Vam postavim ovo pitanje, predsjedniče Vlade, je zato što tretira jednu od 
nainteresatnih tema koje su se ovdje dogodile i čini mi se prilično saglasje međunarodne zajednice 
i najvećeg djela crngoroskog društva zbog toga i zbog stavova koje je iznio vaš ministar. Vi ste ga 
birali i naravno da imate odgovornosti. Rekao sam, pohvaljujem Vaše stavove u saopštenju. 
Međutim, taj ministar je u punoj funkciji, a ne dešava se to što Vi kažete da je on u trenutku Vašeg 
zauzimanja takvog stava prema njemu imao odgovornost prema Vama kao nekome ko ga je 
postavio. Mi smo upravo zbog toga, računajući da ovo može doći do odugovlačenja i ko zna kako 
zajedno  svih 40 poslanika opozicije dali Interpelaciju za pretresanje pitanja o vođenju politike 
Vlade u oblasti pravosuđa i ljudskih prava.  

Samo ću neke djelove pročitati - relativizirajućom izjavom da genocid u Srebrenici nije 
nedvosmisleno utvrđen presudama međunarodnih sudova i dovođenjem u pitanju legimiteta i 
legaliteta Haškog tribunala, ministar pravde, ljudskih i manjinskih prava, Vladimir Leposavić, 
diskvalifikuje sebe rekao je minsitar koju Crnu Goru može da vodi ka Evropskoj uniji. Suprotno 
posljednjim dešavanjima Crna Gora je nakon 1998. godine u regionu bila prepoznata kao društvo  
građanskog karaktera, snažno posvećeno dobrosusjedskim odnosima i pomirenju koga nema bez 
suočavanja sa prošlošću. Talas pokušaja istorijskog revizionizma koji je zapljusnuo region u Crnoj 
Gori, je bio odbačen sa jasnom željom ostanka na antifašističkoj tradiciji na koju smo ponosni. Bez 
jasnog odnosa prema zločinima, mi ne samo da nijesmo željan gost ili budući član Evopske unije 
već nijesmo ni udoban dom i siguran dom za naše građane. U najkraćem, ponašanje minsitra je 
vrijednosno neprihvatljivo, šteti ugledu države i predstavlja kršenje zakona i međunarodnih 
obaveza. Priznanje presude međunarodnih sudova je naša međunarodna  obaveza, a priznavanje 
genocida  u Srebrnici  je i patnja hiljada porodica i svih ljudi bez obzira na nacionalnost koja 
pogađa taj zloćin, među kojima je i većina građana Crne Gore, to je već naša ljudska obaveza.  



Biće i zakon o Skupštini i zakon o Vladi, kakav je akt i kog nivoa Poslovnikom je takav da vi 
morate da ga poštujete, kad ste prisutni u  ovom domu, onda ste vi neko ko odgovora na pitanja 
poslanika. Građani su  birali poslanike, a poslanici su birali vas, da ne bi bilo nikakve dileme, a 
naravno to nijeste ni rekli. Ništa ja nijesam dobacivao dok ste govorili, to su uradile neke druge 
kolege, mi imamo u tom smislu jedan korektan ljudski odnos,  i ako ste apsolutno politički ne 
slažemo.  
 Zato ja kažem kad ste izabrani u ovom domu, Vi ste  predsjednik Vlade Crne Gore, ne 51% 
ili 49% nego ste Vi predsjednik Vlade Crne Gore. Ja sam uvijek i na svakom primjeru u svojoj 
političkoj karijeri davao do značaja institucijama, pokušavao da radim na jačanju institucija. Ono 
što je vrlo važno kakav će biti vaš odnos, a vrijeme ističe kada se ovdje bude izjašnjavalo o 
gospodinu Leposaviću. Zamislite ako ne prođe to razješenje jedan scenario ili ako to razrješenje  
prođe sa glasovima četiri poslanika od 41 koji su Vas izabrali. Kakva je tu Vaša pozicija? Da li Vi 
onda podnosite ostavku, da li će onda  neki novi premijer biti možda minsitar Leposavić? Ja sam 
do ovog Vašeg stava imao uvjerenje  da  je on vama  i vjerski i politički najbiliži.  Ili će možda to biti  
vaš sadašnji potpredsjednik Vlade, ali to je vrlo interesatno i da ne prekoračim više nastaviću, 
imaću još prilike. 
 
 
 PREDSJDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:30:20) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Brajoviću. 
 Sada pravo odgovora na komentar predsjednik Vlade. 
 Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 13:30:27) 
 
 Gospodine Brajoviću, Vi imate stvarno taj  i glasom i stasom i pristupom, taj jedan 
pomiriteljski ton koji treba čovjek da uvažava. Radujem se činjenici što ste  istakli da Vi mene 
priznajete kao predsjednika Vlade, a da li me priznajete ili ne priznajete možda neki puta 
predsjednika Vlade u opšte nije ni toliko bitno. Bitno je šta ko radi, kako to radi i šta je njegov 
rezultat. Ja mogu da kažem nešto što je vaša hipotetička konstatacija, a ipak bih sačekao taj 
trenutak kada se desi vjerovatno razrješenje. Shodno tome ću podnijeti sljedeći korak. Naravno, 
nijesam čovjek koji ima pet godina, pa da ne zna šta treba da radim, moj odnos će biti vrlo jasan i 
transparentan, kao i do sada. Nije to rekonstrukcija Vlade ako ode jedan ministar, jednostavno 
imali smo prilike i u praksi koja je bila  dugo vremena bar jedna praksa  koja je nasljeđe Crne Gore 
da smo imali ministre, koji su razriješeni, a neko drugi je koordinirao tu oblast. Šta će se desiti u 
budućnosti? Budućnost je vrlo nepredvidiva na našim prostorima. Da li može da se desi ova i ona 
varijanta kao i u bilo kojoj drugoj igri sve je moguće, ali ipak postoji neko ograničenje koje do sada 
nije tako malo i bezazleno, a to je da ipak ovo sve vodi narod. Bez obzira na uvažavanje 
kompletno onoga što je činjenica nesporna da mi živimo u periodu parlamentarne demokratije. 
 Mogu još nešto da vam kažem, ja se nadam da se nećete naljutiti, a parafraziraću ministra 
Bojanića, ako smo svjesni svoje odgovornosti, a Aerodromi Crne Gore su u gubitku 13 miliona 
eura, tim aerodromima je u kontinuitetu po toj dubini upravljala ista struktura, samo što se u 
nekom vremenskom periodu odvojili i to nikome nije smetalo što je od portira do direktora sve bilo 
po istom difoltu. Sada sve što se dešava u Crnoj Gori smeta, taj poraz finansijskog kolapsa 
Aerodroma Crne Gore u vrlo kratkom vremenskom periodu je simbol koji moramo svi zajedno da 
ispravimo, a tiče se i prethodnog pitanja gospođe Jelušić, to je korporativno upravljanje. Ne može 
neko da upravlja dobro Aerodromima da bi imao visoku platu, rezultat je mjera koja mora biti 
vezana za tu platu.  
 Isto tako, vi znate da taj jedan element ja vas molim svaki put svakog od vas pojedinačno, 
jer sigurno imate veliko iskustvo i znanje. Da recimo na primjeru aneks ugovora 6 koji je bio vrlo 
specifičan i kritičan, a evo i ministar je tu pa će vam posvjedočiti koliko je to bilo niko se tada nije 
javio od poslanika koji su učestvovali u čitavom tom procesu da postavlja pitanje da li treba 
pomoć, da li vam možemo nešto pomoći, da li vam nešto možemo korisno sugerisati. Za sve što 



iđe uradimo na bilo koji način i liči na nedostatak transparentnosti tu ste prvi. Dajte, ako želite da 
sve ovo promijenimo da i u tom dijelu participiramo, pa makar to zvali kao nekad u Crnoj Gori - 
moba.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:34:33) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Pravo stava na odgovor predsjednika Vlade poslanik Ivan Brajović, izvolite poslaniče 
Brajoviću. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (28.04.21 13:34:41) 
 
 Predsjedniče Vlade, da odgovorim samo kratko i Vama i gospodinu koga ste citirali.  
 Kad govorite o Aerodromima ili prije toga kad ste govorili u stvari nijeste govorili nego ste 
na konferenciji za štampu ugasili nacionalnog avio prevoznika mogao bih vam reći sljedeće- 
ugasili ste našu aviokompaniju, omogućili ste aviokompaniji druge države da duplira linije, poveća 
cijene i ostvaruje profit. Uništili ste našu kompaniju. Nijeste to završili, zaboravili ste tu priču 
uopšte 350 porodica koje žive od Montenegro Airlinesa.  

Kad govorite o Aerodromima, ja bih mogao da vam kažem ova država ih je preuzela od 
JAT-a, ova država ih je razvijala i Vlada i te strukture koji su vodili Aerodrome u najbolje 
preduzeće u Crnoj Gori. Vi sad vučete poteze koji će da vode tome, izgleda, ja ne pretpostavljam 
sad jeli vaša želja ili ne da ih ponovo vratite Srbiji ili nekome drugome. Znači mi smo ih preuzeli od 
JAT-a unaprijedili ih, 2019. godine to je bilo najuspješnije preduzeće koje je odbacilo ogroman 
profit. Znamo kako je bilo ukupno u avio-saobraćaju protekla godina i sad vaša Vlada ne 
dozvoljava da oni naplate potraživanja od Montenegro Airlinesa, čime bi oni imali mogućnost za 
sasvim normalno funkcionisanje. U svakom slučaju uvijek smo ovdje spremni da podržimo svaki 
dobar vaš predlog, ali i da kritikujemo sve vaše loše predloge.  
 Ja sad moram da Vam kažem nešto, Vi stalno pominjete priču o pomirenju i  
transparentnosti, ja ću to uvijek da podržim. Međutim, u vašim postupcima nema ništa ni od 
jednog ni od drugog, postupcima Vlade kojom Vi predsjedavate. Tenzije nijesu bile veće nego 
danas, podjele u Crnoj Gori nikada nijesu bile veće nego danas. Kad je o transparentnosti riječ nje 
nigdje nema, ali je svugdje prisutan opis kojim ste vi objasnili kako ste u prva tri dana Vlade 
zadužili ovu državu. Mnogo više, ili značajno više nego što je kredit i za autoput, a to je onaj opis - 
tajno i organizovano. Sad kako tada tako i dan danas. Temeljni ugovor sa Srpskom pravoslavnom 
crkvom svakako je tajan, ali ja mislim da je organizovan. Hoćete li nam objasniti ko radi na njemu, 
i ko učestvuje u pregovaranju? Jedino što mogu da vidim da očigledno rade oni koji ga pišu, a to je 
Srpska pravoslavna crkva. Odgovor je jasan, tu nema nikakve dileme. Ako ne znam što u njemu 
piše, znam precizno da je on sa konstrukcionom greškom jer tu nema dvije strana ugovaranja, 
postoji samo jedna strana i to je Srpska pravoslavna crkva. Ona je u jednom potpisniku 
predstavljena i zvanično i formalno od strane patrijarha, a u drugom potpisniku ona je 
predstavljena opet od nekog od poslanika koji su glasali i predlože da vodi listu i protežiram da 
bude izabran kao predsjednik Vlade, to ste Vi, ne postoje dvije strane. 
 Vidjećemo šta će se dešavati i kako će se završiti ta priča sa ministriom Leposavićem. Da li 
će to onda  koristeći i kod vas dovesti do toga da podnesete ostavku, da li će doći do nekih drugih 
koncipiranja i formiranja druge vlade u ovom Parlamentu, možda je najkorektnije da se ide na 
izbore. Prošlo je samo osam mjeseci ili kako ko gleda na to neko će reći već osam mjeseci toliko 
štete je učinjeno da je loše čekati još osam ili više. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:37:18) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Brajoviću. 



 Idemo dalje, prije nego što krene poslanica Đurović, samo pošto se dio ticao polemike 
Skupštine Crne Gore i određenih pitanja koja su se otvorila, da ne bi bilo bilo kakvih dilema mi 
smo u pripremi i ove sjednice ovog premijerskog sata imali sastanak Kolegijuma predsjednika 
Skupštin.  Danas je jasno utvrđeno daćemo 11. maja imati sjednicu Skupštine Crne Gore, na kojoj 
ćemo razmatrati veliki broj predloga zakona i drugih akata, ta će sjednica kao posljednju tačku 
imati tačku izbori i imenovanja i razrješenja. Tako da tu imamo više predloga akata koji su stigli u 
prethodnom periodu i od strane Administrativnog odbora i od strane Vlade Crne Gore. Nema 
nikakve maglovitosti, nema nikakve tajnosti, dinamika rada Parlamenta je poznata kao i ranije na 
ovoj prvoj narednoj sjednici u okviru tačke izbori i imenovanja razmatraće se sva pitanja i koja se 
tiču kadrovske problematike. 
 Što se tiče drugog dijela pitanja s jedne strane apsolutno opravdane sugestije ne samo od 
strane Vlade, nego i od strane najvećeg broja i poslanika, od strane nevladinog sektora koje 
čujemo u svim prethodnim godinama i decenijama da je potreban zakon o Skupštini, da je 
potreban zakon o Vladi. Što se nas kao Skupštine tiče, već je formirana Radna grupa koja radi na 
izradi Nacrta zakona o Skupštini koji će biti nakon toga dat na javnu raspravu. Sa druge strane 
ono što jeste tačno da je Poslovnik akt koji je definisan Ustavom i možda za nekoga jeste 
paradoksalno vjerujte mi, ali saglasno našem Ustavu veći je broj glasova u ovoj Skupštini 
potreban za usvajanje izmjena Poslovnika nego što je potreban za usvajanje zakona o Skupštini, 
ako ja to dobro tumačim i ako sam ekonomista. Znači za usvajanje Poslovnika je predviđeno 
Ustavom, kao samo jednog manjeg dijela predloga akata 41 najmanje glas u ovom Parlamentu, a 
postoji jedan ne mali dio zakona za koje je predviđena većina od onih koji su prisutni u samoj sali.  
 Eto toliko, pošto se jedan dio svakako doticao i onoga što je moja pozicija kao predsjednika 
Parlamenta. 
 Idemo dalje. Treće poslaničko pitanje će postaviti poslanica Danijela Đurović.  
 Izvolite poslanice Đurović. 
 
 
 DANIJELA ĐUROVIĆ (28.04.21 13:41:40) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče Skupštine. 
 Uvaženi predsjedniče Vlade, dame i gospodo poslanici, uvaženi građani, 
 Postavila sam pitanje predsjedniku Vlade, a koje glasi - Kako je Crna Gora potpisala 
privremeni Sporazum o razgraničenju sa Hrvatskom 2002. godine o pitanju Prevlake i 
Bokokotorskog zaliva, a od 2015. godine Međudržavna komisija za rješavanje ovog otvorenog 
graničnog pitanja se nije sastala, kao i cijeneći sve korake koje je Crna Gora preuzela na putu 
pridruživanja Evropskoj uniji, postavljam pitanje premijeru - ta je Vlada uradila po pitanju Prevlake i 
kako premijer vidi konačno rješenje razgraničenja?  
 Prvenstveno zahvaljujem predsjedniku Vlade koji je njegova stručna služba, dostavila 
odgovor u pisanoj formi, neposredno prije početka ove sjednice. Zahvaljujem i na određenoj 
korekciji koja se odnosi na sami nazi sporazuma, da je to sporazum koji se zove Protokol o 
privremenom režimu za južnu granicu, gdje se navodi da pitanje privremenosti ovim sporazumom 
nije samo lingvističko već i suštinsko, odnosno govori se o tome da ovaj sporazum nije privremeni 
po njegovom trajanju već da je to suštinsko rješenje kao takvo trajno dok drugačije ne bude 
donešena odluka. 
 Moram podsjetiti da ovaj prostor Prevlake ili rta Oštra kako ga još zovu, posmatrano 
istorijski koristila je uvijek ona država u čijoj nadležnosti je bio Bokokotorski zaliv jer je to 
predstavljalo jednu cjelinu. Ako bi poštovali principe međunarodnog prava i istorijske činjenice i 
prirodno geografsko nasljeđe i jedinstvo sve bi ukazivalo na to da jedino trajno rješenje za rt Oštro 
i za Prevlaku treba da bude u sastavu Crne Gore kako bi se na taj način obezbijedio njen puni 
integritet i suverenitet nad Bokokotorskim zalivom.  
 Vi znate jako dobro da pitanje Boke Kotorske, odnosno pitanje ulaska u Boku Kotorsku, 
pitanje Prevlake i rta Oštro je vrlo emotivno, prvenstveno za građane Boke Kotorske, posebno 
Herceg Novog, s obzirom da smo tu u graničnom pojasu i da je kao takvo imalo već veliki niz 
različitih dešavanja i implikacija. Moramo napomenuti da od ratnih dešavanja 1991. i 1992. godine 
da je 1992. godine, negdje čini mi se da je to bio decembar, postignut određeni sporazum između 



tadašnje Savezne  Republike Jugoslavije i Republike Hrvatske oko demilitarizacije ovog prostora. 
Inače na tom prostoru je nekada, na samoj Prevlaci je nekada bila i vojna kasarna Vojske 
Jugoslavije tada. Taj prostor je na konto tog sporazuma i na osnovu Rezolucije Savjeta 
bezbjednosti 977, ako se dobro sjećam, na tom prostoru su bile snage Unprofora raspoređene kao 
bezbjednosni, ako dozvoljava ministar Bojanić, pošto vidim da dekoncentriše premijera u ovoj 
raspravi. Taj prostor je bio pod snagama Ujedinjenih nacija koje su garantovale da ne bude 
oružanih sukoba i garantovale su određeni mirni status.  

Moram da napomenem da se nekada vrlo ozbiljno bavilo ovim pitanjem u ranijem periodu i 
zahvaljujući mom uvaženom kolegi Vasiliju Laloševiću, koji je nekada bio i poslanik, ne samo u 
crnogorskoj nego i poslanik u Saveznoj Skupštini, dokumentovano je dosta od dešavanja iz tog 
perioda, jer je i sam bio učesnik. Napomenuo je i u svojoj knjizi da je još u septembru 2002. 
godine, tadašnji savezni poslanici iz Crne Gore i to poslanici Socijalističke narodne partije 
insistirali na tome da se nađe kvalitetno rješenje po pitanju Prevlake i za rt Oštro. Insistirali su na 
tome da je pitanje Prevlake ne samo razgraničenje na moru, već razgraničenje i na kopnu. 
Odnosno postoji veliki broj istorijskih činjenica, dokumentacije, takođe, koja potvrđuje 
administrativne i ostale prinadležnosti Crne Gore nad ovim prostorom. Takođe, postoji 
dokumentacija koja govori da nikada nije napravljeno formalno administrativno razgraničenje 
između tadašnje Savezne Republike Crne Gore i Savezne  Republike Hrvatske. Znači govorimo 
još iz vremena SFRJ. Ovo su ozbiljna pitanja i zaista bih voljela da se posvetimo tome, posebno 
cijeneći da u posljednje vrijeme imamo otvoreno pitanje granica u našem regionu. 
 Mislim da ste upoznati svi, i javnost bruji o tome, da različiti non pejperi takozvani, kruže 
regionom i pokušavaju da redefinišu neke od granica u regionu. nije Crna Gora predmet ovih 
dokumenata. Međutim, činjenica je da postoji otvoreno pitanje što se tiče razgraničenja Crne Gore 
sa Hrvatskom. Crna Gora kao pravni nasljednik Savezne Republike Crne Gore, kasnije i 
teritorijalno i Savezne Republike Jugoslavije i pridruženog člana, odnosno, izvinjavam se, kao 
konstituent tadašnje države Srbije i Crne Gore, ona je naslijedili ovaj problem. Ovaj problem 
definitivno je jedno od bitnih pitanja koje moramo riješiti prije ulaska u Evropsku uniju. U svakom 
slučaju vjerujem da ćete imati i neko obrazloženje tim povodom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:48:23) 
 
 Zahvaljujem poslanici Đurović. 
 Pravo na odgovor predsjednik Vlade. 
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 13:48:46) 
 
 Ovo pitanje je otvoreno i koje još niko nije zatvorio i nadam se da će u nekom budućem 
vremenskom periodu neka od, ova ili neka druga vlada krenuti u potpuno rješavanje ovoga spora. 
 Ja sam Vama rekao, kao što ste Vi i citirali u tom dijelu tačan naziv dokumenta. Ne zbog 
toga da bih to privremeno nešto više afirmisao postojeće stanje nego da bih ukazao na određene 
probleme. Imamo dva pogleda, jedan je pogled hrvatske strane, potpuno prirodan i drugi pogled 
crnogorske strane potpuno ispravan. Crna Gora to gleda sa stanovišta i teritorijalnog dijela i mora, 
a Hrvatska  gleda samo sa stanovišta mora. Postoje brojni problemi koji nijesu razriješeni. To 
pitanje je nekako ostavljeno kao pitanje koje se mnogo ne dira jer trenutna situacija na terenu 
govori da sve funkcioniše na najbolji mogući način. Ponekad zaista ribari na tom dijelu prostora 
imaju problem, ali to se vrlo brzo prevaziđe. Namjera ove vlade je da formira jednu komisiju koja 
će u dogovoru sa hrvatskom stranom pokušati da riješi vrlo složen i kompleksan problem. Nije 
samo pitanje to kao što izgleda more - kopno ili samo more, postoje mnogobrojni problemi koji su 
tu aktuelni. Ono što je vrlo značajno da vjerovatno Evropska unija u budućem pristupanju neće 
trpjeti neriješene bilateralne probleme. Nadam se da će zbog toga ovakva jedna komisija dati pravi 
odgovor na to pitanje. 
 Međutim, pošto je ovdje ponižen najviše premijer, jer premijer nema završnu riječ, premijer 



nema ni ravnopravan odnos sa poslanikom, premijer je u podređenom položaju svakog poslanika. 
Prirodna mjera dobrog odnosa, evo da ne tražim dva minuta poslije vas, da dobijem bar toliko jer 
vas je toliko više, devet puta dva na kraju, ni to mi nijeste dali jer je vaš Poslovnik obavezujući za 
mene. Ne mogu sa ove govornice da ne odgovorim na netačne podatke gospodinu Brajoviću, 
nemojte ovdje političkim popularizmom da pričate ono što nije tačno. To se odnosi na način da je 
ova Vlada, nemojmo da pričamo neistinu u ovom Parlamentu. Gospodine predsjedniče, nijeste 
upozorili gospodina Brajovića da ne govori tačno. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:51:35) 
 
 Nijesam zadužen da utvrđujem stepen istinitosti bilo koga. Ali, u tom dijelu Vas moram 
upozoriti da se usmjerite na poslanicu Đurović i polemiku s njom. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 13:52:39) 
 
 Montenegro airlines nije ugašen od strane ove Vlade nego je sam ugašen jer ste mu toliko 
duga zakačili da nije mogao da poleti ni cenat.  
 Što se tiče Aerodroma, niko iz ove Vlade nije ostavio taj dug. Nemojte da brkate pojmove. 
Nemojte izvrtanjem činjenica da se pravite da brinete o Crnoj Gori, a ovdje ste uništili sve što ste 
mogli da uništite. Još jednom, molim vas da upozorite te radnike koji savjesno rade svoj posao jer 
znam taktiku koju koristite, Vaša taktika je sada štrajk na svakom koraku. Dajte, ako mislite dobro 
ovoj državi, usresredimo zajedničke snage da je preporodimo. Ovo više nema smisla. 
Nadgornjavate se i pričate nama šta smo mi nešto uradili i koliko smo se zadužili. Vama smeta to 
zaduženje. Da nije toga zaduženja danas bi život u Crnoj Gori bio kolaps. Sada izvrćemo ponovo 
stvari.  
 Dajte dovedite sve na mjeru istine. Recite kada smo mi to ugasili Montenegro airlines, čime 
smo ga ugasili, na koji način, kojom odlukom. To su priče o kojima mi moramo da pričamo, a ne 
vaše pretpostavke kako bi se dodvorili vašim glasačima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:53:31) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade.  
 Proceduralno poslanik Brajović. Izvolite. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (28.04.21 13:53:39) 
 
 Predsjedniče Vlade, u Parlamentu ste, nećete mi Vi davati riječ, ovdje Vama predsjednik 
Parlamenta daje riječ i ovdje ste nama gost, uvaženi gost koji treba da odgovara na naša pitanja. 
Kakve su procedure. One su ovom vašom većinom definisane na ovakav način. U prethodnom 
mandatu nije bilo ovog dodatka da poslanik završava poslije riječi premijera. Znači, to je definisao 
ovaj saziv Skupštine. Treba da se informišete o tome i da znate.  
 Druga stvar, ne bavim se neistinama i nikada se nijesam u svojoj političkoj karijeri bavio 
potcjenjivanjem nekoga, vrijeđanjem nekoga da bih napredovao u karijeri, niti se bavim 
demagogijom niti populizmom.  
 Aerodromi Crne Gore 2019. godinu su završili kao najuspješniju godinu u istoriji sa 14 
miliona profita, sa 2,6 miliona opsluženih putnika u Podgorici i Tivtu. To je firma za primjer. 
Nemate Vi problem sa mnom. Vi imate problem sa, na primjer, vršiocem dužnosti koga je vaše 
novo rukovodstvo, vaš bord direktora predložio koja je rekla ja ne želim, poslije 15 dana, da se 
bavim time što vi tražite od mene. Ne želim da postavljam nekoga koga mi vi dovodite ovdje. O 
tome razgovarajte.  
 Oko Montenegro airlinesa, da vam kažem kada ste ga ugasili. Ugasili ste na konferenciji za 



štampu, kada ste rekli Poreskoj upravi da blokira račun i vi ste zatvorili crnogorsko nebo. Crna 
Gora je dominantno turistička aviodestinacija. Mogu da vam kažem da je 650.000 putnika 
onemogućeno da se prebacuje našim avioprevoznikom. Bar da ste to uradili kao u vašoj susjednoj 
državi. Na taj način, da je barem funkcionisao Montenegro airlines dok nijeste počeli, sve pripreme 
završili da To Montenegro počne da funkcioniše. Vi to niste uradili. Mi šest mjeseci očigledno 
nećemo imati nijednog leta. Izvinjavam se, ali je ovdje bilo narušavanja naših principa. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:56:12) 
 
 Zahvaljujem.  
 Što se tiče proceduralne intervencije poslanika Brajovića, tačno je da je premijer u ovom 
izlaganju, odnosno polemici koju je trebalo da vodi sa koleginicom Đurović prešao na jednu drugu 
temu. Takoše je tačno da ste vi, u dijelu namijenjenom dva minuta za iznošenje konačnog stava 
koje smo uveli kao novo poslovničko pravo, otvorili pitanje i postavili nekoliko pitanja premijeru na 
koje on saglasno Poslovniku, ne može da odgovori. Isto tako je tačno da je u radu Radne grupe 
koja je pripremala izmjene Poslovnika zahtjev opozicije koji je podržao u toj radnoj grupi dio 
kolega iz parlamentarne većine bio da se uvede ova mogućnost da poslanik ima dva minuta za 
iznošenje završnog stava.  
 Ako pogledamo statistiku sa prethodne sjednice Skupštine Crne Gore, vidjećemo da su 
šefovi poslaničkih klubova parlamentarne većine i opozicije ili ovlašćeni predstavnici govorili 24 
minuta više od onoga što im i po ovako unaprijeđenom statusu pripada. Na prethodnoj sjednici na 
Cetinju imam urednu evidenciju. Tako da, ako pogledamo kako je bilo u prethodnim sazivima, a 
možemo i to da pogledamo koliko su neki predsjednici vlada govorili, ako vidimo statistiku sa 
Cetinja, za 24 minuta su šefovi klubova prekoračili ono što im pripada po povlašćenom sada, 
uslovno rečeno, statusu najnovijim izmjenama Poslovnika onda definitivno moramo ponekad biti i 
fleksibilni  i dati mogućnost premijeru da odgovori na određena pitanja. Znači, bilo je i s jedne 
strane nešto što je izlaz iz okvira polemike koja se vodi sa poslanikom koji postavlja pitanje, ali 
molim vas da se završni stav ne koristi za postavljanje pitanja premijeru jer se onda stvara utisak 
da premijer nije dao odgovor, a nije dao zato što formalno proceduralno nije mogao. Ima se 
mogućnosti u pet minuta prvih i u tri drugih da se postave pitanja, a vrlo često izlazi širi broj 
pitanja, a to je dio demokratije i dio parlamentarne prakse u radu.  
 Izvinite, koleginice Đurović, zato što smo Vas prekinuli ovim proceduralnim reakcijama. 
Moja je obaveza da odgovorim saglasno Poslovniku. Izvolite. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (28.04.21 13:59:01) 
 
 Prekoračio sam sa vremenom, kao što ste i konstatovali da premijer nije mogao uopšte da 
se bavi upućivanjem riječi meni u odgovoru na pitanje uvažene poslanice. Ali, ta pitanja sam o 
Montenegro airlinesu saopštio na osnovu premijerove priče u njegovoj završnoj riječi jer je on 
govorio o Aerodromima i Montenegro airlinesu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 13:59:30) 
 
 Hvala Vama.  
 Prvo proceduralna reakcija. Poslanica Đurović. 
 
 
 DANIJELA ĐUROVIĆ (28.04.21 13:59:44) 
 
 Predsjedniče Skupštine, tražim proceduralnu reagovanje.  
 Koliko se sjećam, ovo je Premijerski sat u kome poslanici postavljaju pitanja premijeru i od 
premijera očekujemo odgovor poslaniku koji je postavio pitanje. Od Vas očekujemo da održavate 



red na sjednici i da se ispoštuje ono što je Poslovnikom predviđeno za Premijerski sat. Ovo 
ponašanje i ovakva ukupna komunikacija postavlja pitanje uvažavanja svih poslanika, prvenstveno 
postavljam pitanje koliko mene kao poslanika, odnosno poslanicu uvažavate u ovom Parlamentu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:00:21) 
 
 Zahvaljujem.  
 Razumijem da ste se svima obratili. Ja ću se odnijeti na dio koji se na mene, ako se 
adresirao. Prvo sam upozorio udarom u gong određene prisutne na poteze u sali ili gestikulacije 
koje su vas u prvom dijelu onemogućavale da imate sve uslove za nesmetano postavljanja pitanja. 
Čim je premijer izašao iz okvira onoga što je odgovor vama istog trenutka sam upozorio premijera. 
Saglasno Poslovniku bio sam dužan da dam poslaniku Brajoviću pravo na proceduralnu 
intervenciju, saglasno Poslovniku sam odgovorio poslaniku Brajoviću u odnosu na ono što je on 
smatrao proceduralnom povredom. Tako da sam ubijeđen da sam sve uradio u skladu sa 
Poslovnikom, a Vi znate da ja vas zaista uvažavam i da to ističem na svakom mjestu i na svakom 
koraku.  
 Izvolite, pravo na komentar poslanica Đurović. 
 
 
 DANIJELA ĐUROVIĆ (28.04.21 14:01:13) 
 
 Zahvaljujem i na reakciji predsjedniče Skupštine.  
 Predsjedniče Vlade, Vi kažete da uvažavate poslanike onda očekujem i od Vas da uvažite i 
mene kao poslanicu da u vremenu koje je predviđeno za odgovor ispoštujete mene u pitanju koje 
sam postavila, ali ako koristite to vrijeme za drugu temu koliko god da je ona aktuelna i bitna, onda 
se postavlja pitanje i da li uvažavate problematiku pitanja koje je postavljeno. Postavila sam 
pitanje koje se odnosi na državne granice suverene Crne Gore. Smatram da takvo pitanje 
zaslužuje posvećenost i odgovor od strane premijera. Svakako razumijem potrebu da odgovorite, 
ali vjerujem da ćete imati prostora i u nekom drugom terminu da odgovorite na druga pitanja. Mi 
jesmo vrlo ozbiljan kandidat za članstvo u Evropskoj uniji i jeste pitanje granica jedno od bitnih 
pitanja koje će se morati riješiti prije zaključenja pretpristupnih pregovora. Način na koji će se 
riješiti to pitanje i u Vašem odgovoru gdje ste naveli mogućnost rješavanja pred Međunarodnim 
arbitražnim sudom postavlja osnovno načelo upitnosti jeste nedefinisanje, odnosno nemogućnost 
zajedničkog usaglašavanja predmeta spora. Znači, ne samo što postoji spor i što obije strane 
indetifikuju postojanje spora i spremnost, makar deklarativnu, da zajednički riješe čak kolko 
shvatam i iz dosadašnjih izjava i ambasadora da postoji spremnost i na bilateralnom nivou da se 
ovo pitanje riješi. Međutim, ukoliko ne postoji saglasnost oko predmeta spora, a ja smatram, da 
pitanje teritorijalne granice takođe mora biti dio predmeta spora. Da bi se pristupilo 
Međunarodnom arbitražnom sudu mora se prethodno utvrditi predmet spora i da obije strane budu 
saglasne po tom pitanju. Nemam što da kažem osim moramo biti svjesni toga ko drži Prevlaku i rt 
Oštro drži ključeve od vrata Boke Kotorske. Za nas u Boki Kotorskoj i u Herceg Novom je to od 
izuzetne, izuzetne važnosti.  
 Od 2015. godine se Međudržavna i međuresorna komisija za rješavanje ovog spora nije 
sastala. Koliko vidim iz vašeg odgovora vi imate namjeru aktuelizacije tog pitanja i da će se 
pojaviti, odnosno da će biti formirana komisija koja će rješavati ovo pitanje. Međutim, shvatam i da 
se to do sada nije desilo. Savjetujem i te kako da u toj komisiji budu ozbiljni stručni i profesionalni 
ljudi. Ima dosta ljudi koji su se ovom tematikom bavili u prethodnom periodu sa strane prava, 
međunarodnog prava i istorijskih činjenica. Takođe, i NVO koje su bile vrlo vidljive i vrlo vokalne 
po pitanju same granice sa Hrvatskom na dijelu Prevlake. Smatram da bi i one takođe imale i te 
kako svoje mjesto u toj budućoj komisiji. Apelujem još jednom, pretpostavljam i da bi predsjednik  
dao i pet minuta umjesto tri, ali pretpostavljam da je i to produženo vrijeme i zahvaljujem da to 
shvatim kao jedan dio izvinjenja na ovo prethodno. Očekujem zaista da se ozbiljnije posvetimo 
ovom pitanju, ipak govorimo o državnim granicama. 
 



 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:05:36) 
 
 Zahvaljujem, poslanici Đurović.  
 Predsjednik Vlade neće koristiti pravo na odgovor na komentar.  
 Idemo sa četvrtim poslaničkim pitanjem.  
 Riječ ima poslanik Raško Konjević.  
 Izvolite, poslaniče Konjević. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (28.04.21 14:05:57) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče Skupštine.  
 Zahvaljujem predsjedniče Vlade, članovi Vlade, kolege poslanici, poštovani građani,  
 Predsjedniče Vlade, Vi ste sad uradili nešto što nije uradio nijedan predsjednik Vlade do 
sada. Došli ste ovdje za ovu govornicu da poslanicima držite lekciju o Poslovniku, a sada ste  
koleginici koja pripada parlamentarnoj većini, koja je ujedno i dama, nijeste odgovorili na pitanje. 
Dakle, mislim da takav stav koji Vi pokušavate da zauzmete u Parlamentu na sreću i 
parlamentarne većine i parlamentarne manjine vam neće proći. Takva vrsta odnosa koji 
pokazujete, a ovdje kada smo vas birali onda ste nam govorili da će to da bude najtransparentnija 
Vlada. Peti mjesec, predsjedniče Vlade, od vas ne mogu da dobijem odgovor na dva prosta 
pitanja. Možete Vi da vrtite glavom lijevo na desno ili gore na dolje sasvim je svejedno jer vi za 
tom govornicom kažete da ste Vi mjera istine. Vi ne govorite istinu, predsjedniče Vlade, jer su vam 
ovo dva papira, predsjedniče Vlade, koja sam Vam ja uputio 12.01. i 16.12. Ako ste odgovorili na 
ova pitanja Vi iskoristite priliku, predsjedniče Vlade, pa za govornicom recite ko od nas dvojice 
govori istinu. Da li Vlada sa takvim ponašanjem još nam kažete da Poslovnik Vas ne obavezuje, 
još kažete da ste vi prava narodna vlada. Ova parlamentarna većina koja vas je izglasala ona je 
vjerovatno nenarodna. Oni su narodni poslanici, a Vi ste, predsjedniče Vlade, izvedena kategorija. 
Oni mogu da vas smijene kad hoće. Znate zašto? Ne odnosi se ovo na vas personalno, Vi ste, čini 
mi se, opterećeni jeste li predsjednik Vlade ili nijeste pričam o ustavnim kategorijama, a ne o 
vama. Oni i mi u ovom  slučaju oni mogu da razriješe predsjednika Vlade ko god on bio kad oni 
hoće. Oni su narod, a ne vi.  
 Predsjedniče Vlade, moje pitanje se odnosilo na nešto što ste Vi takođe u Vašem ekspozeu 
stavili u poseban fokus - pitanje nezaposlenosti. Čak ste u prvom paketu mjera koje je Vlada 
donijela 30. januara 2021. godine imali jedan poseban dio koji se odnosi na smanjenje 
nezaposlenosti. Tada su vaši ministri Milatović i Spajić predložili jedan zakon za koji su tvrdili da 
će dovesti do smanjenja nezaposlenosti, odnosno podstaći novu  zaposlenost u Crnoj Gori.  
 Sačekao sam, predsjedniče Vlade, pristojno vrijeme, mislim da su tri mjeseca sasvim 
pristojno vrijeme da pogledamo efekte te mjere koju je imala Vlada. Pres je bio 30.01. danas je još 
malo 30. april, dakle, februar, mart, april tri mjeseca saopštiću vam podatke. Predsjedniče Vlade, 
od trenutka 31.decembra 2020. godine do kraja marta broj nezaposlenih u Crnoj Gori je porastao 
sa 47.000 na 55.000 ili procentualno nešto skoro 20%. Pored ovoga o čemu ste vi 30.01. ne Vi 
nego vaša Vlada govorili da će tim prvim paketom mjera da se smanji nezaposlenost, odnosno 
motiviše novo zapošljavanje. Od toga, predsjedniče Vlade, nema ništa. Samo za pet mjeseci 
nezaposlenost je porasla za skoro 20%. Vi ste, predsjedniče Vlade, 31. marta predložili budžet. To 
što se budžet ne raspravlja u odborima i što vam se sjednica ne zakazuje od strane parlamentarne 
većine vjerovatno ima neku vrstu političke pozadine u koju ja ne želim da ulazim. Želim da ulazim 
u nešto što se tiče građana Crne Gore. Dakle, to ste mi naveli u odgovoru na pitanje gdje kažete - 
sproveli smo niz reformskih mjera koje se odnose na poresku politiku u Crnoj Gori. Znate li koje su 
to mjere, predsjedniče Vlade? Nema ih, a znate zašto ih nema predsjedniče Vlade? Zato što ste vi 
prva vlada koja je poslala budžet i gledajte gle čuda da ima retroaktivno dejstvo. Budžet je, 
predsjedniče Vlade, plan prihoda i rashoda ili što bi Hrvati rekli proračun i on ne može da ima 
retroaktivno dejstvo jer život teče u vremenu od 1.01 do 1.04 ili 30.04. vi ste neke prihode ubrali 
nema potrebe da pravite plan za njih. Takođe ste neke rashode ostvarili. Prema tome, niti ste ono 
što ste predvidjeli u tom budžetu, u smislu cifara, podastrli sa odgovarajućim zakonima.  



Ja Vas pitam predsjedniče Vlade đe vam je zakon o izmjenama i dopunama Zakona o 
akcizama, jer ste Vi predsjedniče Vlade prema budžetu koji ste nam poslali predvidjeli da akcize 
po različitim osnovama, povećanje njihovo, znači ruka u džep građanima, omoguće 28 miliona u 
budžetu Crne Gore. Ja vas pitam đe vam je zakon o izmjenama i dopunama Zakona o akcizama? 
Taj zakon predsjedniče Vlade nije dolazio, a poreska politika, u ovom slučaju dio akcizne politike, 
vodi se, predsjedniče Vlade, zakonima. Vi zakon Parlamentu nijeste poslali. Jednako tako, 
predsjedniče Vlade, predvidjeli ste prihod od nelegalno stečene imovine 40 miliona. Recite mi koji 
je to zakon koji će obezbijediti da se prihoduje nelegalno stečena imovina što ja podržavam. Samo 
mi recite koji je to zakon. Dakle, niti ima zakona o akcizama niti ima zakona koji će obezbijediti 
nelegalno stečenu imovinu.  
 Vi, predsjedničle Vlade, kada odete da pričate sa Američkom privrednom komorom, pričate 
jedno 09.03. da bi Vas onda Američka privredna komora 30.03. demantovala. Nemojte gledati 
predsjedniče Vlade odgovor jer sam ga ja pročitao, Vi ste zaboravili na svoje izjave. Vi ste 
predsjedniče Vlade 09.03. rekli, citiram Vas: „Poreska politika treba da bude predvidiva i 
konkurentna, te u tom smislu treba sniziti stopu poreza i doprinosa na zarade." Znate što ste meni 
odgovorili, to ću u nastavku. Onda ste rekli Krivokapić je odgovorio „Da je cilj Vlade da zajedno sa 
partnerima radi na pronalasku optimalnog rješenja, odnosno određenog smanjenja poreskog 
opterećenja".  
 Predsjedniče Vlade 30.03. nakon što ste predložili budžet ili 31. Američka privredna komora 
vam kaže sljedeće: „Pravovremeno uključivanje i konsultovanje biznis zajednice prilikom izmjena 
poreske politike bi trebalo da dovede do pozitivnih efekata", oni su istakli „Da način donošenja 
novih politika u oblasti poreza predviđenih nacrtom budžeta za ovu godinu nije u skladu sa 
osnovnim načelima predvidljivosti planiranja poslova". Znači, predsjedniče Vlade pričam istinu. 
Najbolje je da pogledate svoje prethodne izjave. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:13:27) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konjeviću. 
 Pravo na odgovor predsjednik Vlade. 
 Izvolite predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 14:13:35) 
 
 Pa uvaženi poslaniče Konjeviću, 
 Vaša priča je vrlo interesantna i vrlo često tako provokativna da kada bi u školi tražili 
nekoga ko hvata greške koje ne postoje, Vi bi bili prvi među njima. Ja sam Vama direktno 
odgovarao na pitanje koje ste Vi postavili, ali Vi imate običaj da širite teme kako vama odgovara. 
To je potpuno prirodno pravo Vaše koje imate kao poslanik. Cijenim svaki dom, svaku kuću u kojoj 
uđem, pa i ovu najveću u Crnoj Gori. I ako sam napravio neki previd to je samo znak da nemam 
dovoljno iskustvo kao vi koji s te nakon završetka studija odmah sjeli u funkcionerske i poslaničke 
klupe. Ja se nijesam mučio kroz takav sistem rada. Svemu sam odgovorno pristupao. Reći ću vam 
- da li vi možete da previdite da nam kažete, pošto imate ogromno ekonomsko iskustvo, kakva će 
biti turistička sezona u Crnoj Gori, ako želimo da se bacamo s pitanjima.  
 Da li ste, gospodine Konjeviću, Vi bili gost Američke komore ili ja, da li sam ja odgovarao na 
svako pitanje decidno i vrlo jasno, da li sam uvažio svaki njihov stav? Ne znam zašto se Vi sada 
toliko uzbuđujete oko toga šta je jedna konstatacija koja u suštini nam je putokaz kako treba bolje 
raditi. Mi sve što nam vi kažete da je negativno mi ćemo pokušati da ispravimo, ali na brojne 
negativnosti koje su postojale u ovih 30 godina nijeste bili tako agilni. Molim vas da na osnovu 
samih ovih stavova koje ste istakli, ja mislim da bi vi i vaša dva oka posvađali kako ste krenuli. Pa 
mene svađate sa koleginicom Đurović koju ja vrlo dobro poznajem na bazi vaših stavova koji 
apsolutno ne priliče i nemaju odnos prema premijeru. Angažujte čitave štabove da vam pomognu, 
zna se šta ste vi radili, koliko ste doprinijeli ovakvom stanju.  
 Predlog budžeta je rađen onako kako je najbolje i najtransparentnije. Program rada Vlade 



je bio toliko transparentan, nijesam osjetio da ste bili zainteresovani da date bilo kakve primjedbe 
na to.  U okviru predlaganja nacrta ovoga budžeta koji je trajao više od tri mjeseca korišćene su 
najbolje tehnologije i najbolje tehnike. Mi bi voljeli da se Vi uključite i u taj dio, kada to najbolje 
znate zašto ne doprinosite. To nije pitanje doprinosa ovoj Vladi, to je pitanje doprinosa ovoj državi. 
Zašto jednom ne okrenemo stvari na pravi način? Zašto ovaj motor, ako se zalaufao Vi nam 
dodatno ne date gorivo kada imate toliko znanja? O čemu se radi? Zašto vi stalno spočitavate ovoj 
vladi sve moguće negativno. Je li išta do sad ova Vlada po Vama uradila pozitivno. Zašto ste 
negativac? Valjda je ovo pitanje pozitivnih događaja. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:17:05) 
 
 Hvala predsjedniku Vlade. 
 Pravo na komentar, poslanik Konjević. 
 Izvolite poslaniče. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (28.04.21 14:17:10) 
 
 Znate što predsjedniče Vlade, 
 Tako ćete, uz dužno poštovanje Vas lično i Vaših godina, ali ovdje pričamo institucionalno, 
tako kako mislite da odgovarate to možete samo u vašoj Vladi. Sada ću Vam reći zašto. Znači 
zato što ste sad trepnuli nijeste, nijeste rekli istinu, trepnuli nijeste. Sad ću vam reći koja. Više ste 
Vi bili funkcioner vlasti Demokratske partije socijalista nego ja koalicioni partner kojem mi je bio 
DPS. Znate kako ja to znam? Ja sam Vas glasao kao ministar u Vladi da budete predsjednik 
Upravnog odbora Akreditacionog tijela. Je li tačno ovo što Vam kažem? /upadica/ Ne no sam Vas 
ja postavio, ja sam vas postavio jer sam vas ja glasao. Znate li ko vasa imenuje, predsjedniče 
Vlade, ja sam Vas pažljivo slušao? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:18:01) 
 
 Molim Vas, da dozvolimo poslaniku Konjeviću. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (28.04.21 14:18:07) 
 
 Predsjedniče Vlade ja sam Vas pažljivo slušao i ovo se sve vrlo jednostavno može 
provjeriti. Godine 2015. sam ja Vas glasao, kao član Vlade da budete predsjednik Upravnog 
odbora Akreditacionog tijela, jer taj Upravni odbor Akreditacionog tijela imenuje Vlada. /upadice/ 
Tako je, pa naravno da je tako prtedsjedniče Vlade. Znate kad sam ja postao funkcioner? Godine 
2009, mislim taman kad i Vi predsjednik Akreditacionog tijela. Jeste bogami, 2011. predsjedniče 
Vlade, da Vam ne vadim rješenja, jer ja kad dođem da razgovaram o ozbiljnim temama ponesem 
papire sa sobom jer ne volim da improvizujem, predsjedniče Vlade. Kad već želite na ličnu ravan 
da ovo svedete, vrlo korektno, ovo su političke debate, predsjedniče Vlade, ja sam završio fakultet 
2002. a postao funkcioner u ovom klubu ovdje u Parlamentu 2009. godine, a Vi funkcioner Vlade 
DPS-a i SDP-a 2011. godine.  
 Nemojte, predsjedniče Vlade, na način na koji Vi pokušavate da vam ja vidim greške gdje 
ne postoje, jer ni na jednu moju opasku o budžetu, o akcizama, o tome kojim ćete zakonom  
naplatiti nelegalno stečenu imovinu nijeste odgovorili. Vi ste mislili da je ovdje neko politički 
nevješt pa da pokušate  da svedete na ličnu ravan misleći da ja neću umjeti da odgovorim. Vi ste, 
ponavljam Vam, i mojim glasom birani za funkcionera Vlade DPS-a, SDP-a, Bošnjačke stranke 
2015. godine. Nemojte da meni držite slovo da li sam ja bio funkcioner ili nijesam. Ja sam Vama 
postavio korektno pitanje, političko pitanje gdje vam je zakon o akcizama, gdje vam je zakon koji 
tretira pitanje nelegalno stečene imovine. Citirao predsjedniče Vlade Vašu izjavu koju su svi mediji 



prenijeli, a Vi nijeste demantovali vezano za odnose sa Američkom privrednom komorom. 
Predsjedniče Vlade, ništa Vas ja nijesam pitao mimo ovoga što sam vam dostavio na papiru, a na 
papiru piše - pitanje budžeta, pitanje smanjenja doprinosa po osnovu  opterećenja po osnovu rada 
i keriranje garantnih šema za pomoć privredi. 
 Ja sam Vas jednostavno pitao i naravno pitanje nezaposlenosti. Šta je sa nezaposlenošću 
koja se povećava na ovakav način? Vaši ministri su govorili da su dali mjeru 30.01. koja će to da 
zaustavi.  
 Prema tome, predsjedniče Vlade, nijeste Vi u ovom domu da postavljate pitanja kakva će 
biti turistička sezona. Možete, možete, ako želite da ovu raspravu svedemo na jedan pristojan 
kolegijalan nivo ja ću prihvatiti. Nadam se, predsjedniče Vlade, da će biti onolika kolika je 
predviđena predsjedniče ja se nadam, znate zašto se nadam. Zato što taj prihod u budžetu biće  
korist  i za  građane  koji glasaju većinu i za građane koji su glasali manjinu, bojim  da  neće biti  
takav. Znate zašto se bojim? Predsjedniče Vlade dostavili ste crnogorskom Parlamentu Zakon o 
budžetu koji je plan prihoda i rashoda po definiciji, sa rektroaktivnim dejstvom od 1. januara, ako to 
neđe nađete, sličnu prasku predsjedniče Vlade, ja  ću vam se izviniti. Predsjedniče Vlade ovo su 
elementarne  stvari, elementarne stvari, vjerujte mi  ja Vam ovo sugerišem jer na takav način ne 
možete utvrđivati rektroaktivno dejstvo zakona, zna se kako se to radi u odgovarajućoj  proceduri. 
Ovo je Skupština  koja o tome  treba  da bude /prekid/. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:22:01) 
 
 Zahvaljujem  poslaniku Konjeviću. 
 Pravo na odgovor  na komentar predsjednik Vlade. 
 Izvolite, predsjedniče. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 14:22:19) 
 
 Možda ste Vi mene glasali, ali me nijeste  glasali kao člana DPS-a ili SDP-a nego zbog toga 
što u tom trentku,  nije bio niti jedan jedini čovjek koji je mogao da odradi taj dio posla  
uspostavljanem Akreditacionog tijela u Crnoj Gori. Vrlo sam ponosan jer ja ne gledam šta je to u 
korist  neke  partije, nego šta je to u korist države.  Neki vaši prijatelji koji pripadaju i vašoj stranci i 
DPS-u govorili su tada  da ne treba da postoji Akreditaciono tijelo Crne Gore. Toliko su bili dobro 
želatelji Crnoj Gori. Nemojte da mijenjate teze, to što ste me  glasali, Vi vjerovatno nijeste znali ni 
ko sam ni što sam, nego ste vjerovatno  glasali zbog toga  što je došao takav  predlog, i po pravilu 
ste dizali ruku, vrijeme dizanje ruku je prošlo. Ovo je vrijeme drugo, gdje se bira onaj koji je 
najkompententniji. Vjerujte da je DPS, a to znaju i određeni poslanici sa lijeve strane, znao da ima 
boljeg čovjeka koji može to da uradi to bi mu bilo ponuđeno. Ako prelazimo na dio zakona i 
zapošljavanja, ovaj dio zakona o kome Vi pričate za prihodnu stranu od onoga dijela koji bi trebalo 
da bude  naš zajednički cilj, borbu priotiv korupcije  i kriminala  je zakon koji je u izradi to je Zakon 
o porijeklu imovine, ali postoji i drugi  element, a to je mogućnost amandmanskog djelovanja na  
zakon o porezu koji bi na taj način mogao izmjenom  samo jednog člana  i podizanje  ljestvice koja 
je u ovom trenutku samo 9% uspostaviti mnoge  vrlo značajne  dobiti  u ovoj vladi.  

Ako pričate o zapošljavanju onda molim vas prisjetite se ko je tvorac i model koji imamo 
danas  u zapošljavanju  u javnoj upravi, da nijesam ja. Vi ste uvijek kao manjinska  partija  igrali 
igru, da zaposlite sve  moguće kadrove, čak i  oni koji vam nijesu bili u okviru baze podataka koju 
imate. Na taj način, ste igrali igru koja je danas rezultirala krahom i određenih kompanija. Može i 
mi to tako da radimo, možemo za tren sve da promijenimo. Ovo nije trenutak kada se dešavaju 
revolucionarne promjene, ovo je trenutak kada treba svi da shvatimo da je ovo naš zajednički  
imenitelj, a to je bitka za dobro ove države. Sve drugo, dajte kritikujte, nema nikakvih problema, 
vjerujte, u oblast budžeta se ne razumijem, ne želim da komentarišem. Međutim, to će biti pitanje, 
koje možete vrlo dobro sa vrlo jakim ekspertom iz te oblasti, sa gospodinom Spajićem kada je 
zakazana Skupština, koliko sam shvatio 11. maja, da raspravite sa njim, premijer Vlade ne mora 
sve da zna. Ja sam dovoljno dobro informisan, ali ne ulazim u detalje znanja koji ne pripadaju 



meni. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:25:36) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade . 
 Pravo na stav na odgovor predsjednika Vlade, poslanik Konjević. 
 Izvolite. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (28.04.21 14:25:43) 
 
 Nijeste  pokušali da uradite to što ste pokušali ne bih vam ovo  nikad spomenuo. Znate, ko 
Vas je predložio na mjesto predsjednika Upravnog odbora? Milo Đukanović. /upadice/ Jeste tačno 
predsjedniče Vlade. Znate zašto? Ne zato što je Milo Đukanović, nego zato što je predsjednik 
Vlade, dobro. Nemojte  predsjedniče Vlade, pokušali ste na jednu moju ozbiljnu priču, gdje Vas ja 
pitam gdje vam je zakon o akcizama, gdje vam je zakon o porijeklu imovine, jer ste te prihode 
predvidjeli u budžetu, nemate zakone predsjedniče Vlade. /upadice/ Dakle, vi nemate zakone, na 
bazi kojih planirate uvećanje prihodne strane, evo vam profesor Radulović, neka ti vaši eksperti  iz 
Vlade pođu kod njega dva, tri dana na časove. To nije dešavalo ovdje da mijenjate strukturu  
budžeta na prihodnoj strani, da kažete uvećaće se akcize, a nema zakona da kažete  
oporezovaćemo imovinu, a nemate zakona. Predsjedniče Vlade, to tako vjerujte mi ne ide. Vi ste 
pokušali  to da svedete na nivo neko je dizao ruke, neko nije dizao ruke - jesam digao sam ruku za 
Vas, zato što sam smatrao da je okej, da na prijedlog predsjednika Vlade Vi budete izabrani. Sad 
bih mogao da Vam kažem, kao što Vaš ministar pravde ne misli da je okej da podnese ostavku 
kad mu Vi kažete. Moguće da je pitanje i nekih drugih stvari.  
 Predsjedniče Vlade, opet mi nijeste odgovorili. Kako je moguće da budžet ima rektroaktivno 
dejstvo, /upadice/ onda postavite ministra finansija za predsjednika Vlade da možemo da 
razgovaramo sa njim. Dakle, to su predsjedniče Vlade stvari koje jesu za kritiku, nije ovo 
predsjedniče Vlade za svađu, Vi ste pokušali da ovo svedete na lični nivo,  ja neću niti sam to 
pokušao. Samo sam Vam odgovorio onako kako ste zaslužili, jer ovdje nam držite slovo o istini, na 
pet stvari sam Vam pokazao da nijeste govorili istinu, uključujući ovo oko funkcionera. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:28:08) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konjeviću. Idemo dalje, peto poslaničko pitanje  predsjedniku Vlade 
postaviće poslanik Boris Bogdanović. 
 Izvolite, poslaniče Bogdanoviću. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (28.04.21 14:28:17) 
 
 Hvala gospodine predsjedniče Skupštine, gospodine predsjedniče Vlade, uvaženi 
minsitarke, ministri, koleginice i kolege.  
  Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Cme Gore,  postavljam sljedeće pitanje -
Gospodine predsjedniče Vlade, da li će i kada država Crna Gora zaključiti sporazum sa 
koncesionarom Univerzal Monte, kako bi Crna Gora od ovog koncesionara preuzela upravljanje 
nad magistralnim putem Herceg Novi - Trebinje i time prestala obaveza plaćanja putarine na ovom 
putnom pravcu kako za Novljane, tako i za sve nase goste, što bi bilo posebno značajno u periodu 
turističke sezone? 
 Kratko obrazloženje. 
 Cijela Crna Gora zna da je bivši režim kažnjavao Herceg Novi i da su u tom periodu i u 
prethodnih nekoliko decenija pokušali da ga naprave zarobljenim gradom. Burazerskim 



koncesijama su ograničavali slobodu kretanja kako morem, tako i drumom, kao drumski razbojnici 
i politički pirati. Na sreću grad se nije dao i zahvaljujući lokalnoj samoupravi, zahvaljujući 
pametnom vođstvu lokalne samouprave Herceg Novi je postao grad sa najvećim brojem turističkih 
posjeta i jedan od najposjećenijih turističkih destinacija u zemlji. Cijela Crna Gora zna da bi  
oslobođenjem ovog puta to bilo na koristi i poslovično neposlušnom Herceg Novom  i svim onim 
divnim ljudima koji dolaze u Herceg Novi. Naravno oslobođenje ovog puta bi bilo na korist i bivšem 
režimu, jer su oni namećući ovakav namet nama i Herceg Novom i našim gostima, nametnuli to i 
samima sebi ne shvatajući da automobili nemaju ni nacionalnost ni političku pripadnost. Zaista 
nemamo ništa protiv da Trebinjci  odmor koriste  u Hrvatsku, ali ono što je za nas  najbitnije i 
najvažnije jeste da pokušamo da podignemo aktraktivnost Herceg Novog i aktraktivnost 
crnogorskog primorja. Da li je nešto bivši režim u tom pravcu preduzeo, naravno da nije, ali mi 
sada imamo šansu da povučemo taj potez, jer taj potez diže atraktivnost i Herceg Novog i čitavog 
crnogorskog primorja. Dakle, samo želimo da Novljani učestvuju u tržišnoj utakmici čiji je cilj da 
privuku što veći broj turista, na jedan ravnopravan način, da ih ne ograničavamo, da ih ne 
sputavamo, da im ne vezujemo ruke. Takođe, da se pokažu, da im dozvolimo da svoje usluge 
plasiraju na regionalnom tržištu na pravedan način, da ih ne stigmatizujemo samo zato što su u 
prethodnih nekoliko decenija se borili i izborili, branili i odbranili grad od drumskih razbojnika, 
političkih pirata, od kriminala, od korupcije, od šefova i članova organizovanih kriminalnih grupa i 
time pokazali da su hrabar, dostojan, dostojanstven i miran narod.  
 Zadovoljni smo što ova je Vlada usmjerena ka podizanju rampi, a ne ka podizanju zidova 
među braćom i među komšijama. Zadovoljni smo što ova Vlada ne donosi odluke na osnovu 
nečije za Vladu tačne ili pogrešne nacionalnosti, tačne ili pogrešne vjeroispovijesti, tačne ili 
pogrešne političke pripadnosti nego po pravu i pravdi. Takve javne politike i takvu politiku ćemo 
uvijek podržati i uvijek podržavati. Zadovoljni smo što ova Vlada neće posmatrati Herceg Novi kao 
zarobljeni grad nego će ga posmatrati kao jedan od najljepših crnogorskih gradova, kao najljepši 
grad na crnogorskom primorju. Zadovoljni smo što Vlada neće kažnjavati nepodobne, što se neće 
baviti ko, gdje živi, ko za koga glasa, kako je opredijeljen, što će biti partner svim građanima i 
onima koji ispred ove zgrade Parlamenta na gnusan način vrijeđaju Vladu i predsjednika Vlade, ali 
i onima koji ispred zgrade Vlade na gnusan način vrijeđaju predsjednika Parlamenta i 
parlamentarnu većinu. Dakle, zadovoljni smo što će biti grad svih, bez obzira na političku ili 
ideološku obojenost što će biti grad i onih kojih žive u njemu i onih koji u njega dolaze. Dakle, bez 
razlike. Zato Novljani bez razlike, svi zajedno, kažu da je to grad od skalina, a skaline su simbol 
ljubavi, simbol otvorenosti, simbol zajednišva. Zato, predsjedniče Vlade, Herceg Novi prvo 
moramo da oslobodimo drumom i vjerujem da ćemo to zajedničkim naporima učiniti, a onda 
odmah nakon toga i morem, izgradnjom podvodnog tunela, odnosno podvodnog mosta Zelenika- 
Pristan. Ja sam siguran i ubijeđen da će takav partnerski odnos Herceg Novog i Vlade obezbijediti 
kako dizanje rampi tako i oslobađanje Herceg Novog od političkih pirata. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:34:16) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bogdanoviću.  
 Pravo na odgovor predsjednik Vlade. 
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 14:34:24) 
 
 Uvaženi gospodine Bogdanoviću, 
 Ovo Vlada pokušava da rješava probleme i mi smo u svim obilascima lokalne samouprave 
imali tačan set problema koji se tiču građani. To je nešto što je naša obaveza da pokušamo da 
rješavamo probleme na bazi zadovoljstva koje treba da osjete ti građani. Sve ovo što ste Vi rekli je 
apsolutno tačno. 

 Znači, u jednom vremenskom periodu postojali su njihovi i naši. Mislim da to vrijeme treba 
da se promijeni. Svi smo mi ovdje građani ove države. Nakon razgovora sa gradonačelnikom 



opštine Herceg Novi odmah sam se angažovao sa svojim timom i mi smo krenuli u proučavanje 
problema koji se tiču puta od Meljina pa do granice, ili do Trebinja. Ako je koncesionar imao 
interesa da učini dobro djelo građanima Herceg Novog onda se postavlja elementarno pitanje gdje 
bila država. Zašto to nije uradila država? Zašto su građani Herceg Novog bili građani drugoga 
reda? Da li zbog toga što ne glasaju samo jednu partiju? Da li taj put koji se po kategorizaciji kako 
je na poslaničko pitanje odgovorio ministar kapitalnih investicija i saobraćaja koji po svim 
kriterijumima treba da bude regionalni put može tretirati da je put lokalnog karaktera. Naravno, 
postoji pravilnik koji jasno govori o svim kriterijumima kako to treba raditi. U ovom vremenskom 
periodu do prekjuče napravljen je intezivan niz razgovora sa koncesionarima. Koncesionar koji je 
dobio da sa 12,8 km puta upravlja 20 godina pri čemu je uloženo negdje oko 18.000.000 eura u 
ovom trenutku je ostao dug od 4.500.000 eura. U dogovoru sa koncesionarom napravljena je 
završna karakteristika koja predstavlja odraz jednog koncesionara prema građanima kojima on 
bukvalno  i ne pripada. On je pristao da to uradi za 4.000.000, da to bude ne nešto što preuzima 
država nego na nivou opštinske kase kako bi put već u maju mogao biti slobodan, jer mi 
očekujemo turističku sezonu na nivou kao što je predviđeno budžetom. To je preduslov da neko 
ne plaća šest eura ako dolazi na jedan dan do Herceg Novog, to je preduslov da kada idete 
negdje ne ostavljate vrijeme koje vam je dragocjeno, pogotovo ljeti, čekajući najčešće u ogromnim 
gužvama da bi riješili svoj problem da dođete do mjesta kojeg volite. To je Vlada uradila i ja se 
nadam da će već u maju biti napravljen ključni pomak, a to je da rampe više neće postojati i da će 
svi građani, ne samo Herceg Novog i Trebinja, nego svi oni koji koriste taj putni pravac moći da 
koriste kako bi na taj način i oni uštedjeli, a i mi u svakom slučaju dobili. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:38:31) 
 
 Zahvaljujemo, predsjedniku Vlade. 
 Pravo na komentar, poslanik Bogdanović. Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (28.04.21 14:38:36) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Vlade na optimističnom, pozitivnom  odgovoru, odgovoru kakav 
se i očekuje od reformske i demokratske Vlade Crne Gore. Sa zadovoljstvom mogu da 
konstatujem da pored ova dva crnogorska aviona koja smo kupili, pored udžbenika za sve 
osnovce, pored vraćanja dječijeg dodatka, pored dizanja minimalne zarade i staračke naknade 
imamo još jednu crnogorsku pobjedu. Ovo je zaista dokaz da su naše javne politike odskočna 
daska, a ne ležaljka ili sprava za vraćanje unazad i popravljanje prošlosti. Dakle, nije napredak 
vraćanje unazad  nego konstanstno kretanja u budućnosti. Ovo je zaista dokaz da pobjeđuje ono 
što koristimo, a ne ono što imamo, jer smo zatekli rupu bez dna. Zaista ono što smo zatekli 
iskoristili smo na najbolji mogući način, odnosno stavili smo ga u funkciji razvoja naše zajednice, a 
ne u funkciji mrtvog kapitala. Dakle, podržavam oduzimanje koncesije i dizanje rampi na putnom 
pravcu Meljine-Petijevići i moramo se zaista dobro potruditi da prakse bivšeg režima ispravimo da 
sve u našoj državi radi na korist naših građana i na korist naših gostiju, a ne na korist 
privilegovanog sloja ljudi.  
 Naša politika će uvijek biti politika kreiranja olakšica i politika kreiranja šansi za razvoj, a ne 
politika razdvajanja, politika nameta i politika zatvaranja prema regionu, prema našoj braći i prema 
našim komšijama. Godinama unazad narod Herceg Novog i okolnih naselja i naši gosti su bili 
ponižavani. Koliko smo vrata zatvorili, koliko smo se puta obrukali‚ koliko smo puta vratili naše 
komšije i usmjerili ih ka drugim destinacijama, koliko smo puta sebe predstavljali onakvim kakvim 
nikada nijesmo bili, a znate da smo bili i da jesmo i da ćemo biti zemlja dobrih domaćina, zemlja 
najboljih domaćina, zemlja evropskih domaćina gdje svi trebaju da se osjećaju i slobodno i 
dobrodošlo. Cijena koju su putnici plaćali na tom magistralnom putu pete kategorije, nekoliko 
kilometara, je bila ravna putarini najskupljeg evropskog puta što je brojne goste odvraćalo od 
Herceg Novog. Kome je to odgovaralo, u čijem je to bilo interesu, e pa mi smo sada tu da te 
interese prebacimo, da konačno radimo u interesu naših građana i u interesu naših gostiju. Jer, 



njihov interes nama može donijeti samo boljitak. Dakle, metaforično, nova vlast je tu da uvijek diže 
rampe, a ne da ih spušta. Promjena se mora osjetiti na praktičnim stvarima, na realnim 
problemima i na njihovim rješenjima i neću predsjedniče koristiti ova posljednja dva minuta nego 
ću ih sada pokušati iskoristiti. 
  Herceg Novi kao oslobođeni grad mora nastaviti da se oslobađa i koliko se god oni trudili 
da ga unazade narod Herceg Novog je rekao svoje, narod ih je kaznio na izborima. Dakle, sloboda 
se osvaja, pa i na ekonomskim pitanjima, oslobodili smo ga politički, a sada vam dajemo riječ, da 
ćemo ga osloboditi na svim drugim poljima. Zato smo u prethodnom četvorogodišnjem mandatu 
realizovali preko 200 projekata, a dajemo vam riječ da ćemo u narednom četvorogodišnjem 
mandatu realizovati preko 300 projekata. Riječ Stevana Katića u prethodnih šest godina i u 
prethodnih četiri godine mandatnog perioda je bila ravna zakonu, možda i tvrđa od crnogorskog 
kamena. To što su oni u Herceg Novom percipirali kao neposlušnost je upravo želja za slobodom 
taj prkos, taj inat, ta hrabrost koju su Novljani pokazali, pokazali su je prema odlukama bivšeg 
režima. 

 Promjena na svim nivoima i za nas ne postoje male promjene, a to je dokaz i odgovor na 
ovo pitanje upravo dokaz da ovo što govorim je zaista tako. Sada je sve borba za vraćanje 
normalnosti u našu zemlju. Ova rampa je ne samo fizička, nego i simbolička prepreka komunikaciji 
i prometu ljudi. U Novi je ovim putem dolazio najvići broj turista iz Bosne i Hercegovine. Nakon 
katastrofalne turističke sezone dužni smo da sve učinimo da ovu prihodnu stranu budžeta 
oporavimo i da je pustimo da diše. U prethodnih godinama i pored ovih nepravednih nameta 
Herceg Novi je bio jedan od najposjećenijih turističkih, crnogorskih gradova. Naš je cilj da 
dizanjem ovih rampi dovedemo još veći broj ljudi kako bi pomogli Novljanima da svoje usluge 
plasiraju na regionalnom tržištu i da budu konkurentniji i primamljiviji za goste iz regiona. 
 Vjerujemo, gospodine predsjedniče, da će dizanjem rampi na ovom putnom pravcu Meljine- 
Petijevići to biti pedala za pun gas ka prosperitetnoj, evropskoj uspješnoj i bogatoj Crnoj Gori. 
Putevi su simbol zajedništva, simbol prijateljstva, simbol prosperiteta, simbol ekonomskog 
napretka. Mi moramo ostati i biti u budućnosti još otvoreniji prema našim komšijama, prema našoj 
braći, prema Evropi, da budemo najbolji, da budemo evropski domaćini. Svim Novljanima čestitam 
na dizanju ove rampe jer sam apsolutno siguran i ubijeđen da će Vlada Crne Gore održati riječ. 
 Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:44:52) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bogdanoviću. 
 Razumio sam da predsjednik Vlade neće koristiti pravo na odgovor na komentar.  
 Idemo na šesto poslaničko pitanje i riječ ima poslanik Ervin Ibrahimović, izvolite poslaniče 
Ibrahimoviću. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (28.04.21 14:45:09) 
 
 Predsjedniče Skupštine sa saradnicima, uvaženi predsjedniče Vlade, članovi Vlade, 
koleginice i kolege poslanici, poštovani građani, draga dijasporo,  
 U skladu sa Poslovnikom Skupštine Cme Gore, postavio sam pitanje uvaženom gospodinu 
Krivokapiću. Da li je Vlada na čijem ste čelu odustala od namjere o izmijeni Zakona o registrima 
prebivališta i boravišta i Odluke o uslovima za sticanje državljanstva? 
 Svjesni smo svi da ova Inicijativa o izmjeni ovog Zakona i Odluke je izazvala bojazan kod 
naših građana, posebno kod onih koji žive van naše države. Svakako je to zaokupilo interesovanje 
cijele javnosti, ali i međunarodne javnosti. Kada pričamo o ovakvim zakonima zasigurno svi treba 
da pođemo od onoga koga dotiču ti zakoni. Bojim se da u pripremi ovih zakona se nije ipak do 
kraja vodilo računa o svemu onome što je potrebno kada je u pitanju Zakon o registrima boravišta, 
prebivališta i odluke o državljanstvu.  

Ajmo na početku da kažem jedno, vjerujem da i vi kao nova vlast, kao mi kao opozicija 
težimo evropskim vrijednostima među kojima su i osnovna ljudska prava i slobode, a jedno od 



osnovnih prava je svakako pravo da se bira i da bude biran. Da budem do kraja jasan, Bošnjačka 
stranka svakako je, kao i vi, da se urede birački spiskovi da budu jasni i precizni, ali naravno ni na 
štetu ni jednog  građanina, posebno ne na štetu onih da budem krajnje otvoren, po mojoj ocjeni 
ponajboljih sinova naše domovine. Naravno, sami tajming ove inicijative kod građana stvara utisak 
da nije pravo vrijeme. U vremenu kada imamo ovoliku podijeljenost u društvu kad imamo ovakvu 
etničku distancu i kada imamo porast nacionalizma zasigurno ovakve inicijative ne doprinose 
pomirenju u društvu. Nijesam siguran da li su u skladu sa evropskom praksom i evropskom 
konvencijom. Iskreno vas pitam da li ste vodili računa o tajmingu, o vremenu i konačnom rješenju 
ovakvih tekstova zakona. Bojim se da ćemo kao i do sada imati još jednu opomenu iz Brisela, to 
ne treba Crnoj Gori. Ono što želim da čujem od vas da mi kažete da li ste gledali neku uporednu 
evropsku praksu na osnovu čega ste pokrenuli inicijativu o ovoj izmjeni zakona.  
 Da vas podsjetim, države u regionu nemaju ovakav zakon, čak dozvoljavaju da ljudi koji su 
u inostranstvu glasaju u diplomatsko-konzularnim predstavništvima.  
 Uvaženi gospodine Krivokapiću, znam da Vi to znate biračko pravo je urođeno pravo i ne 
smijemo to rušiti. Pogledajte malo neke evropske konvencije, pa ćete vidjeti. Reći ću vam jedno, 
ponovo vjerujem da ste dobro analizirali kao predlagač ovaj tekst zakona. Iz jednog razloga prvo 
kao osnovno pravo da biraš da budeš biran i ona iskustva koja su pokazala da države koje su bile 
da kažem neoprezne da su platile dobro odštetu. Vi znate, ali građana možemo samo pomenuti 
primjere iz 90-ih Slovenije koja je htjela da etnički očisti sve one radnike koji su bili u Sloveniji i iz 
Srbije i iz Crne Gore, Bosne i oduzela im je prebivalište. Prvo je Ustavni sud Slovenije odbio  tu 
odluku kao neustavnu, povukao jer nije u skladu sa evropskim zakonodavstvom, a poslije Evropski 
sud za ljudska prava u Strazburu, presudio protiv države Slovenije. Zato je Slovenija  morala da 
vrati tim ljudima prebivalište, ali i da Slovenija plati dobru odštetu. Imamo još masu takvih primjera 
presuda Evropskog suda za ljudska prava u Strazburu, gdje su građani koji imaju prebivalište, a 
žive u inostranstvu mogli da glasaju..  
 Osjećam da ova inicijativa posebno pogađa manjine i stiče se utisak, još po neke inicijative 
koje su dolazile od vaše Vlade, kao da baš ne marite za jednu trećinu stanovništva Crne Gore.  
 Ne bih se zadržao oko državljanstva, ali ću reći samo jedno, dozvolite da imamo 
zabrinutost, kao i većina Crne Gore, da ova Odluka o izmjeni uslova oko državljanstva može da 
izmijeni demografsku strukturu u državi Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:50:33) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Ibrahimoviću. 
 Pravo na odgovor predsjednik Vlade. 
 Izvolite predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 14:50:40) 
 
 Uvaženi poslaniče Ibrahimoviću, jedan od značajnih elemenata koji opredjeljuje rad ove 
Vlade je nešto što je dogovor između tri lidera i većinski pretočeni u taj sporazum, samo bih 
ukazao na jedan taj značajan element. Sve diskriminatorske zakone treba dovesti na mjeru 
vladavine prava. Drugi, koji je svima nama zajednički, da izborno zakonodavstvo bude takvo da 
niko ne trči deset metara prije drugog, a startna mu je linija do dvadeset metara. To je nešto što je 
vrlo evidentno i jasno. 
 Znate li šta me brine kao čovjeka, zaboravimo sada moju funkciju, brine me jedna 
neprincipijelnost. Ova odluka koju vi spominjete je mijenjana od početka do 2018. godine četiri 
puta. Mijenjana je i vrlo često korišćena da ne bi određeni građani, potencijalni građani, državljani 
Crne Gore, mogli da dobiju državljanstvo i prava glasa. Ako mislite da to nije diskriminacija, 
navešću vam brojne primjere koji govore o tome da ste morali vrlo uredno, na osnovu dejstva 
najjače sile, a to je uvijek policija, da prođete granicu makar na minut, pa da se vratite da bi vam 
anulirali prethodni period. Ovom odlukom ne pravi se nikakav reinženjering, genetički, etnički nego 
se ispravlja pravda. To što je neko uspio medijski da spinuje, nikada nije došla na Vladu, da 



spinuje to i predstavi kao neku promjenu u bilo kom smislu, mislim da se grdno vara, taj ne barata 
činjenicama. Vi imate istraživanja koja su rađena, pa recimo na području Podgorice, nemojte me 
sada pošto nijesam pripremio taj elaborat koji je vezan, ali pamtim jedan dio podataka, recimo u 
dijelu Podgorice negdje oko 50% Srba, 40% Crnogoraca i 10% druge nacionalnosti. Na području 
Bara i Nikšića je možda malo drugačije. To govori o tome da niko nije vodio računa kome će da 
nanese bilo šta nego da ispravi nepravdu.  
 Zakon o prebivalištu i boravištu, to su dva različita pojma. Korišćena je Evropska konvencija 
koja ukazuje na tu razliku. Napravljena je analiza svih država članica Evropske unije. Znate li šta 
ta analiza pokazuje? Najveći broj država Evropske unije sve rješava u pet godina, da je jedan dio 
od pet do osam, a najmanji dio deset godina. Međutim, ovdje se ne radi o ovome kako je neko to 
predstavio medijski. Ovdje se radi o pogrešnom izboru brojeva gdje je potpuno promašen zakon. 
Pet plus deset je petnaest. U zakonu kaže deset. To je napravljeno tom odlukom 2018. godine. 
Zar nije naša obaveza da mijenjamo sve što nije u skladu sa zakonom. Kako je neko mogao da 
donese tu odluku. Pitajte one koji su donosili te odluke. Ali, vrlo tendenciozno i osmišljeno.  
 Zakon o registrima i boravištima je dat na javnu raspravu. Molim vas da upotrijebite sve 
vaše resurse i ukažete nam šta smo to loše uradili jer taj zakon svakako dolazi ovdje u Skupštinu. 
On je preduslov. Ovdje moraju da se upare registri, boravište i adresa. Zamislite vi da u najvećem 
broju lokalne uprave nemate adrese. Zašto ne postoje adrese? Naša ekipa je čak mogla da onim 
američkim sistemom od 1 do 50 ili ne znam kako, na osnovu GIS-a napravi to, a neke lokalne 
uprave to vješto izbjegavaju. Mi smo poslali, mislim da je bio februar mjesec, svim lokalnim 
upravama, zamolili ih da naprave adrese po značajnim ljudima iz toga kraja kako bi to bilo neko 
oduženje prema njima. Niko do sada nije reagovao. To je jedan veliki problem. Jer, ako to ne 
uparite, onda nema prave priče o biračkim spiskovima.  
 Molim vas, nemojte da brinete da li je neko želio da ugrozi bilo koga. Vjerujte, svaki put 
možete da me nazovete i lično kažete da je nekome nešto po zakonu uskraćeno. Ne želim da to 
bude Crna Gora uskraćivanja nego ostvarivanja prava, ali i poštovanje obaveze, naravno. Ako to 
dvoje nemamo nećemo uspjeti. Slobodno, stojim vam na raspolaganju u bilo kom vremenskom 
periodu da zajednički, čak i ovaj dio koji se tiče trenutnog stanja koji će poslije javne rasprave 
ponovo da prođe sjednicu Vlade, da prije toga reagujete. Dobili ste pisani odgovor, pa mi nemojte 
zamjeriti što nijesam čitao to. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 14:56:28) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade.  
 Pravo na komentar poslanik Ibrahimović. Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (28.04.21 14:56:32) 
 
 Zahvaljujem što ste dostavili odgovor u pisanoj formi. 
 Volio bih da isto brinemo i Vi i ja. Hajde da vjerujem da isto brinemo. Dozvolite i da osjećam 
da ove izmjene dotiču pretežno manjine kojima pripada preko 90% Albanaca, Bošnjaka i drugih. 
Zato, dozvolite, ipak, da imam jednu dozu rezerve prema ovome. Vaš odgovor sada i ovo kako ste 
napisali, vjerujem da se Vi obavezujete da stojite iza ovoga. Radi građana ću pročitati. Znam da 
ovo gleda i uvažena dijaspora. Izmjene i dopune Zakona ne odnose se na ljude koji su na 
privremenom radu u inostranstvu, studente, pomorce, sportiste itd. Ovo raduje sve nas. Mi o 
ovome pričamo. Ovo je dobro. Vjerujem da ćete stati iza ovoga. Kako ćemo mi u Parlamentu 
raditi, vjerujem da su i vlast i opozicija odredili pravac Crne Gore, a to je evropski put i da nećemo 
rušiti navedene evropske konvencije. Ponovo imam bojazan da ste ušli u ovo nepripremljeni. 
Dozvolite moj utisak. Sada ste rekli da nemate dovoljno adrese. Da li imate procjenu koliko ljudi 
ima prebivalište ili nema? Da li imate podatke koliko ljudi ima uslove da dobije crnogorsko 
državljanstvo ili nema? Vi znate kao i ja da 62.000 ljudi ima u Crnoj Gori što su raseljena i interno 
raseljena lica. Od tih barem 50% ima pravo u određenom periodu da dobije crnogorsko 
državljanstvo, nemam ništa protiv toga, ali saglasite se sa mnom da će tako uticati na 



demografsku strukturu u Crnoj Gori.  
 Kada pričamo o prebivalištu, radujem se Vašem odgovoru i ovo što ste napisali, ali zarad 
kolega koji ćemo raditi u Odboru za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva ću još jednom 
podsjetiti. Mnoge razvijene zemlje koje dozvoljavaju svojim državljanima iako su u inostranstvu da 
glasaju u svojoj državi jer imaju prebivalište. To su Austrija, Belgija, Finska, Njemačka, Mađarska, 
Italija, Holandija, Poljska, Rumunija, Španija, Švedska, Švajcarska, Velika Britanija, čak i da 
preskočimo okena, Sjedinjene Američke Države. Vjerujemo da će se sve kolege voditi time i da 
neće ukidati biračko pravo kao osnovno pravo onim ljudima koji se trenutno nalaze van naše 
domovine. Ako sam Vas dobro shvatio, sve te anomalije su vas ponukale da mijenjate zakone. 
Ipak bih vas pozvao prije toga da vi utičete da se smanje te anomalije. Ako neki radnik u MUP-u 
nije dobro odradio posao, ako neko u Agenciji za nacionalnu bezbjednost nije dobro odradio, na 
tome ne treba raditi, a ne da mijenjamo zakone ako neko nije profesionalno radio.  
 Dozvolite, ono što je bilo u Vašem ekspozeu gdje ste spomenuli, a i sada ovdje da želite još 
tješniju saradnju sa dijasporom. Reći ću vam svoj utisak i onih ljudi koji su trenutno u inostranstvu, 
da ne osjećaju baš do kraja iskreni poziv od vas. Reći ću vam jednu stvar. Ako smo mi u njihovom 
položaju, ljudi koji vole svoju domovinu i imaju nostalgiju prema domovini, valjda treba da 
učestvuju u društveno političkom životu Crne Gore. To neće biti štetno, kolega, za Crnu Goru, već 
naprotiv. Mi kao država treba da shvatimo njihove potrebe. Oni možda planiraju da se vrate ovdje, 
ali ako im šaljemo ovakve nedefinisane zakone, nije to dobar poziv, uvaženi predsjedniče Vlade. 
Oni možda žele da investiraju u Crnu Goru ili su već investirali i možda će dovesti svoje kolege, 
partnere iz inostranstva. Ovakvi zakoni do kraja ih ipak zbunjuju.  
 Već prepoznajete zašto sam rekao nije vrijeme. Zbog porasta nacionalizma i ove etničke 
distance. Zato nam ovaj zakon sada nije potreban. Ovo je korpus delikti. 
 Podsjećam vas još jednom, zašto brinem za demografsku strukturu, ako sam pogrešno 
shvaćen. Ja jesam u zakonskoj proceduri da svaki onaj koji je u Crnoj Gori dobije državljanstvo, ali 
imam pravo da brinem za demografsku strukturu Crne Gore. S jedne strane odlaze manjine, a s 
druge strane dovodimo ljude koji su pretežno iz Srbije, Bosne koji će moći ponovo da dobiju jer je 
kod njih liberalan zakon, ponovo da dobiju državljanstvo Srbije i Bosne i Hercegovine. Završavam, 
biće vrlo korisno.  
 Prije svega, razumijem mog kolegu sa lijeve strane. Normalno, izbori su u Herceg Novom 
pa treba malo, ali nijesam taj koji želi da diže temperaturu ni u jednoj pravcu.  

Prije svega, želim da se zahvalim jednom vašem ministru, gospodinu Spajiću koji je donirao 
svoju platu porodici u Rožajama čija su djeca bolesna i zahvaljujem se na velikom humanitarnom 
gestu.  
 Dozvolite mi vrlo kratko. Šta je dijaspora, trebalo bi nam posebna sjednica da o njoj 
pričamo. Dozvolite mi samo da potcrtam što se tiče slučaja, neću pričati o ovih zadnjih godinu i po, 
dvije koliko je donirala dijaspora i pomagala medicinski, novca i svega toga što je trebalo. Reći ću 
vam o njihovoj humanosti samo jedan primjer. Imam potrebu, uvaženi predsjedniče.  
 Imali smo slučaj da je jedna porodica u Rožajama, dvoje djece su izuzetno bolesni, 
potrebno je bilo 500.000 eura za liječenje te djece. U roku od nepunu sedmicu sredstva su se 
pokupila, pretežno iz dijaspore. Nije se gledalo ni kako se zove ni odakle je. Čak imamo dvije 
porodice koje su dale po 50.000, a ostale su anonimne. Moram pomenuti samo dvije stvari, 
zahvaljujem.  
 Znači, humanitarna organizacija Rožaje zahvaljujući dijaspori prikupila je 134.000, uvaženi 
predsjedniče Vlade. Organizacija ih Holandije 120.000 eura pomoći ovoj djeci. Hačko Brčvak i 
njegova organizacija, izvinjavam se zbog imena, 100.000 eura, prijatelji iz Švajcarske 20.000 i 
veliki humanista iz Bremena iz Njemačke Hajro /prekid/ s dijasporom 42.000. To su junaci ovog 
vremena. Oni samo doprinose miru, stabilnosti i ekonomskoj stabilnosti naše države. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:04:24) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ibrahimoviću. 
 Ukažite nam proceduru. 
 



 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (28.04.21 15:04:36) 
 
 Predsjedniče Skupštine, po mojoj procjeni, gospodin Ibrahimović koji je maloprije govorio, 
se služio nekim šovinističkim ili, samo kažem po mojoj procjeni, lijepo sam rekao, čak, ono što je 
postala popularna riječ u Crnoj Gori, fašističkim izjavama. S jedne strane, činjenica da je 
prethodna vlast onemogućavala da svako zato što je Srbin može da dobije državljanstvo i što je, 
kao što je rekao premijer maloprije, tjerali su ljude da im se prekine status u boravištu makar na 
jedan dan da ne bi mogli da ostvare pravo. Ako je iz iste te države, recimo Bosne, došao Bošnjak 
on je mogao da ostvari pravo. Vama danas to smeta. Bojite se za promjenu demografske 
strukture. Većina u Crnoj Gori želi da ispravi nepravdu i da ovoj zemlji, bilo da je neko Srbin, bilo 
da je Bošnjak, bilo da je Crnogorac ima ista prava i kada živi u inostranstvu, gospodine 
Ibrahimoviću, a inostranstvo je i Srbija i Luksemburg. Ako može državljanin Crne Gore koji živi u 
Luksemburgu da glasa moći će i državljanin Crne Gore koji živi u Srbiji. To vam se ne isplati jer ih 
ima 150.000. Mi to i ne tražimo nego samo da glasaju ljudi koji žive u Crnoj Gori. Nemojte više da 
šaljete lažne poruke jer mi nismo neprijatelji nego prijatelji, a vi se služite stvarima koje nijesu ... 
/prekid/ 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:06:10) 
 
 Dovoljno je, poslaniče Radunoviću. Zahvaljujem.  
 Poslanik Ibrahimović, proceduralno. Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (28.04.21 15:06:28) 
 
 Prvo da se ogradim od svega ovoga što je kolega rekao. Po mom habitusu, ne može niko 
prebaciti da sam šovinista, nacionalista, čak fašista. Mislim da je pregruba riječ i nije korektno 
koliko me poznajete. Na žalost, očekivao sam od kolege da priča o drugim stvarima, o svemu 
onome što se dešavalo narodu koji je progonjen. Volim sve ljude u Srbiji koji su odavde otišli i koji 
žive tamo. Vi ste vrlo iskusan političar i prenebregli ste dvije činjenice. Ne radi se o istom. Naši 
građani iz Crne Gore koji žive u Srbiji, oni imaju tamo i prebivalište i državljanstvo. Naša dijaspora 
nema državljanstvo i prebivalište u tim zemljama. Nemojte, te dvije stvari uopšte nijesu korektne. 
Još jednom ponavljam, svim građanima Crne Gore želim da dobiju državljanstvo u skladu s 
zakonom, a ne na štetu jednih ili drugih. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:07:27) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ibrahimoviću.  
 Sada pravo na komentar poslanika Ibrahimovića ima predsjednik Vlade.  
 Molim vas, mislim da imate svakodnevno i na odborima i televizijskim emisijama, biće i 
ovdje u plenarnoj sali, pred nama je dinamičan rad u narednim mjesecima, prostora i vremena da 
razmijenite argumente o svim pitanjima, pa i o ovom pitanju. Molim vas da ne zloupotrebljavamo 
Premijerski sat. Zahvaljujem.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 15:07:37) 
 
 Hvala Vam.  
 Samo zbog toga što sam nekako se pogrešno opredijelio, najbolje je kada čovjek čita, tada 
ne može da pogriješi. Samo želim ovaj zadnji stav da ne bi bilo zabune da pročitam do kraja. 
Vlada želi da uvjeri, dodatno osvijetli i učini jasnom činjenicu da nijedan crnogorski državljanin 



neće ostati bez državljanstva matične zemlje, kao i nepobitnu suštinu da je naša dijaspora bila i 
biće neraskidivi dio Crne Gore. Prema svojoj dijaspori, Crna Gora se uvijek odnosi sa posebnim 
senzibilitetom, imajući u vidu da je ona sastavni dio crnogorskog bića, kao i da igra važnu i aktivnu 
ulogu u razvoju društva. To je stav koji će ova Vlada da ima.  
 Želim vam još nešto reći, pošto imam te informacije, a one su sigurno provjerene i tačne. 
Neko je pobunio kompletnu dijasporu na prostorima Evropske unije i Amerike upravo jednim 
pogrešnim, nepotrebnim načinom i nadam se da će to da se izgladi na zadovoljstvo svih nas. Ako 
imate pogrešnu informaciju imaćete i pogrešan put. To je kao ono što kažu u narodu, ako uđete u 
pogrešan voz svaka vam je stanica pogrešna. Nadam se da se to neće desiti. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:09:40) 
 
 Zahvaljujemo predsjedniku Vlade.  
 Sada prelazimo na sedmo poslaničko pitanje koje će postaviti poslanik, potpredsjednik 
Skupštine Strahinja Bulajić. Izvolite, potpredsjedniče. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (28.04.21 15:09:56) 
 
 Zahvaljujem, gospodine predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani gospodine Krivokapiću, poštovani ministri,  
 Prilikom definisanja ovog pitanja vodio sam se krajnje jednostavnom željom da sve bude 
dobro, potpuno svjestan i uvjeren u postojanje nedobronamjernosti, zluradosti, nekompetentnosti 
pojedinaca u društvu kojem svi pripadamo. Bez obzira na sve to, čvrsto vjerujem da je društvo 
kako god da je, od odlučujuće važnosti. U principu, sva dosadašnja društva temeljena su na 
ograničavanju lične nezavisnosti, gušenju ljudskih mogućnosti, odnosno na mehanizmima 
bjekstva od slobode ili udaljavanja  od slobode, pa ne tako rijetko i pod tuđom palicom. Ništa novo 
neću reći ako ustvrdim da bez slobodnog i mentalno zdravog društva nema ni zdravog ni 
slobodnog pojedinca, to je valjda aksiom. 
 Uvjeren sam da niko od nas nije ovdje, a mislim i u narodu, niko nije lišen sposobnosti da 
stvara, ali ni da u svojoj često neočekivanoj nemoći da uništavanje nečeg tako dugo čekanog 
smatra lakim i jednostavnim. Za očekivati je da će, da bi, ili da će, sve jedno, mentalno zdrav 
čovjek koji ima mogućnost da bira uvijek izabrati dijalog i napredak. Dijalog je jedno od najvećih 
dostignuća civilizacije. Birajući napredak bez dileme će pronaći i prijeko potrebno jedinstvo, uvijek 
potrebno i uvijek dobro došlo. Kako? Pa kroz slobodu i ličnu nezavisnost, ali nezavisnost od bilo 
koga. Kako bar pokušati da se dođe do takvog društva. Vjerujem samo jasnim diskontinuitetom u 
odnosu na prethodni način ulaganja. Retrogradni i anahroni sistem, odnosno način vladanja 
jednostavno mora da se konačno smijeni.  
 Sa geopolitičkog aspekta dijelim mišljenje mnogih autoriteta geopolitike koji tvrde i dokazuju 
da sve što se dešava u posljednjim decenijama ima korijen u Francuskoj revoluciji s kraja 18. 
vijeka. Tada je, kažu oni, oslobođeno globalno zlo koje u najrazličitijim formama i danas pritiska 
planetu. Tada je stvoren ovaj aktuelni koncept tlačenja, ponižavanja, ucjenjivanja, otimanja tuđih 
teritorija, bombardovanja i ubijanja sa elementima genocida, kao 1999. godine. Šta je direktna 
reperkusija proizvedene ideologije te revolucije na ove prostore, ali istina i poslije niza 
socijalističkih revolucija i pokreta, itd? Dakle, ovdje je 1945. godine uspostavljen takozvani 
kroatokomunizam koji nije bio samo ideološko fizička represija, nego veoma agresivan program u 
svim segmentima življenja, a bogami i umiranja. Formalno pravno to je trajalo do pretposljednju 
deceniju prethodnog vijeka. Međutim, svoju egzaltaciju doživio je u Crnoj Gori tokom posljednjih 
25 godina, u svoj punoći svog agresivnog ideološkog programa. Eto, i zbog toga govorim o 
neophodnosti jasnog diskontinuiteta sa prethodnim načinom vladanja. 
 Poštovani gospodine Krivokapiću, 
 Tražili ste umjesto uobičajenih 100, 200 dana za Vaš kabinet. Saopštili da će ministri biti 
nedodirljivi u trajanju mandata, itd. da sad ne nabrajam. Međutim, već sa nekih 100 dana, upravo 
Vi, zahtijevate Leposavićevu ostavku. Da li zbog nečega što nije ni rekao ili ipak možda zbog 



ovoga o čemu sam upravo govorio, dakle prije svega o onoj nezavisnosti sopstvene ličnosti. 
Ministar pravde je jedna od ključnih figura, a njegov resor jedan od najvažnijih u tom procesu, 
rekoh već, neophodnog diskontinuiteta sa prethodnim načinom vladanja. Uvjeren sam, morali ste i 
suptilnije i senzibilnije čuti njegovo, tvrdim, ekspertsko mišljenje pa da ga i prihvatite bez obzira što 
nijeste saglasni s njim i što tako ne mislite. Jer, dužnost je, bar ja tako poimam, premijera da štiti 
svoje ministre, pa i kad pogriješe uz uslov da su pogriješili. Izuzev ako nijesu zatečeni u nekoj 
krivičnoj radnji, ne daj bože.  
 Zbog toga, postavio sam pitanje da li zbog ekspertskog stava ministra Leposavića povodom 
poznatih dešavanja na prostoru Srebrenice u susjednoj Bosni i Hercegovini od prije 26 godina, 
parlamentarna većina 27. saziva Skupštine može računati na vaš zajednički rad u 42. Vladi Crne 
Gore? 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:16:10) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Skupštine. 
 Sada pravo na odgovor ima predsjednik Vlade. 
 Izvolite predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 15:16:20) 
 
 Poštovani potpredsjedniče Bulajiću. 
 Samo da pročitam moj jedan dio, onda ću pokušati da obrazložim da ne bih pogriješio 
presotali dio Vašeg pitanja. 
 U slučaju iznošenja svoga stava koji se može tretirati akademskim, ličnim, o pitanju koje je 
najosjetljivije i dijeli čitavu javnost i na koje će najosjetljivije reagovati i najveći dio poslanika, bez 
obzira da li je to opozicija ili pozicija, onda je prirodno da morate da imate odgovoran odnos prema 
svom djelovanju i nastupu. Uporno postavljati pitanje o Srebrenici ima veze samo sa 
manipulacijom i željom da se neko ograđuje ili upada u namjerno postavljene zamke. U najčitljivijoj 
pozadini ostaju želje opozicije da se sadašnjoj vlasti kojoj se ne može spočitati ništa drugo od 
onoga što je uradila prethodna vlast, pa ni Srebrenica do kraja je nešto što predstavlja taj procjep 
u našim poimanjima. Da bismo sve to izbjegli moramo djelovati odgovorno. 
 Sad moram da se osvrnem na ovo vaše konkretno pitanje. Da li je to pitanje slobode, da li 
je to pitanje ekspertize i da li je moguće dalje sarađivati. Vidite, ja sam svakom ministru postavio 
set pitanja prije nego što je mogao da bude kandidat za ministra, i svi ministri su, čak i na toj 
jednoj sjednici koja nije bila zvanična, imali pet drugih pitanja. Svi su jednoglasno odgovorili, čak i 
ministar Leposavić da ne treba DPS da smjenjuje ministra Leposavića, da je to nešto što je 
prirodno u siustemu odgovornosti da odgovarate za ono što ste uradili. Da li je ekspertsko pitanje, 
ako je ekspertsko pitanje ili akademsko treba ga definisati na nivou upravo takvih institucija. Ovdje 
se ne radi o tome da li je nečija sloboda bila ograničena ili nije, sam ministar je rekao da sam ja 
premijer koji ne ograničava nikoga nego mu daje slobodu, ali ta sloboda ne može, a da nema 
svoje ograničenje. Ograničenje bi bilo u ovom slučaju da se radilo možda o ministru poljoprivrede, 
pa je dao takvu nesmotrenu izjavu. Ne može ministar pravde, ljudskih i manjinskih prava da iznosi 
svoj lični ekspertski, akademski stav, on mora da poštuje važeće međunarodno pravo, Deklaraciju 
koju je usvojila ova skupština i to je nešto što su tri lidera potpisali prvim svojim sporazumom. Da li 
to obavezuje neku većinu ili ne, ja ne znam, ali mene obavezuje kao čovjeka koji je želio na  taj 
način da iskaže odgovoran odnos u tom trenutku. Ako mislite da je to mjera za saradnju kad 
izgubite nepovjerenje u nekoga, mislim da griješite. Ja sam plastično, radi građana, to pokušao da 
objasnim na sljedeći način, izvinjavam se damama. Pošto fudbal je uvijek dominantna tema 
muškaraca, rekao sam sljedeće - zamislite trenera koji ima 11 igrača i on u jednom trenutku osjeti 
da taj jedan igrač ne igra kako treba i drugi može biti bolji i već ne znam šta je rezultat, i traži 
njegovu zamjenu. Taj igrač sjedne na teren i nastaje problem. Neko navija za igrača, neko za 
trenera, a sudija ne zna šta da radi. Hoćemo li da pravimo cirkus ili ćemo da poštujemo sve ono 
što je prirodno. Ako ste dali povjerenje premijeru, valjda je i ovo prirodno, iako nije uobičajeno da 



premijer razriješi ministra, traži njegovo razrješenje i on, nažalost, zbog nedostatka zakona u Vladi 
je u takvoj situaciji da čeka Skupštinu i da ne znam kako obavlja svoju funkciju. Molim vas, 
nemojmo da brkamo teme. Ovdje je moj zahtjev koji sam uputio vama poslanicima to nije, iako je 
gospodin prethodno govorio interpelacija, ipak je ovo odnos prema mom zahtjevu da se razriješi 
taj ministar. Kako ćete se vi odnijeti, ponovo po slobodi. Nemojte mene uvoditi u tu situaciju da ja 
sada treba da izigravam, kako neko kaže, hrišćanin ili da hrišćanski oprostim 7 puta 77. Ovo su 
državnička pitanja. Ovdje se prelamaju neki elementi budućeg djelovanja države. Ako imate drugi 
stav, ako je on suprostavljen stavu koji ima neka druga strana, to je za akademsku raspravu, ali 
ovdje postoje set dokumenata i vjerujte, najmanje tri puta sam zamolio istog ministra da pogleda 
sve međunarodne obaveze koje ima. Prema tome, nemojmo sada da pričamo da li bi bilo dobro 
kad bi bilo drugačije. Naravno da bi bilo dobro.  
 Ne želim neke podatke koje imam da dijelim sa vama, jer su to moji lični podaci i oni me 
uvjeravaju iz dana u dan da sam bio apsolutno u pravu. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:22:44) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Pravo na komentar potpredsjednik Skupštine. Izvolite. 
 
 
 STRAHINJA BULAJIĆ (28.04.21 15:22:54) 
 
 Zahvaljujem gospodine predsjedniče. 
 Dobio sam pisani odgovor i zahvaljujem Vam zbog toga, ali iskren da budem, odgovorili ste 
mi malo čudno, da ne upotrijebim drugi termin. Moram da priznam da sam od Vas očekivao ipak 
malo drugačiji odgovor. Čitav ovaj Vaš odgovor zahtijeva analizu rečenicu po rečenicu, ne to što je 
sad tu nešto epohalno napisano, nego što je tu zbog one čudnosti što sam na početku rekao.  
 Ja ću se samo bazirati na ovaj pretposljednji paragraf jer vrijeme mi ne dozvoljava širu 
analizu, ali dobro. Ne želim da stavljam bilo kakve dalje kvalifikative, zadržaću se na čudnosti.  
 Gospodine Krivokapiću, u kampanji u kojoj smo zajedno bili, koju smo imali tokom jula i 
avgusta prošle godine, niko ni jednom jedinom riječju nikad nije spomenuo Srebrenicu. Slažete li 
se sa mnom? Tako je. Kažem baziram se na pretposljednji stav Vašeg odgovora. Ali, svi oni koji 
su glasali za budućnost Crne Gore dijele stav ministra Leposavića, to je tako kako je. Dakle, i nije 
tačno, ovdje tako piše, možda ja ne čitam dobro, i nije tačno da sporazum koji je sklopljen iza leđa 
naše koalicije, pominje se u bilo kom segmentu odnos prema Srebrenici. U tom sporazumu se to 
ne spominje. Pa zašto pišete da obavezuje, kad se ne spominje? 
 Gospodine predsjedniče Vlade, pitao sam Vas samo jedno, u najboljoj želji i namjeri - da li 
ste spremni na kompromis, na tolerantnost, na mir, na dogovor u Vladi, dakle u Vladi, ne tražim 
kod nas u koaliciji niti kod Demokratske partije socijalista, dakle u vašoj vladi koju ste vi formirali, a 
mi podržali. To sam Vas samo pitao, ništa Vas mimo toga nijesam pitao. Vi mi odgovarate kao da 
sam vam ja preporučio iinstalirao Leposavića, a ne Vi. Nijesam ga ja preporučio Vama nego ste 
ga Vi imenovali. Vi možete tako da se obraćate i koaliciji našoj, i Andriji Mandiću, i Slavenu 
Radunoviću, i Aleksi Bečiću, šta ja znam, nemojte meni. Ja sam Vas pitao najprostiju jednu stvar. 
Rad Leposavića nije bio obilježen jednim sporadičnim odgovorom, kako je bilo na poslaničkim 
pitanjima, nije obilježen tim bio rad u Vladi, nego je njegov rad u Vladi bio obilježen radom na 
Zakonu o slobodi vjeroispovjesti i radom na Temeljnom ugovoru. Znate o čemu se radi, gospodine 
Krivokapiću, jednoga danakad ova Vlada više ne bude tu gdje je, znate po čemu će se pamtiti, 
upravo po tome što je Leposavić uradio, po tome će se pamtiti ova Vlada, neće ni po čemu drugo. 
Tako sad stvari stoje. 

Sada, umjesto dogovora na koji vas pozivamo, evo i ja i koalicija čitava koju ste vi nosili, šta 
imamo, imamo između premijera i ministra sukob, nema dogovora, nema razgovora, nema 
tolerancije, ama baš nema ničega.  Moram i to radi javnosti, kad već kažete da ste nezadovoljni 
radom Leposavića, onda je logično da sami sebe zapitate da li je neko nezadovoljan mojim radom, 
ne mojim nego, ja se transponujem na vaše mjesto, da li je možda nezadovoljna koalicija i partije 



koje su me postavili tu. Lako je i za to nego - narod, narod čijom sam voljom na tako odgovornom 
mjestu. Cio odgovor na ta dva pitanja su međusobno povezani i uslovljeni. Dakle, ovo pitanje 
samome sebi i pitanje Leposavića. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:28:18) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Skupštine. 
 Sada pravo na odgovor na komentar predsjednik Vlade, izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 15:28:27) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče Bulajiću, ja mogu da kažem ono kako je sve teklo i nadam se da 
ćete biti zadovoljni odgovorom, a Vi imate apsolutno pravo da pokrenete pitanje povjerenja ovoj 
Vladi i ja mislim da je to najpošteniji odnos da napokon kažete šta je to ova Vlada uradila. 
 Gospodine Bulajiću, Zakon nije donio gospodin Leposavić nego Vlada Crne Gore. Dobro, 
predložila ga je Skupština. Gospodin Leposavić je bio zadužen od prvoga dana da radi na tome 
zakonu i data su mu jasna upustva i njegov jedini element zašto je možda bio i nominovan jer je u 
prethodnom vremenskom periodu vrlo dobro poznavao taj zakon. To je činjenica. Nemojmo sada 
da ovdje halospjev stavljamo na jednu stranu, a nekoga drugoga zanemarujemo. Ovo je posao 
koji se radi na nivou Vlade, a svak daje svoj doprinos i pruža shodno svojim kompentencijama  
ono što je neophodno.  
 Pošto je ovdje nekoliko puta spomenuta priča o Temeljnom ugovoru, kao da je to neko 
čudo neviđeno, pa ne može ništa da se stavi. Onoga trenutka kada kao svaki drugi ugovor bude 
usaglašen između dvije strane biće javnost upoznata. Sve drugo što vidite i čujete u medijima nije 
tačno i to se ovih dana priprema priča da neko ima Temeljni ugovor da ponudi javnosti da bi nas 
svađali. Takav ugovor još nije usaglašen. Kao svaki drugi ugovor, ja još u životu nijesam čuo da 
neko sada priča o raznim verzijama toga ugovora. Da li je to neka novina koja ponovo se 
spočitava ovoj vladi. Dajte, recite svaki detalj, dogovorimo se prije toga, imaćete, ali čini mi se da 
to vaša praksa u prethodnom vremenskom periodu nije nego praksa vaša je bila svršen čin.  
 Ono što je najvažnije je da ovo je novi pristup u svemu. Pa, pričamo o 100 i 200 dana pa 
nijeste ni čekali ni 100 dana pa ste nas, što ono kažu, kontrolnim saslušanjima, kontrolim 
mehanizmima koje je prirodno pravo Skupštine. Naravno, ali to nikad u istoriji, gledao sam 
statistiku koju je radio Centar za građansko obrazovanje, nije se dešavalo tako učestalo i ako ovaj 
trend nastavi mi ćemo biti rekorderi u okviru Evropske unije. Imam podatak da je Hrvatska za četiri 
godine sa mnogo većim brojem ministarstava, mnogo većim brojem poslanika imala samo 1.100 
takvih događanja.  

Nemam problem da odgovaram. Naravno, neki put stvarno ja ne znam mnogo što šta treba 
čovjek pošteno da prizna da ne zna nešto. Ovdje sve imamo ljude koji misle da su sveznalice. 
Dajte da upotrijebimo sve naše znanje za dobrobit Crne Gore. Rekao sam vrlo jasno i precizno da 
postoji zakon o Vladi pitanje razrješenja se ne bi na ovaj način postavljalo, ali to je naš nedostatak. 
To je naša nesreća 30 godina i onda bi svima bilo jasno da je razrješenje postupak u kome 
premijer razrješava iz određenih razloga svoga ministra, a da je ostavka drugačijeg karaktera i taj 
ostaje da radi. Ovdje se sve pobrkalo i sve je moguće da bude kako nekome odgovara. Nemam 
problem glasajte po savjesti. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:32:49) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniku Vlade.  
 Pravo na stav na odgovor na komentar potpredsjednik Skupštine.  
 Izvolite. 
 
 



 STRAHINJA BULAJIĆ (28.04.21 15:32:57) 
 
 Znači, gospodine Krivokapiću niko ovdje, bar ja nijesam, spomenuo ostavku Vlade. Ako me 
je neko čuo odmah mogu i da se izvinim, ali nijesam tako rekao nijednog momenta. Nemate 
potrebu da pričate o tome. Ja sam ovdje sa najboljom namjerom i najboljom željom i to sam rekao 
u prvoj rečenici mog obraćanja. Druga stvar ko je rekao da je Leposavić donio zakon. Ja takvu 
glupost nijesam mogao reći. Zakone donosi Skupština. Nikakav Leposavić, ni Krivokapić, ni 
Stijović, ni niko. Mogu da budu samo predlagači. Ovdje na ovim ljudima je to da li će zakon biti 
donijet ili neće biti donijet. Dakle, to nijesam mogao da kažem. Rekao da je radio na dva projekta 
na tome zakonu i na Temeljnom ugovoru i da će po tome biti zapamćen i on i vaša Vlada, 
odnosno naša Vlada. Jesam li nešto slagao, naravno da nijesam, znate i Vi jako dobro da sam u 
pravu.  
 Ne slažem se ovdje. Vi ste u prvoj rečenici prvo što ste rakli ne slažem se sa Vama u 
jednom slučaju, ja se ne slažem sa vama da ministar nije iznio svoj espertski stav već svoj lični 
stav na koji kao ministar u javnom obraćanju poslanicima i javnosti nema pravo. Ko to kaže, ko 
kaže da nema ministar pravo na lični stav? Nije on pitan šta misli njegov resor ni šta misli Vlada 
nego je pitano lično šta misli. Ima pravo na lični stav. Da je on pitan šta misli Vlada, naravno 
dužan je da saopšti stav Vlade, ali je pitan šta on personalno misli, tu je problem. On je rekao šta 
misli. I šta je rekao, hoćemo li sad da ulazimo da analiziramo šta je rekao detaljno. Znate šta 
gospodine, opet se moram vratiti na one lične slobode. Tražiti bezuslovnu poslušnost od ministra 
znate na šta ih tjerate da priznaju da ne znaju ništa i da su nesigurni. To znači bezuslovna 
poslušnost, a tek o onome što traži od njih to je već druga priča. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:35:37) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniku Bulajiću.  
 Idemo dalje.  
 Osmo poslaničko pitanje predsjedniku Vlade postaviće poslanik Dragutin Papović.  
 Izvolite, poslaniče Papoviću. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (28.04.21 15:35:56) 
 
 Hvala predsjedniče.  
 Uvažene dame i gospodo, predsjedniče Vlade gospodine Krivokapiću,  
 Da li ćete poštovati član 110 Ustava Crne Gore i prihvatiti činjenicu da je vašoj Vladi 
prestao mandat? Naime, član 110 Ustava Crne Gore propisuje uslove pod kojima Vladi Crne Gore 
prestaje mandat. U članu 110 stav 1 između ostalog se kaže da Vladi prestaje mandat ako ne 
predloži budžet do 31. marta budžetske godine. Vi ste dostavili, odnosno predložili Skupštini 
Predlog budžeta 31. marta. Vi ste zakasnili jedan dan.  
 Dakle, vaša Vlada je zakasnila što po sili Ustava znači da joj je prestao mandat. Prema 
neformalnoj političkoj terminologiji vaša Vlada je pala i nalazi se u tehničkom mandatu, a to 
podrazumijeva da vaša Vlada nema pravo da donosi nijednu važniju odluku. O ovome sam se 
raspitao i kod pravnika koji bolje poznaju ustavnu materiju i zaključak je da se u članu 110 stav 1 
radi o rezultivnom, odnosno raskidnom uslovu. Ukoliko se nešto ne uradi, ukoliko se ne ispuni taj 
uslov slijedi posljedica. Ova posljedica je prestanak mandata Vlade.  

Takođe, prema drugom mišljenju radi se o prekluzivnom roku, roku poslijeg čijeg isteka 
nekog gubi ono na šta polaže pravo. Dakle, ova Vlada gubi pravo na mandat na koji polaže. Pošto 
Ustav ne propisuje dalju proceduru kada se ovo desi jer se dešava prvi put u istoriji crnogorskog 
parlamentarizma ono što bi trebalo da slijedi jeste da vi vratite mandat predsjedniku države da se 
u Skupštini kojoj traje mandat četiri godine otvore pregovori između političkih partija da li je 
moguće formirati novu skupštinsku većinu, odnosno Vladu. Ukoliko to nije moguće, takođe prema 
odredbama Ustava, gdje se kaže ako Skupština duže vremena ne obavlja svoju Ustavom 
propisanu funkciju slijede vanredni parlamentarni izbori. Ovdje se radi o tome da li ćete vi 



poštovati Ustav Crne Gore, a da vas podsjetim da ste u trojnom sporazumu koji ste potpisali 8. 
septembra prošle godine kao jednu od obavezujućih odredbi istakli da ćete poštovati Ustav Crne 
Gore. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:38:47) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Papoviću.  
 Pravo na odgovor, predsjednik Vlade.  
 Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 15:38:54) 
 
 Uvaženi poslaniče Papoviću,  
 Znate kako ja isto tako slušam kao i Vi različita tumačenja i nijesam uopšte zabrinut. Želim 
da poštujem Ustav i to sam se zakleo u ovom svetom domu, ali tražio sam odgovor na tri različita 
načina. Jedan način je da li postoji neki standard, pošto se bavim malo tom problematikom, koji to 
može da potvrdi. Našao sam da postoji standard ISO 8601-1-2 koji vrlo jasno i precizno kaže kako 
se vrši računanje vremena. Po tom standardu samo ću da ne bih čitao detalje konstatovao 
sljedeće - u konkretnom slučaju primjenom standarda rok za predlaganje budžeta određen 
kalendarskim datumom kako u Ustavu stoji do 31. marta budžetske godine podrazumijeva da ovaj 
rok ističe 31. marta u ponoć.  
 Drugo, Zakonom o upravnom postupku propisano je da rok koji je određen za mjesece, 
godine itd. ističe onog dana u mjesecu, odnosno godini koji po svom broju odgovara danu kad je 
dostavljeno izvršenje.  
 Naveo sam vam dva primjera prakse prethodne Vlade i Skupštine gdje imate vrlo jasno da 
oni koji danas tvrde da je to neustavno onda su tada kršili Ustav. To je činjenica koja je nesporna. 
Ne bih radi javnosti čitao te detalje, pošto svi imaju poslije toga uvid u ovaj dokument mogu da 
pročitaju ta dva slučaja.  
 Želio bih samo na kraju da konstatujem ono što je ja mislim mnogo značajno. Ovi primjeri 
koji su navedeni znači standard, Zakon o upravnom postupku, dva slučaja nisu sami, jer znate po 
Marfijevom zakonu ako postoji jedan postoji ne znam koliko drugih, navode na sljedeće da 
navedeni primjeri su samo kap u moru drugih primjera koji im se demantujete. Pored toga što 
mijenjate ideologiju na svakih par godina nedopustivo je da mijenjate i pravna tumačenja, jer to 
ima negativne implikacije na prava građana. Rokovi se računaju na isti način i kada ste u poziciji i 
kada ste u opoziciji. Nije dobro ako bivši potpredsjednik Vlade za vrijeme svog mandata nije 
primjećivao da Vlada radi nezakonito, a čim napusti tu fotelju smatra sasvim nešto drugačije. Ovo 
što je evidentno jeste da je najveći vaš problem ono što želite i što stalno i uporno šaljete poruku 
da ova Vlada nema trajnosti, ova Vlada će trajati četiri godine, jer je nju izabrao narod sa 41 
poslanikom. Izborna volja i način promjene izborne volje koji ste vi znali da uradite vrlo vješto, i to 
se isključivo i samo zove politička korupcija, je nešto što se ovoga puta ne može desiti. Ni pod 
pritiskom bilo koga, ni pod stavovima koje vi sada izmišljate da je predlaganjem budžeta do 31.12. 
napravljen protivustavni čin ili bukvalno udar na Ustav Crne Gore i time doveli Vladu u pitanju. 
Prije nego što smo to uradili mi smo preispitivali na sličan način kao sada što vama odgovaram 
kada je to najbolje i kako i svi su se pravnici saglasili  da je to 31. mart u ponoć. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:43:16) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Pravo na komentar poslanik Papović. 
 Izvolite, poslaniče Papoviću. 
 
 



 DRAGUTIN PAPOVIĆ (28.04.21 15:43:25) 
 
 Predsjedniče Vlade, ovdje se ne radi o političkoj korupciji, ovdje se radi o poštovanju 
Ustava. Ovo što ste Vi zvanično odgovorili ovo je primjer ja ću reći jednog političkog nadrealnog  
amaterizma,  jer odgovoriti na pitanje da li ćete poštovati Ustav sa rečenicom u kojoj se pozivate 
na ISO standard 8601 i mjerenje vremena to zaista treba da bude zabilježeno i bude poslato kao 
primjer kako ne treba odgovarati na poslanička pitanja. Inače Vi to cijelog dana demonstrirate 
ovdje. Poslanici Vas pitaju jedno Vi na to ne odgovarate ili odgovarate kontra pitanjem.  
 Ustav Crne Gore, gospodine premijeru, Vas obavezuje, u Ustavu se kaže u članu 110 stav 
1 da Vladi prestaje mandat ako ne preloži budžet do 31. marta, ne i 31. marta nego do 30. u 
ponoć. Vi to nijeste uradili, nema to veze sa političkim kalkulacijama, to ima veze sa Ustavom,  
bvašoj Vladi je prestao mandat po sili Ustava.  

Evo da vam navedem jedan primjer koji će vam pokazati da nijeste u pravu. Član 90 Ustava 
zasijedanje Skupštine stav 3 kaže - Prvo redovno zasijedanje počinje prvog radnog dana u martu i 
traje do kraja jula. E, to je kad Ustav propiše da je i 31. u okviru ovog uslova u  okviru roka. Dakle, 
do kraja jula, ali za ovaj budžet, odnosno za ovaj uslov se kaže do 31. marta, ne i 31. marta. 
Uostalom predsjedniče Vlade, ovo je pitanje za Ustavni sud i postoji mogućnost i vjerovatnoće se 
to uraditi da u Ustavnom sudu pošaljemo inicijativu za ocjenu ustavnosti Zakona o budžetu za ovu 
godinu, da li je podnešen i ustavno propisanom roku. Ukoliko nije vaša Vlada je pala, odnosno 
vašoj Vladi je prestao mandat. U svakom slučaju mislim da vašoj Vladi i treba da prestane 
mandat, jer ovih pet mjeseci je pokazalo, evo poznajući istoriju Crne Gore da je ovo najgora Vlada 
u istoriji Crne Gore. Po svim parametrima, po rezultatima kojih nema, po propadanju i ekonomije, 
po propadanju spoljne politike unutrašnje politike, bezbjednosti, društva, dakle, vi ste napravili 
haos za pet mjeseci. Vaša Vlada ima veliku odgovornost za ovo loše stanje koje se iz Vaših 
odgovora čini kao da je u nekoj drugoj državi.  
 Gospodine premijeru, Vi se osvrnite oko sebe i pogledajte na koje grane ste doveli ovu 
državu. Ovo je zaista tragično. Pogledajte samo u Pljevljima, u Pljevljima nije sigurna stanica 
policije, a kamoli građani. U Bijelom Polju na koji način prolaze građani koji ističu crnogorsku 
zastavu. U Beranama pripadnici lokalne vlasti prave hodočašće kod spomenika Pavlu Đurišiću ili 
onoga postamenta, a postoji predlog da se jedna od ulica nazove po Ratku Mladiću. U Nikšiću je 
bila bitka za Nikšić koju je finansirala država Srbija, i u kojoj ste Vi učestvovali. Na Cetinju vaša 
Vlada ne može da dođe, ako ne postavi metalne ograde. Vi razarate ovo društvo po svim 
šavovima. Ova ustavna odredba je za vas najlakša opcija da napustite više ovaj posao, jer ovo što 
ste do sad postigli je zaista nezabilježeno u crnogorskoj istoriji.  
 Takođe, kada je birana vaša Vlada postavio sam vam jedno pitanje, Vi ste tada u svom 
maniru rekli - nemam vremena da odgovaram na poslanička pitanja. Tada sam Vas pitao, a to je 
značajno, jer ste Vi ipak kao premijer ušli u istoriju Crne Gore, ipak će se Vaši stavovi proučavati, 
odnosno bilježiti, tada sam Vas pitao - da li miliste da je referendum 2006. godine bio fer i 
demokratski? Danas Vam opet postavljam to pitanje. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:47:59) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Papoviću. 
 Pravo odgovora na komentar predsjednik Vlade. Izvolite. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 15:48:09) 
 
 Pošto ste Vi istoričar shvatio sam da ćete Vi da gledate i sa stanovišta vaše nauke, jer tamo 
piše da je Drugi svjetski rat trajao od 1939. do 1945. godine. Po vašoj logici mi bi taj rat završili 31. 
decembra 1944. godine. Molim vas nemojte da upadamo u takve zamke. Dajte vi to Ustavnom 
sudu, pošto na ovoj Vladi sve što Ustav nije dorekao nek se preispita. Da ne ostane nedorečeno. 
Ja sam vama dao, ne da bih pobjegao od Ustava, nego da bi pokušao da vam pojasnim šta je to 
iz mog ugla bitno sa stanovišta definisanja toga trenutka do, do, je po većini pravničkih stavova 



vrlo jasno, kao što i kaže standard i Zakon o upravnom postupku i vi ste na brojnim primjerima to 
pokazali. Sada pravite priču kako to nije ustavno. Molim vas dokažite. Nemojte da sporimo Vi i ja, 
to je najmanje važno. Ovo što se tiče ove vlade je vaša pusta želja i to se neće desiti sigurno dok 
se ne stvore oni uslovi koji su bitni da bi demokratskim putem građani mogli da izađu na fer i 
demokratske izbore. 
 Prozivate me za Nikšić. Gospodine Papoviću, to vam je zadnji najveći rezultat u istoriji vaše 
partije. Upotrijebili ste sva moguća i nemoguća sredstva i ostvarili taj rezultat. Znam mnogo što šta 
što ne želim da dijelim sa javnošću. ITo nije lijepo, ali jeste vjerovatno u ovakvoj slobodi, u ovakvoj 
demokratiji i ovakvom građanskom društvu. Vi meni spočitavate za pet mjeseci rada nemamo 
rezultate, nemamo ovo, nemamo ono. Molim vas definišite kriterijume za rad neke vlade, pa 
napravite poređenje. Ovakvo sve ne dolikuje vam kao akademskom građaninu, da na taj način 
iskazujete šta je to loše kod ove Vlade. Ima sigurno, ali nije toliko loše koliko ste vi iskazali. Molim 
Vas drugi put dajte nam uporedne kriterijume šta je neko uradio za tih pet mjeseci. U uslovima koji 
su bili odgovarajući za rad. Ne želim da spočitavam vama jer znate kako, i ja čitam što vi kažete. 
Nije lijepo da kao akademski građanin mene spočitavate šta razlikujem, a šta ne razlikujem. Ja 
vama to nikad ne bih uradio. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:51:15) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniku Vlade. Pravo stava na odgovor na komentar poslanik Papović. 
 Izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (28.04.21 15:51:22) 
 
 Pokazuje se da premijer odgovara na pitanja, tako što ne odgovara, ustvari, ni na jedno 
pitanje. Na taj način izbjegavate odgovornost, to je Vaš izbor, samo dakle da  to konstatujemo. 
Dekan Fakulteta za državne i evropske studije  Đorđe Blažić, povodom ove situacije  oko člana 
110 Ustava kaže ta Vlada više nije Vlada i ona je pala po sili Ustava. Dakle, ovdje se ne radi o 
političkim kalkulacijama, nego se radi o poštovanju Ustava. 
 Gospodine predsjedniče Vlade, ja sam se Vama obraćao primjereno. Dakle, ovo je po mom 
mišljenju jedna akademska rasprava. Nemate Vi potrebu da mene upozoravate  jer ja zaista Vama  
ništa lično nijesam rekao. Vi treba da  znate, da je glavni cilj opozicije u svakom parlamentu da 
obori Vladu. Zašto? Zato što misli da može da bolje radi vaš posao. Opozicija se zalaže za pad 
vlade odmah  i koristi sva dozvoljena  sredstva, nemojte se tome isčuđavati. Prema tome, to je 
naš posao, vi ste nam u ovo situaciji olakšali jer ste napravili propust, prekršili ste Ustav. Prema 
Ustavu vašoj Vladi je prestao mandat. Na taj način se razgovara  u ozbiljnim  parlamentima, među 
ozbiljnim političarima, među odgovornim političkim subjektima.  

Nema potrebe da Vi ovdje na taj način nama povisite ton, mi se zaista ne plašimo, ni Vas ni 
vaše Vlade. Nema potrebe da na taj način dokazujete autoritet jer ne možete, Vaš ministar kome 
kažete podnesite ostavku on kaže - neću, to dovoljno govori i o Vama i autoritetu ove Vlade. 
Dakle, po mom mišljenju, vaša Vlada, je za ovih pet mjeseci napravila toliko lošeg da će trebati 
godine da se  to popravi, godine će trebati da se to popravi, vjerujte mi. Može se reći vaša Vlada 
je Vlada protiv Crne Gore, jer ste na unutrašnjem i spoljašnjem planu nanijeli toliko štete da 
ponavljam onu prethodnu konstataciju, po mom mišljenju na osnovu rezultata  vi ste do sada  
najgora,vaša Vlada je dosad najgora Vlada u istoriji Crne Gore. Čak u nekim aspektima  gora je 
od okupacionih režima. Okupacioni režimi su dolazili da porobe i da ubijaju, ali znate šta nijesu 
radili, nijesu sporili da je ovo Crna Gora i nijesu se borili protiv imena crnogorskog. Čak i jedna od 
najgorih okupacionih sila prema Crnoj Gori, Austrougarska, jedna od najgorih okupacija  kada je 
boravila ovdje nije anektirala Crnu Goru. Čak i na dvorcu kralja Nikole na Cetinju ostavila državnu 
zastavu. Više je ona poštovala državnu zastavu nego vaša Vlada. To je mjerilo, kako Vi volite da 
kažete,  mjerilo odgovornosti ove Vlade prema državi nad kojom vlada. Hvala vam. 
 
 



 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:54:49) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Papoviću. 
 Sada prelazimo na posljednje deveto poslaničko pitanje, predsjedniku Vlade. Razumio sam 
da poslanik Branko Radulović, želi da primjeni istu metodologiju kao na prethodnom Premijerskom 
satu i da će iskoristiti u jednom dahu sve vrijeme koje mu stoji na raspolaganju, saglasno 
Poslovniku. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (28.04.21 15:55:18) 
 
 Hvala Vam, pozdravljam sve, predsjednika, premijera, ministre, kolege poslanike i građane. 
 Ja ću to objediniti samo Vi meni objedinite i ono kad śednem i kad se dižem, a ja to vrlo 
sporo radim i kad vršim rečenicu. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 15:55:41) 
 
 Evo i minut od ovoga što Vam pripada za to. 
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (28.04.21 15:55:47) 
 
 Građani Crne Gore,  ovo je moje drugo pitanje koje sam postavio premijeru, nadam se da 
ću to raditi u kontinuitetu. Da vas podsjetim prvo pitanje se odnosilo na demontažu totalitarnog 
sistema i uspostavljanju funkcionalne demokratije. Ja sam bio i još čvršće sam ubijeđen u moju 
tezu, a da je demokratski blic krik jedino bilo spašenje Crne Gore danas ne bi otimači, kriminalci 
nam prijetili sa štrajkovima, ubistvima  i mnogim drugim stvarima nego bi oni bili na najsigurnijem 
mjesto u Spužu, ali vidjećemo dokle će to tako. Ubuduće, gospodine Krivokapiću, ću se vratiti 
svojoj profesuri, biću i pokušaću da budem što više  redovni profesor, što više ekspert i govoriću o 
sektorskim politikama  koje su prioritet. Prva je  energetika, zato što je krajnje izazovna. 
 Ja sam postavio pitanje, građani Crne Gore, gospodinu Krivokapiću, da li ćete Vi i vaša 
Vlada podržati inicijativu Pokreta za promjene da energetski sektor Crne Gore bude sa nultom 
emisijom CO2 do 2030. godine čime bi,  proizvedeći „zelenu energiju”, Crna Gora postala jedna 
od vodećih država u  najznačajnijem projektu trasformacije Evropske unije, te nam tim osnovama i 
sa te pozicije  ostvarila najveće benifite  i dinamičan i  dugoročan privredni  ekonomski rast  i 
razvoj? Pročitao sam Vaš odgovor, gospodine Krivokapiću, sve podvukao, zaokružio i ocjenu koju 
sam Vam dao, vrlo teško dajem nekom 8+, više znači ovo plus, nego osam. Znači, to plus može  
da ide prema desetki.  

Ja se ovim bavim 50 godina, u užem smislu i 15-20 godina u širem smislu. Jedna od  
najkompleksnijih oblasti danas je energetika, ona obuhvata  pet-šest naučnih oblasti, jedna od njih 
su i Vaše - mašinske konstrukcije. Zbog mnogih stvari to je nešto što je krajnje  izazovno, što je 
krajnje kompleksno, što traži sijede glave, potvrđene glave, posebno u ovom globalnom interesu 
transformacije  i velikih energetskih interesa. Mi smo na raskršću,  da li ćemo se okrenuti putu 
održivog razvoja, da li ćemo u sljedećih pet-šest godina duplirati sadašnju proizvodnju na 6.000 
gigavat časova zelene energije, da li ćemo privući pet-šet milijardi dubokih investicija, da li ćemo 
pokrenuti domaću tražnju, da li ćemo imati proizvod koji će biti sve veća cijena i sve više 
konkurencije. 
 Druga opcija, suluda opcija, ukoliko ne budemo vizionari da kroz četiri-pet godina imamo 
promašene investicije, imamo nedostatak električne energije i za domaću upotrebu dobijemo i 
sankcije ili čak i na druge proizvode, dobijemo taksu zbog CO2. Sad zbog svega ovoga, 
gospodine Krivokapiću, ja ću se sa onim što predstavlja i populizam i sve ostalo baviti samo 
naukom, ekspertizam i davati ocjenu. Prvo je Termoelektrana  Pljevlja. Gospodo pogledajmo istini  



u lice, vidimo što će se desiti kroz deset godina. Ja sam prije 15 godina, kada sam pisao prvu 
rezoluciju bio eksplicitno za ekološku rekonstrukciju termobloka 1, za brzu hitnu izgranju 
termobloka 2 jer imamo tamo 30% zajedničke infrastrukture za toplifikaciju Pljevalja. Bio sam i 
sulud, u pozitivnom smislu, nadajući se da na Maoče izgradimo veliku termoelektranu koja će biti 
negdje oko snage hiljadu gigavata, tamo imamo samo na Maoču bilansne rezerve neđe čini mi se 
oko 100 miliona tona,  iako su pokrivene sa  vodom. Gospodo, nije problem  u ovome, ovo je ta 
direktiva Evropske unije - 225 gigavati električne snage to može negdje da proizvede 1.400 do 
1.500 gigavat časova, danas je ova stara elektrana prošle godine čini mi se proizvodila 1.487 
gigavat časova. Problem nije u tome gospodo, da li će ovaj tehnološki projekat, Bojaniću slušaj me 
dobro i ti ministre ekologije, da li će oni pridržavati se ove direktive, lako je eliminisati sumporni 
oksid, azotni oksid čak i čvrste čestice, problem je CO2. Ja se bavim tim 50 godina, isto je u 
visokoj peći isto je, u koksnoj bateriji, kao i u termoelektrani. Problem je kako eliminisati CO2 i 
svesti ga na nulu. Ljudi ne postoji tehnološkog rješenja danas u svijetu, postoji nešto što su 
Japanci kao pilot postrojenje ili Islanđani gdje smo bili zajedno, a vi kasnije u drugoj turi prevode, 
ali to su mala postrojenja negdje oko pet, šest megavati, što ćemo sa CO2. Gospodo, CO2, 
možemo eventualno da eliminišemo u pripremi rude, možemo u ložištima kroz odnos 
stehiometrijski ugljenika i kiseonika. Možemo u dimnim gasovima, pa da ga zatvorimo i 
komprimiramo, pa da ga ubačimo u nekim rupama ili da rastavimo ga u morskoj vodi ili eventualno 
veoma teško da ga pretvorimo u neku čvrstu supstancu. Slušajte me dobro sad ovo, premijeru, 
stehiometrijska jednačina tačno pokazuje i atomska masa da ugljenik je četiri puta manje atomske 
težine od CO2. Što znači to? Da će ta termoelektrana proizvoditi godišnje 1.500.000 tona CO2. 
Već danas je projekcija da CO2 kroz pet šest godina bude 100 eura po toni. Ukoliko i bude duplo 
manja koliko će koštati ta električna energija? Na kapi Termoelektran tako se to zove, znači na 
visokom naponu, bez drugih troškova, koštaće minimum više od 100 eura po megavat času, plus 
prenos 10%, plus distribucija kod nas 20%, 150 eura po današnjoj cijeni. Ko će kupiti to? Niko. 
Ako je to pet,  šest  puta manje nego što je to iz obnovljivih izvora.  
 Zato, Bojaniću, kolege i svi ostali pamet u glavu. Hoću da se napravi ekspertiza, tačna 
ekspertiza oko tehnološkog rješenja sadašnjeg. Kinezi lažu zajedno sa ovim, jer ne mogu da 
obezbijede ovo zato su samo troje prijavili na onaj konkurs oko ekološke rekonstrukcije. Hoću da 
se napravi svot analiza cost benefit analiza koja će to da pokaže. Možemo da uradimo neki 
prelazni period i da on bude pet, šest, sedam, osam godina, pa da vidimo do tada da li će 
gospodine Krivokapiću se izmisliti tehnološko rješenje za hvatanje CO2, ili će turski kooridor plina 
biti iznad Pljevalja, pa ga povezati i sastaviti i izvršiti transformaciju.  

Danas gospodo, zbog ovoga 350 i kusur je bilo termoelektrana prije neku godinu u 
Evropsku uniju, prepolovljeni, svi se otkazuju od njega. Mađari do 2030, čini mi se da se zove 
Termoelektrana Marta sa 1000 megavata kažu 2030. godine ključ u bravu, svi u regionu to rade 
moji Makedonci i Bitola i Negotin zatvaraju prave gasnu elektranu jedino Srbi, Republika Srpska i 
Crnogorci prave glupost. Oni sve više proizvode i ubijaju ljude sa CO2, iskorišćavaju protiv 
Evropske unije. Janez,sekretar energetike Evropske unije, kazao je dobićete novih određenih 
časova, ali ubačite kost benefit analizu da li je to isplativo ili nije isplativo. Ukoliko nije isplativo - 
ključ. Znam da je to bolno, nenormalno bolno da se ponovi rumunski jedan grad koji je zaključan, 
zato što je vlast bila loša.  

Zbog toga, gospodine Krivokapiću, mi moramo da se okrenemo kako da stvorimo tih 6.000 
gigavat časova. Ovdje sam dao samo neke određene predloge, kako i na koji način. Prije svega 
moramo fino da sjednemo sa susjedima sa kojima dijelimo iste vodotoke i zajednička jezera sa 
Srbijom i Republikom Srpskom. Što ćemo sa slivom Pive, Tare i Drine, što ćemo sa Bilećkim 
jezerom? Moramo hitno, gospodine Krivokapiću, napraviti nove tri hidrocentrale na Pivi, mora biti  
na Pivi, mora biti za to pravi projektni zadatak. Moramo vidjeti, gospodo, stalno pričam što ćemo 
sa Buk Bijelom 2 plus četiri hidrocentrale na Tari, da li ćemo mi tu nešto preispitati svoj stav ili 
nećemo. Moramo nastaviti ono što ste dobro počeli sa osmim agregatom i da tu vodu iz Nikšićkog 
polja sabere u jedno i da iskoristimo preko Perućice. Moramo distribuciju i prenos svesti na 
evropski nivo. Gubimo jednu Perućicu skoro godišnje na to. Moramo promijeniti prostorne planove 
gdje bi napravili nove vjetrogeneratore i fotonaponska polja. Moramo se ponašati, kao što se 
ponaša svijet 80% investicija danas u energetici je u vjetru i u suncu, region ide ka tome, Srbija ide 
ka tome. Gospodo, moramo naše smeće iskoristiti, napraviti energane. Gospodine Krivokapiću u 



svakom selu, posebno u svakom gradu‚biomasa zajedno sa smećem može davati 10 megavati. 
 Ako je ko znaven, a Vi to znate u ovome je bila Grupa za promjene, Pokret za promjene, 
Demokratski front okupili smo najbolje ljude što je rodila Crna Gora na čelu sa profesorom 
doktorom Mišom Ostojićem. Uvijek smo bili avangarda uvijek predlagali, uvijek nudili rješenje i išli 
po crnogorskim bespućima i pravili ovakve prospekte,  pogledajte ovo Kruševo ,ovo je ljepota 
jedna, ovo može dati vršnu energiju zajedno sa one tri druge hidrocentrale. Ja sam početkom 
ovog mandata dao onu rezoluciju zelenoj energiji. Nebojša Medojević i ja smo zbog strašno 
dinamičkih dešavanja koja se dešavaju u ovoj oblasti, jer je Bajden došao, pokrenuo je cijlu laminu 
u G17 i G20. U Glazgovu je pri kraju godine veliki samit Ujedinjenih nacija. Ja sam za to i zalažem 
se i sve svoje znanje ulažem u to, da mi do 2030. godine imamo nultu emisiju. Termoelektrana će 
postojati ukoliko se izmisli da CO2 ili ukoliko dovedemo plin tamo ,sedam, osam, devet godina je 
dovoljno da Pljevlja okrenemo naopačke.  
 Gospodine Krivokapiću, za ovo treba da se okupi sva Crna Gora i vlast i opozicija i 
profesori, akademska zajednica i svi. Stojimo Vam ja i Nebojša Medojević, svojom čašću, svojim 
obrazom, svojim znanjem, svim ovim knjigama i profesor Mišo Ostojić, da formiramo zajedno sa 
ovim ljudima radnu grupu i da napravimo najkvalitetniju strategiju za razvoj Crne Gore. Ukoliko 
nema valorizacije energetike, a zatim svega ostaloga džabe nam priče ko je veći Srbin, ko je veći 
Crnogorac, ko je veći ovako i onako. Lako ćemo o tome ako budemo imali leba i ako naša đeca  
budu ostala ovdje. 
 Nudim se gospodinu Krivokapiću bez pare i dinara zajedno sa Medojevićem i profesorom 
Ostojićem i brojnim inžinjerima, evo u ime Strahinje Bulajića govorim kao vrsnog geologa i Vas 
kao mašinca da napravimo čudo. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 16:08:57) 
 
 Zahvaljujemo poslaniku Raduloviću.  
 Sada ćemo riječ dati predsjedniku Vlade i sa time polako privesti kraju Premijerski sat za 
danas. 
 Izvolite predsjedniče Vlade. 
 
 
 ZDRAVKO KRIVOKAPIĆ (28.04.21 16:11:05) 
 
 Poslije uvaženog profesora Radulovića bilo bi suvišno bilo šta reći. 
 Ja sam čak i zadovoljan sa ocjenom koju sam dobio i nadam se da ću to opravdati i u 
budućem svom djelovanju. 
 Biću vrlo kratak u ovome, ako mogu samo da dobijem nekoliko, čini mi se zajedničkih 
poruka, koje treba poslati sa ove govornice za sve nas. Naravno, apsolutno podržavam vašu 
inicijativu kao što smo i konstatovali u pisanom odgovoru. Svaka pomoć nam je dobrodošla. 
Jedino što još niko ne može da garantuje da ono što bi bila stvarno istinska težnja da imamo 
nultnu emisiju ugljendioksida. To mora da se odradi na osnovu jake tehno-ekonomske analize koja 
je zatečeno stanje, jer mi se ipak ne možemo odreći Termoelektrane Pljevlja u ovom trenutku. 
Veliki broj zaposlenih u toj Termoelektrani koji je negdje oko 1.400, veliki broj zaposlenih u 
Rudniku uglja koji je u direktnoj vezi sa Termoelektranom nam daje samo jednu nadu da ćemo 
ipak mi naći najbolji odgovor. 
 Ima još jedna ideja koju ja ne bih sada ovdje mnogo elaborirao, a tiče se upravo gasa koji je 
jedan naš pokušaj novog projekta kojim je Crna Gora doživjela jednu renesansu, a time omogućila 
da Termoelektrana Pljevlja bude stavljena van funkcije. Vi ste vidjeli da u ovom odgovoru naše 
težnje su Hidroelektrana Komarnica, dvije solarne elektrane i dvije vjetroelektrane. To je nešto što 
možemo vrlo brzo, nešto zajedničkim partnerstvom Elektroprivrede i drugih subjekata, a nešto 
možda ponuditi i stranim investitorima. 
 Ja bih sada iskoristio, ako mi dozvolite predsjedniče, da se obratim, ne kao završna riječ 
nego kao jedna moja zajednička ponuda svima vama. Mislim da je došao trenutak da zaboravimo 
ove političke prepreke koje postoje danas. Političko gledanje je nešto što je potpuno prirodno i 



svako u ideološkom smislu ima pravo da iskaže to. Mislim da je ovaj trenutak toliko značajan da 
nas previše opterećuje i da za trenutak zastanemo da ne prolazimo jedni pored drugih, kao što se 
to dešava u Crnoj Gori nego da idemo jedni sa drugima, jer je ovo naša zajednička država bez 
obzira kako je ko gleda. Mi druge države nemamo, bar ja nemam. Ne želim da po tom pitanju 
postavljamo bilo kakve razlike u onome što je vjerovatno naš zajednički stav. Šta bih vas molio? 
Molio bih vas zbog turističke sezone i onoga što znam da neko pokušava da i taj potencijal koji 
možemo da iskoristimo u ovom vremenskom periodu zahvaljujući dobrom zdravstvenm stanju, 
snižavanju broja zaraženih od pandemije i poređenjem sa konkurencijom u regionu možemo da 
ostvarimo. Ne možemo ako se ovako budemo napadali. Nemam ništa protiv okupljanja. Nemojte 
misliti da ja imam taj problem, ali da li je lijepa poruka da turistima šaljemo da je Crna Gora 
zarobljena bilo sa čim u periodu pred, pa dobro vjerovatno su to vaši partijski prijatelji koji su vas 
vratili u život.  
 Ono što je bitno je da stavimo moratorijum na sve naše nesuglasice i da dočekamo 
spremno turističku sezonu. To je jedino moguće ako budemo zajednički radili. Ali ako neko pravi 
opstrukciju i to namjerno i šalje poruke da ovo nije prostor koji je dobar za dolazak onda ja i taj se 
moramo razlikovati. Nema boljeg prirodnog potencijala od Crne Gore, nema većeg gostoprimstva 
od onoga koji ispoljavaju Crnogorci, nema većeg uvažavanja gosta od onoga što rade Crnogorci. 
Ako je to tako dajte da pokažemo to zajedno. Od 25. maja do 25. septembra da zaboravimo ko 
kojoj partiji pripada, da se svi angažujemo na tom našem zajedničkom projektu.  

Zamislite '90-ih godina samo jedna riječ koju su francuski eksperti nametnuli svim koji su u 
bilo kakvom kontaktu sa turistima, a ta riječ je vrlo jednostavna - bonžur, povećala je ne broj turista 
10% nego prihod 15%, a mi to znamo da uradimo. Jedino je pitanje da li hoćemo i onda nemojte 
da se pitate da li je ta zastava 100 m paravan iza koga se krijemo jer ovo nije pitanje zastave ovo 
je pitanje našeg života. Nudim šest elemenata koji predstavljaju sveopšte jedinstvo, valjda, a to je 
da je ovo građanska država od koje građanskog vrlo malo ima. Iako je Ustavom tako definisano, 
dajte da poradimo za ovo što se desilo kako sloboda da pretočimo u izvorni osjećaj demokratije i 
da na taj način pokažemo da je građanin vredniji od bilo koje nacije. To u Crnoj Gori nije tako i svi 
znamo. Dajte da zajednički to odradimo.  
 Drugi stub je proevropska Crna Gora i valjda ne bi trabali da se tu razlikujemo, da je naša 
smjeranica ubrzani put članstvo u Evropsku uniju. Uvažavajući sve međunarodne subjekte koji  
dobro želatelji Crnoj Gori.  
 Treći je socijalna pravda o kojoj je pričala uvažena poslanica Jelušić na koju smo zaboravili 
i divni primjeri nekog dobrotvorstva zar sve nas ne trebaju da osvijeste, da kažemo kako je to 
drugačije na sjeveru nego što je jugu. Kako država treba da brine kroz Fond za socijalnu pravdu 
prema svim građanima da se neko ne osjeća ponižen zbog toga što nema pet eura da bi djeci 
kupio neophodno tokom dana. To je naša zajednička obaveza.  
 Četvrti element, pa valjda ekonomski razvoj i finansijska stabilnost. Ova Vlada ima viziju 
iako je vi na neki način ne želite vidjeti, vrlo jasnu viziju i to nije samo vizija koja kaže šta nego i 
kako. Da vam kažem još nešto što ne mogu svaki put da se ponavljam. Ova Vlada samo 
primjenom inverznog modela od prethodnog ponašanja ići će korakom od sedam milja, a ne 
jasnom i drugačijom vizijom, drugačijim odnosom prema imovini. To je valjda naša obaveza.  
 Sada se dolazi na petu tačku borba protiv organizovanog kriminala i korupcije. Ko može to 
radi? U Crnoj Gori svjedoci smo i organizovanog kriminala i korupcije i povezanosti sa političarima. 
Onda, šta imamo? Potpredsjedniku Vlade šalje se prijeteća poruka zato što je krenuo u proces 
obračuna. Pa, ljudi đe to mi živimo. Imamo dva izbora ili borba protiv toga zla ili da kažemo Crna 
Gora treba da bude mafijaška država da osnivamo fakultete, univerzitete za mafiju da oni koji to 
ne prihvataju nađite im pusto ostrvo nek idu tamo. Jedina sreća Crne Gore može biti ako 
organizovani kriminal i korupcija budu iskorijenjeni, druge sreće nema.  
 Naravno, šesti element je digitalno društvo. Digitalno društvo je mjera ternutka ne zbog 
toga i ako mi svi u Crnoj Gori znamo da volimo modu, ne zbog mode, nego zbog potrebe budućih 
generacija. Bio sam poražen, vraćam se na ovu Američku privrednu komoru kada su mi 
demonstrirali kolika je to digitalna nepismenost u Crnoj Gori. Đe smo mi dosad bili, šta smo radili? 
Nije samo znati napisati bitno nego je znati kako u ovom vremenu odgovoriti na pravi način. 
Pozivam vas još jednom da ovo bude naš prvi iskorak sveopšteg jedinstva jer ja ga ne mogu 
nazvati nacionalni jer se svak osjeća kako se osjeća. Da to bude naš doprinos Crnoj Gori, a ne 



doprinos ko više iskazuje para da bi finansirao određene subjekte koji trebaju da nam pokažu da 
su oni moćniji od države. Vi znate da je naš jedini lijek zajedništvo. Ako njega nema ne možemo 
da pričamo o bilo kom pomirenju. Koja tolerancija, koji je nivo i prag tolerancije u Crnoj Gori. 
Pogledajte statistiku, pogledajte istraživanje, pa ćete vidjeti, to je dokaz koliko smo građansko 
društvo. Pa nijesam ga ja stvarao, nijesam ja uticao na njega. Jesam sve znanje koje sam imao 
uložio u Crnu Goru i da ne pričam o tome koliko sam više uložio nego što sam dobio. Hvala vam, 
oprostite.  
 Mogu li samo na kraju još dvije rečenice.  
 Ne znam da li će imati prilike javno da se obratim, ali svim radnicima koji su u Crnoj Gori 
najviše obespravljeni, moram da čestitam njihov praznik koji nam dolazi 1. maj, u nadi da će 2022. 
godina biti godina kada će ti radnici dobiti i sigurnost i veću platu i imati, kao što je neki poslanik 
pitao, sigurno zaposlenje. To je moja želja.  
 Druga želja, u susret Vaskrsu, a sve vaskrsava, pa i mi treba da vaskrsnemo, želim da svi 
pravoslavni vjernici koji slave Vaskrs dočekaju to u zdravlju, miru, redu i toleranciji. Da ta poruka 
tog najvećeg hrišćanskog praznika zasija i u porodicama naših susjeda koji ne slave, da bismo na 
taj način iskazali da smo i tu zajedno. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (28.04.21 16:23:12) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Samo par informacija u vezi sjutrašnjeg dana. 
 Ovim smo završili današnji radni dan.  
 Sjutra nastavljamo u 12 časova sa poslaničkim pitanjima u vezi sa određenom temom gdje 
će predsjednici klubova poslanika ili ovlašćeni predstavnici postavljati poslanička pitanja na 
precizno navedenu temu - Proces imunizacije i drugi izazovi koji prate pandemiju kopvida-19 
nadležnoj ministarki, ministarki zdravlja, gospođi Jeleni Borovinić Bojović. 
 Pridružujem se i ja naravno čestitkama u susret predstojećim prvomajskim i vaskršnjim 
praznicima.  
 Zaključujem današnji dan i nastavljamo sjutra u 12 časova. 
 Zahvaljujem svima. 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:11:40) 
 
 Nastavljamo Treću - posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2021. 
godini Skupštine Crne Gore 27. saziva. Prelazimo na dio sjednice posvećen poslaničkim pitanjima 
u vezi sa određenom temom. U skladu sa izmjenama i dopunama Poslovnika Skupštine Crne 
Gore iz decembra 2020.godine pored poslaničkih pitanja sada imamo i poslanička pitanja u vezi 
sa određenom temom. Ja ću to nezvanično nazvati imamo i "ministarski sat" na određenu temu. 
Saglasno članu 193a Poslovnika Skupštine predsjednici poslaničkih klubova parlamentarne većine 
dostavili su predlog sa precizno navedenom temom - Proces imunizacije i drugi izazovi koji 
prate pandemiju COVID-19 o kojoj postavljaju pitanja ministarki zdravlja Jeleni Borovinić - 
Bojović kao nadležnom ministru i ja je ovog puta pozdravljam i želim dobrodošlicu i njenom 
saradniku.  

Saglasno članu 193b Poslovnika Skupštine pravo na postavljanje pitanja nadležnom 
ministru povodom određene teme ima predsjednik, odnosno ovlašćeni predstavnik poslaničkog 
kluba. Vrijeme za postavljanje pitanja nadležnom ministru iznosi najviše pet minuta, a odgovor na 
postavljeno pitanje se daje u trajanju takođe od pet minuta. Poslije datog odgovora poslanik koji je 
postavio pitanje ima pravo da komentariše odgovor u trajanju najviše od tri minuta, a nadležni 
ministar odgovor na komentar u trajanju najviše tri minuta. Poslanik koji je postavio pitanje ima 
pravo da se izjasni o odgovorima u trajanju najviše dva minuta. Znači, tajming je isti kao kada je u 
pitanju Premijerski sat.  
 Kolege poslanici, mi smo na Kolegijumu predsjednika dogovorili da redosled ide po jačini, 
odnosno brojnosti poslaničkih klubova, tako da će danas pravo da prvi da postavi pitanje na ovu 
temu imati predstavnik Demokratske partije socijalista kolega poslanik Jefto Eraković.  
 Vidim da imamo proceduru prije. Izvolite, kolega Radunoviću. 



 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (29.04.21 12:14:20) 
 
 Poštovana potpredsjednice, prvo da pozdravim ministarku sa saradnikom, ovo je prva 
sjednica ministarskog sata u istoriji crnogorskog parlamentarizma i zaista ne bih želio da je kvarim 
ni na koji način, ali desila se u međuvremenu jedna stvar zbog koje moram da reagujem zato što 
sad idu četiri dana praznika i ne bih želio da ...(prekid) jednu zlu namjeru ima, od toga još i koristi 
a da se ne zna.  

Naime, juče je MUP Crne Gore izdao jedno saopštenje u saradnji sa DPS nevladinom 
organizacijom CDM kako navodno je u posjedu informacija vezanim za 2.100 građana Herceg 
Novog koji navodno imaju državljanstvo Srbije, imaju i tamo pravo glasa i kako će navodno da 
izvrše provjere i da oduzmu državljanstvo. To je klasični primjer kako je to bilo za očekivati od 
DPS-a, ali ne od naše Vlade, kažem bilo je za očekivativod DPS-a takva stvar da se uradi jer vi 
ste politički protivnik, ali da naša Vlada se bavi takvim spektakularnim ... i da  s jedne strane 
prepada građane iako dobro zna da te informacije jesu li tačne ili nisu tačne veliko je pitanje, ne 
mogu ni da se provjere, jer su ti građani zaštićeni, ako i postoje, zakonima Srbije. Naravno, mi 
smo aspolutno da se provjeri svaka neregularnost za svakoga, ali da se to radi sedam dana pred 
izbore u Herceg Novom, to je pravi pokazatelj loše volje i udvaranja bivšem režimu. Mislim da je 
ovo skandalozno i poručujem građanima Herceg Novog da fino i slobodno izađu na izbore, da im 
niko ne može uzeti ni državljanstvo, ni pravo glasa, da je to laž i da je to što su CDM i ekipa oko 
CDM-a pripremili, a MUP Crne Gore sprovodio u djelo, loši potezi koji će biti kažnjeni. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:16:41) 
 
 Zahvaljujem kolega Radunoviću.  
 Nije bilo baš proceduralno, ali dozvoljavali smo i do sada, otovoreni smo za poruke na 
početku sjednice, pred izbore. 
 Prvo se javio kolega Genci Nimambegu, a potom proceduralno kolega Jevto Eraković.  
 Izvolite, kolega. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (29.04.21 12:17:11) 
 
 Poštovana potpredsjednice Skupštine, želim samo reagovati u vezi sa članom 193b i onoga 
što je ovdje nazvano ministarski sat. Nažalost, možda treba to ispraviti u Poslovniku i ovako javno 
upućujem apel da zbog našeg poslovnika se ne ograničavaju poslanici da postave pitanje 
ministarki, jer naša skupština izgleda radi samo po klubovima što baš nisam siguran da je sasvim 
volja građana. Ja kao predstavnik jedne izborne liste u vezi sa ovim članom sam onemogućen da 
postavim pitanja ministarki, a mislim da bi bilo od interesa, posebno kada uzmemo u obzir kakvu 
smo imali diskusiju prošlog mjeseca baš u vezi ove tematike, mislim da je to i sada bilo potrebno. 
Stoga mislim da bi trebali svi zajednički razmišljati da se da podrška da se taj član nekako izmijeni 
da bih i ja mogao postavljati pitanje, ne kao Genci Nimambegu, nego kao predstavnik jedne 
izborne liste. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:18:24) 
 
 Zahvaljujem, kolega Nimambegu. 
 U proceduri je izrada zakona o Skupštini, pa će ići izmjene Poslovnika da bi se uskladio sa 
zakonom, tako da ja vjerujem da ćemo ovu vašu sugestiju tokom rada te radne grupe imati u vidu. 
Zahvaljujem se. 
 Sada dajem riječ proceduralno kolegi Jevtu Erakoviću. Izvolite. 
 



 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 12:18:47) 
 
 Zahvaljujem. 
 Prvo hoću da izrazim nezadovoljstvo što u ovom prvom ministarskom satu, kako ste ga 
nazvali, koji je posvećen epidemiološkoj zdravstvenoj situaciji dolazi do grubog kršenja procedure 
na koje vi niste reagovali i dozvolili ste poslaniku Radunoviću jedan predizborni govor koji je 
očigledno namijenjen lokalnim izborima u Herceg Novom. Nije ni čudo s obzirom da 
parlamentarna većina iz dana u dan ima više nego disonantne tonove u Herceg Novom i 
očigledno je da je grupaciji kojoj pripada poslanik Radunović ciljna grupa upravo glasači koji imaju 
dvostruko, pa i trostruko biračko pravo. Takođe, nije ni prvi slučaj da vidimo od strane 
parlamentarne većine koja je izabrala ovu vladu i ove ministre reagovanje na njihove stavove. 
Prema tome, mislim da je ovdje posrijedi jedna velika panika između dva suprotstavljena tabora u 
Herceg Novom i pokušaj privlačenja političkih poena. Mi kao Demokratska partija socijalista 
naravno da nećemo učesestvovati u tome, ali ćemo i te kako insistirati na sprovođenju svih 
zakonskih normi koje podrazumijevaju da onaj ko je grubo prekršio zakone Crne Gore, Zakon o 
državljanstvu, ne smije i ne može da glasa ukoliko ima državljanstvo druge države. Na tome ćemo 
insistirati i naravno, pozdravljamo saopštenje Ministarstva unutrašnjih poslova i smatramo da je to 
put na koji način treba rješavati ovo pitanje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:20:40) 
 
 Zahvaljujem, kolega Erakoviću, i vi i kolega Radunović ste bili van Poslovnika, odnosno 
zloupotrijebili proceduralnu reakciju, ali zbog toga sam i dozvolila i vama na isti način.  

Nadam se da time završavamo i prelazimo na ono zbog čega smo se danas okupili, a što je 
jedan novi institut i voljela bih da građani vide i budu zadovoljni sa ovim što smo uveli kao novu 
poslovničku mogućnost za jačanje kontrolne uloge Skupštine.  
 Opet pozivam vas, kolega Erakoviću, pošto ste vi u ime najbrojnijeg poslaničkog kluba 
delegirani da postavite pitanje mnistarki. Izvolite, imate na raspolaganju pet minuta. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 12:21:28) 
 
 Hvala. 
 Koristim priliku u ime najbrojnije i najjače partije u Crnoj Gori da postavim ovo prvo pitanje 
kako je predviđeno po Poslovniku. Pitanje se odnosi prema ministarki: 
 Da li ste zadovoljni obuhvatom vakcinacije društva i koliki je obuhvat vakcinacije po 
pojedinim prioritetnim grupama, dakle zdravstveni radnici, turistički radnici, novinari i zaposleni u 
javnim ustanovama? 

Želim da iskažem svoje zadovoljstvo što smo u prilici danas da razmijenimo argumente, 
nadam se sa obije strane, i Parlament i Vlada, i da ćemo tako i postupiti, jer u ovom trenutku, 
naglašavam, Crna Gora je druga u svijetu po broju oboljelih na milion stanovnika od COVID-19. 
Crna Gora je šesta u svijetu po broju preminulih na milion stanovnika, Crna Gora je 63. u svijetu 
po broju testiranih na milion stanovnika i Crna Gora je tek 84. u svijetu na osnovu prve doze koju 
su primili njeni građani.  
 Prema dostupnim podacima stopa vakcinacije trenutno u Crnoj Gori je 409 na dan i ukoliko 
bismo nastavili, analiziram period do današnjeg dana, dakle ukoliko bismo nastavili ovakvim 
tempom otprilike da bismo imali vakcinaciju od 75% populacije koliko je jedino moguće da bi se 
normalizovao život u Crnoj Gori, bilo bi nam potrebno 5,8 godina da bismo dostigli taj nivo.  
 Ono što je veoma važno jeste da je svega 15% građana do sada iskazalo interesovanje za 
vakcinaciju, a na osnovu situacije koju smo imali i priliku da ih analiziramo u prethodnom periodu 
kada smo vidjeli i čuli izjave i od vodećih ljudi iz zdravstvenog sistema da je potpuno izgubljena 
kontrola nad epidemiom, zato i ne čudi zbog čega naši građani nemaju povjerenje u zdravstveni 
sistem i u njegovu organizaciju. Na svakom koraku se suočavamo sa poraznim podacima, a oni 



koji su najpotrebniji za rješavanje epidemiološke situacije na žalost polako nestaju iz našeg 
zdravstvenog sistema. Napomenuću imena dokora Senada Begića koji je napustio zdravstveni 
sistem, odnosno Institut za javno zdravlje i profesora Bobana Mugoše kao najškolovanijeg našeg 
epidemiologa u ovom trenutku koga u bilo kojoj prilici nemamo priliku da vidimo, da čujemo 
njegove stavove, vjerovatno samo zbog toga što je prethodno bio član Nacionalnog 
koordinacionog tijela. Čujemo kakvi su stavovi i naših istaknutih i priznatih naučnika koji rade u 
Francuskoj i u Engleskoj i čude se metodologiji na koji način se saopštavaju podaci. Naravno da 
nije realno da nakon 14 dana se opravi i više nego duplo od onog broja koji je zaražen, što je po 
važećoj metodologiji izgleda moguće u pojedinim danima. Takođe, ne može se pacijent koji je 
nakon 14 dana proglašen oporavljenim tako i tretirati. Sami smo svjedoci ne samo u zdravstvenom 
sistemu nego i svi vi, poštovani poslanici, koliko postoji pacijenata koji nakon 14 dana imaju 
ozbiljne komplikacije i ozbiljnu borbu sa COVID-19 infekcijom. Stopa letaliteta koja se uzima kao 
određeni parametar apsolutno nije pouzdan, jer ukoliko bi to bilo pouzdano evo možemo navesti 
primjer da bi recimo zdravstveni sistemi Gabona, Gvineje, Ugande, Sudana, Namibije bili 
superiorniji od zdravstvenog sistema Sjedinjenih Američkih Država, Velike Britanije, Švajcarske ili 
Njemačke. Principi na koje ukazujem ukazuju na jedan čitav niz grešaka koje se dešavaju, uz 
jednu izreku koju smo čuli prethodnih dana - kad uđete u pogrešan voz, sve stanice su pogrešne.  

Kakav je princip dobar i kakvog principa je trebalo da se drži aktuelna vlast najbolje su oni 
sami odgovorili i to u dokumentu koji je objavljen na sajtu Ministarstva zdravlja, Crnogorski 
odgovor na vanrednu situaciju izazvanu COVID-19. Tamo piše da su prethodni NKT i Vlada 
transparentno i neselektivno informisali građane o svemu. Citiram sa prve: "U toku prvog talasa 
informativne kampanje su bile efikasne i doprinijele su relativno malom uticaju COVID-19. Vlada je 
takođe bila veoma transparentna u pružanju blagovremenih i neselektivnih informacija o svim 
aspektima pandemije novim korona virusom u zemlji. U periodu od 6.maja do 13.juna nije bilo 
novih registrovanih slučajeva u Crnoj Gori, dakle potvrdile su se jasne tvrdnje kako smo bili  
corona free zemlja". 
 Šta ste još napisali: "Blagovremenim epidemiološkim mjerama i odgovornim pristupom 
Crna Gora je uspjela da spasi živote i zdravlje građana, održi i ojača zdravstveni sistem, 
organizuje besplatan povratak svojih građana iz inostranstva i odlazak stranaca iz Crne Gore, da 
obezbijedi i distribuira dodatnu potrebnu medicinsku opremu, organizuje donaciju u novcu i robi, 
koordinira budžetsku pomoć građanima i da neselektivno informiše domaću i inostranu javnost o 
aspketima nove pandemije. Zdravstveni sistem Crne Gore na pozitivan način je dokazao svoju 
sposobnost, održivost i visok nivo profesionalizma zdravstvenih radnika." Dakle, u potpunosti se 
slažem sa vašim ocjenama, to je ono što je odraz kako se na pravi način vodila zdravstvena 
politika.  

Pored ovog pitanja  koje sam vam postavio u međuvremenu sam dobio informaciju da ste 
danas izjavili da vakcine Sinofarma koje stižu u Crnu Goru ne moraju proći testove na Torlaku i da 
vakcinacija počinje 4.maja i jedan poseban osvrt, što je veoma važno za naše građane, na novi 
Indijski soj koji ima takozvanu dvostruku mutaciju, da vidimo kako je zdravstveni sistem spreman 
za to jer smo vidjeli kako je neslavno prošao sa britanskim sojem.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:27:25) 
 
 Hvala, kolega Erakoviću. Molim vas da vodite računa o vremenu. 
 Dajem riječ ministarki Borovinić-Bojović. Izvolite, ministarko, imate pravo pet minuta, 
tolerisaću prekoračenje kao i kolegi Erakoviću. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 12:28:58) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice Parlamenta. 
 Kao prvo želim da vas pozdravim u svoje lično ime i u ime Ministarstva zdravlja, takođe 
želim da uputim pozdrav svim poslanicima, poštovanje poslanicima  i ovom visokom domu.  



 Pokušaću da odgovorim sveobuhvatno na opširno pitanje kolege dr Jefta Erakovića i da se 
osvrnem na sve aspekte njegovog izlaganja. Zanimljivo mi je da je praćenje epidemije uporedio sa 
putovanjem vozom, ne bih se baš složila sa njim imajući u vidu da se nalazimo globalno u jednom 
velikom problemu ... (prekid).  
 Nema zvuka. Dobro, možda se svejedno čujemo. Ako vama ne smeta, meni ne smeta, 
mogu da govorim glasnije.  
 S obzirom da se radi o jednoj globalnoj pandemiji, o čemu svjedoči situacija u kojoj su se 
ministri zdravlja mnogo ozbiljnijih  zdravstvenih sistema prosto zabavili u cijeloj toj nevolji, ne bih 
se složila sa tim da je umjesno  upoređivati to sa putovanjem vozom, ali dobro, to svakako ima 
pravo doktor Eraković. 
 U Crnoj Gori, pod broj jedan, i dalje se kao što je poznata činjenica smanjuje broj 
zaraženih. Dakle, od decembra kada smo imali oko 11.000 oboljelih, do sada, zahvaljujući 
restriktivnim mjerama i posvećenosti građana sveli smo taj broj na manje od dvije i po hiljade. 
Jedan od dokaza da su dosadašnje mjere takođe dale konkretne rezultate je činjenica da se Crna 
Gora kada je posrijedi broj novooboljelih za 14 dana na 100.000 stanovnika, bolje rangira od 
najmanje 12 zemalja  regiona i članica Evropske unije. Iza nas po ovom broju nalaze se 
Francuska, Njemačka, Poljska, Austrija, Švedska, Belgija, Češka, Srbija, Hrvatska, Bosna i 
Hercegovina, Kipar i Slovenija. Od 24 crnogorske opštine samo jedna u ovom trenutku nalazi se u 
crvenoj zoni. Poboljšanje epidemiološke situacije takođe se ogleda i u smanjenju oboljelih koji se 
liječe u zdravstvenim ustanovama. Dakle, zauzetost postelja opredijeljenih za COVID u ovom 
trenutku na teritoriji cijele države iznosi 41%.  

Na pitanje da li sam zadovoljna obuhvatom vakcinacije kao ministar zdravlja i neko čiji je 
osnovni fokus svakako zdravlje, naravno da uvijek vakcinacija može da bude i bolja i svakako 
smatram i vjerujem da će započinjanjem masovne vakcinacije broj vakcinisanih u našoj zemlji 
značajno porasti u odnosu na onaj koji imamo u ovom trenutku.  
 U ovom trenutku u našoj zemlji ukupan broj vakcina koje su stigle u Crnu Goru do sada je 
68.000, kao što je najavljeno u subotu ujutru doći će 201.200 kineskih Sinofarm vakcina. Takođe 
očekujemo drugi kontingent Astra Zenika vakcina preko Kovaks mehanizma odnosno Kovaks 
inicijative. To je već sve sa Kovaksom unaprijed dogovoreno i samo očekujemo termin kada će 
one stići. Takođe, očekujemo dolazak Fajzer vakcina koji će se vršiti etapnim putem. Sa Fajzerom 
imamo bilateralne odnose koji su se upravo ovih dana maksimalno intenzivirali, imamo 
svakodnevne sastanke i potpisujemo predugovor za dodatnih 150.000 Fajzer vakcina,  nezavisno 
od ovih koje će nam doći preko zapadnog Balkana. Takođe očekujemo ruske vakcine koje bi 
trebalo da stignu u maju i da se etapno nastavi njihov dolazak jer ukupno očekujemo 240.000 
vakcina iz države Rusije. Do sada u Crnoj Gori vakcinisano je, odnosno broj datih doza je 60.248 
od čega je prvu dozu primilo 40.001 građanin, a revakcinisano je 20.246 građana, od čega je 45% 
zdravstvenih radnika u zemlji vakcinisano do sada. Naravno, započinjanjem masovne vakcinacije 
očekujemo da ova brojka značajno bude veća i mi ćemo svakako kao Ministarstvo zdravlja, 
paralelno sa dolaskom ovih vakcina, intenzivirati kampanju koja će pratiti dolazak vakcina u 
zemlju. Kao ministar zdravlja uvijek apelujem da je potrebno svakako se vakcinisati, iz prostog 
razloga što smo svi svjedoci da su kliničke slike pacijenata koji su primili vakcine značajno blaže 
ako se i dese u odnosu na one pacijente koji uopšte nijesu vakcinisani, kao i činjenica da je toliki 
broj ljudi na planeti Zemlji na žalost izgubio život zbog korone.  
 Što se tiče pitanja vezanog za Institut za javno zdravlje, pošto je to nekako usputno pitanje 
o ovome. Institut za javno zdravlje funkcioniše u potpunosti kako treba i na pravi način koristeći 
metodologiju koju su koristili i prošle godine recimo u ovo isto vrijeme. Siva eminencija Instituta za 
javno zdravlje gospodin prof. dr Dragan Laušević apsolutno je uključen u rad instituta i prati sa 
jednakom aktivnošću i pozorom sve ono što Institut za javno zdravlje i danas radi. Što se tiče 
gospodina dr Bobana Mugoše, on takođe učestvuje u radu onako kako je sam izabrao da radi. Što 
se tiče gospodina Senada Begića, gospodin Senad Begić prešao je za konsultanta u UNICEF i to 
je bila njegova lična želja gdje smo mu mi, iskrena da budem, dodatno  izašli u susret jer nije 
neuobičajeno da se u institucionalno ulagane osobe, onoliko koliko je ulagano u obrazovanje 
doktora Senada Begića, postupa po tako jednostavnom principu.  
 Imali ste još jedno dodatno pitanje, da ne zaboravim, vezano za započinjanje masovne 
vakcinacije. Institut za ljekove i medicinska sredstva je dao saopštenje na njihovom sajtu da mi 



nismo ni prvi put kada je stiglo 30.000 Sinofarm vakcina bili u obavezi da se te vakcine moraju po 
serijskim brojevima provjeravati na Torlaku, s tim što smo, s obzirom da je prvi put ta vakcina ušla 
u zemlju, pristupili i toj dodatnoj provjeri što ćemo mi svakako uraditi i ovoga puta. Nijesmo u 
obavezi da moramo, o tome se samo radilo, a o tome svakako ne odlučujem ja, nego o tome  
odlučuje relavantna ustanova, a to je svakako Institut za ljekove i medicinska sredstva Crne Gore.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:36:24) 
 
 Zahvaljujem ministarki  na poštovanju vremena. Nadam se da ćemo i mi kao poslanici dati 
doprinos vakcinaciji odnosno tome da pozovemo građane i ja ih pozivam i ovog puta da se svi 
vakcinišu.  
 Ima pravo kolega Eraković na tri minuta komentara odgovora ministarke  Bojović-Borovinić. 
Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 12:36:51) 
 
 Dobio sam djelimične odgovore od ministarke vezano za procente za određene grupe, 
očekujem to u narednom njenom obraćanju.  
 Ono što je interesantno, voz koji sam ja pomenuo je metafora u kojoj se nalazi i 
Ministarstvo zdravlja i Vlada kojoj pripadate. Dakle, voz koji ide pogrešnim pravcem i zbog toga 
vam je svaka stanica na toj trasi pogrešna.  
 Što se tiče testiranja vakcine, mislim da ovo može biti i te kako interesantna tema što ste 
sada saopštili, sjetimo se kada je gospodin Statis ponudio donaciju vakcina bile su obavezne, bile 
su obavezne, sada više nijesu. Dakle, potpuno jasno, dvostruki aršini. Mislim da ova vaša izjava 
dovoljno govori o stavu prema donacijama koje su bile i koje su bile planirane crnogorskim 
građanima. Nijesu bile planirane niti glasačima DPS-a, niti glasačima vladajuće većine, niti 
Crnogorcima, niti Srbima, niti bilo kojim drugima, nego građanima Crne Gore. Tada je bilo 
potrebno testiranje, sada nema testiranja. 
 Dakle, imamo potiskivanje struke u pravcu politikantstva. Vi jeste političar, čim se nalazite 
na funkciji ministra. Ali, politikantstvo i politike su sasvim različite i odvojene priče. Prema onome 
što je premijer Krivokapić rekao 9.aprila, odnosno što je rekao glavni državni epidemiolog koji je 
preuzeo tu funkciju, Jakov Milatović, trenutno je u jednom paralelnom univerzumu koji vlada u 
Crnoj Gori u toku masovna vakcinacija. Dakle, trenutno u Crnoj Gori imamo 200.000 Sinofarm 
vakcina i vakcinaciju koja je počela prije 10 dana, 11.000 Fajzer vakcina i vakcinaciju koja je 
počela prije devet dana i 40.000 Sputnjik vakcina čija je vakcinacija počela takođe. To je  
posljednja izjava  glavnog državnog  epidemiologa. Ali, da vidimo kakva je trenutno situacija.    
 Rekli ste da je obezbijeđeno 68.000 doz, od tih 68.000 doza 24.000 doza je na račun 
Kovaks mehanizma kojeg je prethodna vlada odobrila, odnosno koji je započela i koji je 
realizovala. Ono što treba da vam kažem još, da ste 30.decembra prošle godine vezano za ovaj 
paralelni univerzum najavili da će krajem januara crnogorski građani biti vakcinisani Fajzer 
vakcinama. Rekli ste  da te vakcine jedine imaju EU sertifikate  i posredno poručivši građanima  da 
je to i najbolje rješenje za njih, 11.januara ste utvrdili da će prva vakcina koja dođe u Crnu Goru 
biti vakcina sa evropskim sertifikatom, i to Fajzer, poručivši takođe da je to ono što građani mogu 
da očekuju. Do danas dobili smo nula Fajzerovih vakcina. Ali, sve je to već rečeno i sve je to već 
viđeno. Ono što je najzabrinjavajuće u ovom trenutku jeste kampanja koju sprovodite za 
popularizaciju vakcinacije.  
 Dakle, treba poručiti svim građanima Crne Gore da moraju da se vakcinišu, da nema 
biranja između vakcina i da nema da se kampanja svodi na nekoliko spotova upitnog kvaliteta  ili 
neke liflete koje dolaze uz račune za struju. Čak i ljekari koji pripadaju valadajućoj većini su u 
svojim izjavama ocijenili komunikaciju Vlade sa građanima po pitanju vakcinacije najmanje kao 
upitnu, da ne upotrijebim neku grublju riječ.  
 Osnovni princip je da treba voditi pravu i stratešku komunikaciju. Da li je sve ovo što sam 



naveo dovelo do toga da ste smijenjeni sa mjesta predsjednice Savjeta za borbu protiv korona 
virusa ili je to bio drugi strateški korak u vašoj vladi, nadam se da ćete nam i to odgovoriti. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:41:33) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Erakoviću. 
 Ministarka ima pravo na tri minuta komentar ovog komentara.  

Plus dva. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 12:41:46) 
 
 Što se tiče ovog posljednjeg vezano za vaše izlaganje, kad vakcinacija bude obavezna u 
zemljama Evropske unije onda ćete moći da na takav način diskutujete vezano za vakcinaciju, 
imajući u vidu ipak u prvom redu zdravlje građana, ali i slobode tih građana. U tom smislu nisam 
saglasna sa vama što ne znači da kampanja svakako ne treba da postoji, daleko od toga, i mi 
ćemo dati sve od sebe da ta kampanje bude intenzivirana samim započinjanjem vakcinacije. 
Iskreno, nisam očekivala od vas to ponavljanje informacija koje su prethodno već više puta viđene 
u javnosti. Moram da vam sugerišem, lijepo je to što se interesujete kako mi određujemo u svojem 
Savjetu ko će gdje da se nalazi, ali mislim da to nije vaš domen i da ne bi trebalo time da se 
opterećujete uopšte dodatno, jer nema potrebe. Savjet funkcioniše, redovno se održavaju sjednice 
Savjeta, odluke Savjeta su potpuno transparentne i potpuno je manje važno konkretno za vas ko 
će koju funkciju u tom Savjetu u određenom trenutku obavljati. Ono što je važno sada i najvažnije 
možda jeste da naglasim da su Sinofarmove vakcine svakako provjerene, niste me dobro shvatili, 
od strane proizvođača i to je ugovor koji je potpisan na nivou dviju država, tako da nije za 
upoređivanje u ovom smislu sa donacijom koju ste više puta do sada pominjali i više puta do sada 
je objašnjeno javnosti.  

Što se tiče rada Instituta za javno zdravlje, mislim da ste svi obaviješteni iz medija, a i za 
one koji nisu svakako da pomenem da je jedna veoma važna ekspertska delegacija njemačkog 
Instituta "Robert Koh" bila u petodnevnoj posjeti Crnoj Gori i da su zaključci te ekspertske 
delegacije bili veoma pozitivni kada je u pitanju država Crna Gora. Dakle, šef te delegacije 
Instituta  "Robert Koh" dr Andreas Jansen kazao je da smo svi iz ove pandemije naučili 
jedinstvenu lekciju i da ono što svi treba da uradimo jeste da doprinesemo solidarnosti i borbi 
protiv korone, kao i da je Crna Gora uspješno uspješna u borbi protiv korona virusa i da se 
trenutno u Njemačkoj nalazi veći broj zaraženih nego što je to slučaj sa Crnom Gorom. U svakom 
slučaju, imajući u vidu njihov ponovni dolazak za četiri nedjelje, očekujemo da će ta saradnja  
vremenom postati još intenzivnija. U ovoj delegaciji nisu se nalazili samo epidemiolozi, nego su se 
nalazili i infektolozi i intenzivisti iz najboljih njemačkih bolnica, a složićemo se da Njemačka 
medicina svakako zavređuje visoke ocjene. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:44:49) 
 
 Zahvaljujem minsitarki. 
 Imate pravo, kolega Erakoviću, na završna dva minuta i molim vas da poštujete vrijeme jer 
ste oba puta značajno prekršili. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 12:44:59) 
 
 Što se tiče njemačke medicine naravno da je podržavam, značajan dio svog usavršavanja 
sam proveo u Njemačkoj, u jednoj bolnici iz koje vam je delegacija bila prisutna tako da znam o 
kome se radi. Naravno, međunarodna saradnja je uvijek dobrodošla, ali nije dobrodošlo da opet 
nijeste odgovorili na pitanje na koje sam vas upozorio u prethodnom mom javljanju. Dakle, nijeste 



iznijeli procente vakcinacije među grupama koje sam naveo u svom pitanju, vjerovatno nemate 
odgovor. Što se tiče mog interesovanja za Savjet, interesovaću se i kao poslanik i kao građanin jer 
to jeste upravo slika onog voza kojeg sam vam opisao, da se ne zna ko je na čelu, ko koga 
mijenja.  
 Umjesto zaključka svega ovoga želio bih da vas upoznam sa još jednim slučajem koji je, 
čini mi se, prava slika komunikacije sa građanima, na koji način se komunicira u pogledu 
vakcinacije. Riječ je o ulozi čovjeka koji se konstantno promoviše i od ove vlade, koji je bio i gost 
potpredsjednika Vlade gospodina Abazovića. Riječ je o Sergeju Boljeviću, koga ste promovisali u 
savjetnika i koji je u izjavi za jedan naš medij rekao: "Građani treba da znaju da je Astra Zeneka 
rađena na virusu kod majmuna, a Sputnjik na virusu kod čovjeka, moguće da je razlog 
obrazovanja trombova, ali to je daleko bolje od vakcina Fajzera i Moderne gdje se dešavalo da 
ljudi umiru od nuspojava. Dešavale su se  teške alergijske reakcije, bilo je smrtnih i teških 
slučajeva. Na listi vakcina protiv COVID-a najblaža neželjena  dejstva su u slučaju vakcine 
Sputnjik." Mislim da je sada jasnije, ja kao ljekar mislim da ćete se i vi složiti da je ovo stav koji ne 
smije da se poručuje građanima Crne Gore, naročito onima koji nijesu informisani o značaju 
vakcina i nijesu informisani o nuspojavama tih vakcina. Ali sada nam je jasnije zbog čega ste vi 
izjavili nakon konsultacije sa gospodinom Boljevićem da potencijalna donacija od fondacije Olega 
Deripaske bi ugrozila pregovore o isporuci ruske vakcine. Dakle, izjave gospodina Boljevića idu u 
pravcu isključivog favorizovanja ruske vakcine, ali ne ni kao donacije, nego isključivo kao vakcine 
koju treba nabaviti za zdravstveni sistem. Kao ljekar i da bih građane Crne Gore informisao pošto 
to nije uradilo Ministarstvo zdravlja, upoznao bih sa podacima američkih zdravstvenih vlasti koji su 
u toj zemlji od 14.decembra prošle godine do 19.aprila upotrijebili preko 211 miliona doza vakcina 
Fajzer i Moderna i primljeno je 0,016% prijava smrti. Zdravstveni sistem kao što je američki ispitao 
je svaki prijavljeni slučaj, a CDC je zahtijevao i medicinsku dokumentaciju radi procjene svih ovih 
izvještaja. Na osnovu pregleda svih kliničkih informacija uključujući i potvrde o smrti, obdukcije, 
medicinske kartone, nije postojao niti jedan dokaz da je vakcinacija kod ovih pacijenata doprijenila 
smrti pacijenata.  
 Prema tome, očekujemo od vas u najskorije vrijeme da oštro demantujete ovakve navode 
čovjeka koji je blizak i Ministarstvu zdravlja i ovoj vlasti i da ne dovodite u zabludu građane Crne 
Gore. Dakle, vakcine su bezbjedne, ne postoje vakcine koje su prvog i drugog reda, nego treba svi 
zajedno da pozovemo građane na vakcinaciju i da ne unosimo strepnju i sumnju u bilo koju 
vakcinu, pa čak i ako dolaze iz omraženih Sjedinjenih Američkih Država. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:47:35) 
 
 Zahvaljujem, kolega Erakoviću. 
 Ovim je polemika između Kluba DPS-a i ministarke na ovu temu završena. 

Sada dajem riječ kolegi Vladimiru Dobričaninu, takođe ljekaru iz Kluba Demokratskog 
fronta, Nove Srpske demokratije, DMP, Radničke partije, Ujedinjene Crne Gore. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (29.04.21 12:49:42) 
 
 Uvaženi građani, poštovana predsjedavajuća, poštovane koleginice i kolege, uvažena 
ministarka, 
 Prošlo je nešto više od godinu dana od kada smo se zajedno sa ostatkom sveta uhvatili u 
koštac sa koronom, sada već poslije godinu dana imamo mnogo više znanja. Ali kada se 
okrenemo na početak ove borbe, nećemo imati neke sjajne rezultate bez obzira koliko naše 
kolege iz parlamentarne opozicije pričale da je ovo bila neka corona free država itd. Zašto nećemo 
imati? Zato što su mnogi veći sistemi, mnogo efikasniji sistemi padali na kolena iz nekoliko 
razloga. Prvi razlog je što su jako loše predviđene na početku posljedice, a i mere koje treba 
preduzeti da bi se sprečila jedna pandemija. Takođe, jedan vrlo nesistematičan pristup, ne samo 
kod nas nego u čitavim sistemima. Recimo u Italiji gde ste imali organizovanje Feshion week, gde 
ste imali organizovanje utakmica koje su bile takozvane epidemiološke bombe i dovele svi znamo 



do kakvih posledica na sjeveru Italije u Bergamu i tim delovima koji su razvijeniji što se tiče 
zdravstvenog sistema, mnogo efikasniji bili pre korone.  
 Takođe, svjedoci smo jednog nesinergičnog delovanja bogatih zemalja, bogatih sistema, 
svako je delovao za sebe. Zato imamo ovaj Kovaks sistem o kome pričate. Kovaks sistem nije 
potpisala ova vlada, potpisala je vaša vlada. Kovaks sistem je pokazao sve slabosti svega ovoga 
o čemu pričamo. Samo jedna vakcina, jedna vakcina čiji je kvalitet u jednom trenutku bio upitan jer 
je i Nemačka u jednom trenutku pauzu napravila u vakcinaciji Astra Zeneka vakcinom upravo zbog 
onih tromboembolijskih bolesti koje su se javljale. Imali smo jedan jak medijski nastup naročito 
antivakser lobija koji je imao jednu prednost nad svima nama koji smo promovisali vakcinu i onda 
se dokazalo da ovo o čemu ja pričam, ova sinergija, uopšte ne postoji. Svako je na tržištu 
nabavljao vakcine svojim da kažemo živim novcem. Vi niste, vi ste se tada bavili  promotivnim 
kampanjama, pričali ste da smo covid free država. Covid free nismo bili zato što smo mi bili dobri, 
nego zato što niko nije došao kod nas tri - četiri meseca. Ali smo postali i radna mesta  free 
država, i postali smo budžet free država s kojim se sada mi susrećemo. Nemojte bajke o tim 
kvalitetima našeg zdravstvenog sistema, i ja, i doktor Eraković, i minsitarka, ovdje ima puno 
doktora koji živimo i radimo u tom sistemu, znamo kakav je. Ni dr Senad Begić nije otišao iz tog 
sistema zato što mu je loše u tom gde je otišao, ne, već zato što je ta plata za koju je otišao tri 
puta veća nego plata koju ste mu vi davali, koju mi sada pokušavamo da povećamo. Zato je 
otišao, da kažemo kako jeste i zbog čega ljudi odlaze iz zdravstvenog sistema Crne Gore.  
 Moje pitanje je vezano upravo za tu masovnu vakcinaciju:  
 Šta je Vlada preduzela da bi se ova vakcinacija sprovela na najbolji mogući način?  
 Imali smo problema, mala smo zemlja, nismo imali ni novac da kupimo na otvorenom tržištu 
vakcine, ali smo krenuli u jednu priču, evo na sreću maj mesec dočekujemo sa verovatno većim 
brojem vakcina.  
 Druga stvar koja me interesuje: Šta je sa nacionalnim takozvanim COVID računom na 
kome su bili milioni eura od kojih mi ne videsmo ništa? Mi smo za taj novac možda mogli da 
kupimo neke vakcine. Da li taj novac postoji, koliki je i da li nam je dostupan? Naravno i koliko je 
bila i kakva je bila potrošnja sa toga računa. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 12:54:23) 
 
 Zahvaljujem kolegi Dobričaninu. 
 Izvolite, ministarko, imate pravo pet minuta. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 12:54:29) 
 
 Crna Gora je zaista učinila sve da vakcinacija započne i odvija se mnogo bržim tempom od 
onoga koji je predvidio gospodin Eraković. Na njegovu žalost, pretpostavljam, jer je očigledno da 
je očekivao da će se vakcinisati za pet godina tih 80 ili 75% građana Crne Gore, to neće biti tako. 
Naime, Crna Gora organizovala je 140 punktova vakcinalnih na teritoriji cijele države koji su 
organizovani, brendirani po istom principu u svakoj opštini ne izdvajajući nijednu opštinu od druge, 
niti davajući primat bilo kojoj opštini u odnosu na drugu. Broj vakcinalnih punktova koji postoji u 
Crnoj Gori i spreman je za masovnu vakcinaciju koja će započeti veći je od trenutnog broja 
vakcinalnih punktova kojima raspolažu veoma razvijene zemlje Evropske unije kao što su recimo 
Njemačka i slične zemlje, što znači da će se proces masovne vakcinacije u Crnoj Gori  značajno 
brže odvijati nego što je to slučaj čak i u mnogim razvijenim zemljama.  
 Dakle, u odnosu na procenat, odnosno broj građana koji će se vakcinisati u svakoj opštini, 
u odnosu na taj broj koji smo računali kao maksimalan broj pod pretpostavkom da se svi koji 
zadovoljavaju uslove za vakcinaciju vakcinišu, dakle u odnosu na taj broj određivan je broj 
punktova u svakoj opštini pojedinačno. Lično sam ja kao član operativnog tima koji je rukovodio 
organizacijom vakcinacije prisustvovala, išla i učestvovala dodatno u organizaciji ovih punktova. 
Dakle, na teritoriji cijele države imaćemo dva punkta u Andrijevici, 14 punktova u Baru, 12 



punktova u Beranama, 10 punktova u Bijelom Polju, 6 punktova u Budvi, odnosno Petrovcu, 4 
punkta u Cetinju, 4 punkta u Danilovgradu, 10 u Herceg Novom, 2 u Kolašinu, 6 punktova u 
Kotoru, 2 u Mojkovcu, 20 u Nikšiću, 1 u Petnjici, 4 u Plavu, 1 u Plužinama, 8 u Pljevljima, 26 na 
teritoriji Podgorice, Tuzi i Golubavaca, 3 u Rožajama,1 u Šavniku, 4 u Tivtu, 3 u Ulcinj i 1 na 
Žabljaku.  
 Takođe, potpuno je precizirano za naše građane gdje će se ti vakcinalni punktovi nalaziti. 
Biće saopštenje za javnost u kojem će dodatno još jednom biti omogućeno da na osnovu jedne 
jednostavne tabele građani se vrlo brzo dodatno još jednom informišu o tome gdje se nalaze 
vakcinalni punktovi u državi i upravo ovdje kod sebe, da ne bih sada dodatno zamarala javnost, 
imam jasne inpute o tome gdje se konkretno u kojem gradu koji punkt nalazi. Kada je u pitanju 
takođe incidenca, kretanje dnevne incidence u odnosu na pojedine druge turističke destinacije 
kada je u pitanju Crna Gora, moram se pohvaliti da se Crna Gora nalazi, evo ovdje se nalazi taj 
grafikon, dakle Crna Gora nalazi se na značajno boljem mjestu u odnosu na mnoge druge 
turističke destinacije u ovom trenutku, kao što su recimo Hrvatska, Turska ili Kipar. Praktično se 
nalazimo na istom mjestu, dakle dodirne tačke imamo sa Grčkom u kojoj svi znate da su veoma 
dug vremenski period na snazi bile izrazito jake mjere, restriktivne mjere, odnosno mjere praktično 
kompletnog lokdauna koje su i sada na snazi. 
 Ja se u potpunosti slažem sa kolegom Dobričaninom, da nije bilo nimalo jednostavno i lako 
naslijediti situaciju u kojoj imamo 12.000 zaraženih, u kojoj nema nikakve kontrole već par 
mjeseci, u kojoj je sve bilo podređeno političkoj kampanji i izborima, u trenutku u kojem se niko 
nije bavio nadzorom epidemije, i svesti taj broj sa tih famoznih 12.000 na manje od dvije i po 
hiljade uz sve restriktivne mjere koje postoje, a očuvanje funkcionisanja male privrede kao što ste 
svi toga svjedoci. 
 Veoma važna informacija jeste da letalitet u našoj zemlji, a za sve građane i građanke koji 
nas slušaju, letalitet je broj onih koji su izgubili svoje živote u odnosu na ukupan broj oboljelih od 
kovida, dakle to je veoma važan parametar u epidemiologiji. Da se nadovežem na gospodina 
Erakovića, nije lijepo što pominje ministra Jakova Milatovića u jednom veoma ružnom tonu iz 
razloga što se ministar Jakov Milatović nije ni bavio epidemiologijom. On se bavio pripremom 
turističke sezone za razliku od njih koji se prošle godine uopšte nisu bavili tom turističkom 
sezonom, jer su imali očigledno veoma važna druga posla, pa su zemlju doveli u takvu situaciju u 
kojoj smo mi bili prinuđeni da maksimalno povedemo računa o elementarnom preživljavanju, jer je 
privreda, odnosno ekonomija dovedena na rub mogućeg funkcionisanja da smo morali da učinimo 
dodatne napore kako bismo obezbijedili da ova turistička sezona, koja i nama jednako koliko i 
njima predstavlja u ovom trenutku modus vivendi, uopšte bude moguća.  
 Dakle, letalitet u Crnoj Gori iznosi 1,5 dok na primjer letalitet u Hrvatskoj iznosi 2,14, u 
Sjevernoj Makedoniji 3,05, u Bosni i Hercegovini 4,19. To je odgovor na prvo pitanje.  

Drugo pitanje vezano je za račun Nacionalnog koordinacionog tijela. Taj račun, svima je 
poznato, a biće bolje poznato parlamentarnoj opoziciji nego vama, jer oni su zapravo ti koji su 
rukovodili tim računom. Tačnije, postoja je operativni tim, tzv. krizni štab u Vladi i račun se vodio 
kao podračun Generalnog sekretarijata Vlade kako se i sada zapravo vodi i otvoren je kod CKB 
banke u kojoj i danas postoji. Odgovorno lice koje je raspolagalo računom bio je gospodin Milutin 
Simović koji je u jednom trenutku odlučio da odustane od te uloge i preda je nekim drugim, da 
kažem njegovim naslednicima koji su se kasnije time bavili, a koji su bili članovi tog kriznog štaba 
koji je  bio formiran u Vladi. Dakle, na tom računu trenutno se nalaze odgovarajuća sredstva, s tim 
što određenim dijelom sredstava koji se više na tom računu ne nalaze će se baviti oni koji su za to  
zaduženi, ali u svakom slučaju imali smo odgovarajuće uplate i isplate, dakle pregled uplata i 
isplata sa tog računa gdje je samo u predizbornoj kampanji milion i dvesta hiljada sa tog računa 
otišlo u navodnu rekonstrukciju, odnosno obnovu, odnosno dijagnostička sredstva za određeni 
broj bolnica u Crnoj Gori s tim što, na žalost, mi nemamo nijednu uplatnicu da piše decidno svrha 
uplate. Dakle, tamo gdje piše svrha uplate piše recimo Opšta bolnica Cetinje ili Opšta bolnica Bar, 
tako da te informacije ja ne mogu da vam dam jer to i ne pripada mojem resoru, ali svakako neko 
će se dalje time baviti.  
 Ono što bih dalje htjela da napomenem, a važno je, jeste da svi donatori koji su učestvovali 
u donacijama sa željom da se sav taj novac usmjeri u borbu protiv kovida, nikada niko od njih nije 
obaviješten o tome šta je konkretno za taj novac nabavljeno za borbu protiv kovida. Ne sumnjam 



da je dio sredstava svakako upotrijebljen u te svrhe, svakako, ali imala sam dosta primjedbi koje 
stižu svakodnevno iz Ministarstva zdravlja o tome da nikada nisu obaviješteni za šta je konkretno 
za njihov novac upotrebljen, niko ih nikada nije kontaktirao, bez obzira na visinu uplate kojom su 
oni učestvovali u tom računu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:03:08) 
 
 Zahvaljujem, ministarko. 
 Samo bih molila ubuduće da se više poštuje vrijeme i zamolila bih da nemamo ovih bočnih 
komentara nakon završenog ovog pitanja od strane konkretno kluba DPS-a i zato sad vjerovatno 
imamo proceduralnu reakciju.  

Izvolite, kolega Erakoviću, ali moram samo da napomenem da ste i vi tokom  vaše završne 
riječi malo zloupotrijebili i pominjali osobe koje nisu ovdje i koje nisu javne ličnosti, ali sam 
dozvolila cijeneći značaj teme i cijeneći da se radi o polemici između ljekara. Izvolite. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 13:04:00) 
 
 Molim vas, samo da vas objasnim, nemojte mi vrijeme računati vezano za vašu opasku. 
Znači to je bilo veoma važno i za građane Crne Gore i za stručnu i za laičku javnost. Ako neko ko 
je blizak ovoj vladi saopšti da određene vakcine mogu izazvati problem, mislim da je interes svih 
nas da se pojasni, ma kako se on zvao, zbog čega to nije tako, a s obzirom da sam ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:04:30) 
 
 Samo da vam odgovorim. Ja sam rekla cijeneći značaj teme i cijenići značaj da ste vi i 
ministarka ljekari, vašu polemiku poštujem, ali bih stvarno molilma ubuduće da ljudi koji nisu javne 
ličnosti, da ne koristimo i ne zloupotrebljavamo skupštinu da ih komentarišemo.  

Izvolite, sada proceduralno imate riječ. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 13:04:55) 
 
 Pošto sam više puta pomenut.  

Postoji više tema interesovanja koje su očigledno na ovaj način pokušane da se 
implementiraju u ovom našem domu, naravno uz konstataciju i mogućnost da ja ne odgovorim. 
Odgovoriću na svako pitanje koje je postavljeno. Naravno, prije svega kao ljekar da želim, više 
puta sam to i ponovio i konstatovao, da svi građani Crne Gore treba u što većem broju da se 
vakcinišu. Ne želim da upotrebljavam grube riječi, to nije moj manir, nekom ljekaru ili nekom kolegi 
da saopštite da na njegovu žalost će biti vakcinisan veliki broj stanovnika to više govori o onome 
ko saopštava te činjenice i ne želim da na taj način komentarišem. Što se tiče drugih vakcinacija 
koje su bile ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:06:01) 
 
 Kolega Erakoviću, javili ste se proceduralno i već je istekao minut proceduralni, ja ne bih da 
se ovo pretvara u polemiku. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 13:06:13) 
 
 Vi mene dovodite potpuno u neravnopravan položaj. Ako neko pominje moje ime i navodi 



određene navode, imam pravo da repliciram na to. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:06:25) 
 
 Nemate pravo da replicirate i moram vam reći, da dala sam vam pravo na minut, iskoristili 
ste minut. Inače ste u prethodnim vašim izlaganjima imali više od pet minuta prekoračenja. 
Ministarka nije imala.Pričali ste mnogo više nego što je ministarka pričala u polemici sa vama. 
Molim vas, daću vam još minut zbog toga što je možda trebalo upozoriti ministarku tokom 
izlaganja da se ne prave se ove bočne replike. Ovo je politika i politički su stavovi, nije bilo 
uvredljivo ništa ni sa njene strane da bih dala repliku. Možda nije odgovor na vaše pitanje. Znači 
imali ste minut proceduralno, dajem vam još minut i time ćemo završiti. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 13:07:32) 
 
 Hvala. 
 Što se tiče drugih konstatacija jasno je ko je saopštavao epidemiološke mjere i ne želim na 
to da se vraćam. Što se tiče nekih insinuacija na račun Nacionalnog koordinacionog tijela znam da 
je po 400.000 eura uplaćeno za opšte bolnice koje su bile covid - Nikšić, Bar i Berane i da je 
usmjereno isključivo za nabavku dijagnostičke opreme i sredstava za liječenje kovid pacijenata. 
Što se tiče situacije koju je takođe ministarka spočitala, a vezano za to na koji način smo se mi 
odnosili, a na koji način se neko drugi odnosio u periodu corona free, podsjetiću vas da su 
istaknuti predstavnici ove političke grupacije koji danas čine parlamentarnu većinu isticali da smo 
plaćali pacijente da se jave da su kovid pozitivni, a oni koji su bili u bolnicama da su dobijali 1.000 
eura, a oni koji su se prijavili da su zaraženi 300 eura. Bila je potpuno jasna teza - građani, nema 
poštovanja mjera, kovid ne postoji. Eto toliko o principima i odnosu prema epidemiji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:08:45) 
 
 Zahvaljujem. 
 Još jednom se izvinjavam, ubuduće neću tolerisati ove bočne reprike. 
 Izvinite, kolega Dobričanin. Izvolite, imate pravo na komentar odgovora ministarke u 
trajanju od tri minuta. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (29.04.21 13:09:05) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajuća. 
 Očigledno, minstarka, da pitanje nije trebalo da postavim vama nego njima. Da njima 
postavimo pitanje gde su pare. Nadam se posle 11. da maja ćemo imati sve odgovore koji nam 
trebaju. 
 Način na koji se otvara račun, da je otvoren na ime i prezime jednog čoveka, dovoljno 
govori o tome koliko smo ozbiljno pristupili tada kao država takvom jednom najbitnijem u tom 
trenutku, a i u ovom trenutku najbitnijem činu. Takođe, pitanje je ko je uplaćivao i šta je uplaćivao, 
na koji način je to uplaćivano i koja je svrha uplata svih onih. Dovodite na ovaj način u pitanje sve 
one dobrotvore koji su možda imali dobru nameru, ne možda nego sigurno imali dobru nameru da 
pomognu Crnoj Gori, ali očigledno njihova dobrota i njihovo dobročinstvo je zloupotrebljeno, ali 
opet neću reći  da je to tako, postoje indicije, jer to ćemo rešavati onda kada bude došlo vreme. 
 Ne želim nikog ovde ni da branim ni da napadam, želim samo da kažem da je ovo prvi put 
da imamo neki plan. Taj plan ja držim u rukama. To je plan za odgovor na pandemiju Covid-19 koji 
je usvojilo ovo ministarstvo i sprovodi ga ova vlada. Na osnovu tog plana je pokrenuto sve. To što 
mi imamo problema, ti problemi su nasleđe, te probleme ste vi prouzrokovali, nemojte da bežite od 
odgovornosti. Nije problem nikakav, nemojte da bežite od odgovornosti, vaša je odgovornost, vi 



ste napravili da u jednom trenutku ova država bude na rubu ambisa, finansijskog ambisa, jer smo 
sprečavali bilo koga da dođe ovdje. To je deo diskusije. Sad ću vam reći zbog čega. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:11:13) 
 
 Kolega, molim vas, obraćajte se ministarki, komentarišite njeno izlaganje, a imaćemo prilike 
da polemišemo ispred klubova. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (29.04.21 13:11:30) 
 
 Komentarišem njeno izlaganje. 
 Slažem se ovo što je ministarka rekla za gospodina Milatovića. Zamislite kakvo je bilo 
Nacionalno koordinaciono telo kad je na čelu tog koordinacionog tela bio minsitar poljoprivrede. 
On treba da bude deo Nacionalnog koordinacionog tela. Mi smo to ispravili, napravili malo 
drugačije. Slažem se da gospodin Jakov Milatović treba da bude u tom telu. Znate zbog čega? 
Zato što ova korona utiče na svaki deo našeg bića, na naše porodice, na naš zdravstveni sistem u 
prvom redu, ali i na naš ekonomski sistem i na turizam i na poljoprivredu i na putovanja. Verujte 
mi, biće mnogo problema koje ćemo tek osetiti nakon kovid infekcije. Ja se samo zahvaljujem 
ministarki na odgovoru, nadam se da ćemo u narednom periodu spremno dočekati ovu našu 
turističku sezonu na odgovorajući način. Pozivam sve građane da se slobodno vakcinišu, jer to je 
jedini put u slobodu od ove pošasti koja se zove COVID-19. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:12:37) 
 
 Zahvaljujem. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (29.04.21 13:12:46) 
 
 Vrlo čudna situacija kakvu smo vidjeli prvi put čini mi se u ovom parlamentu juče na 
Premijerskom satu, da nemamo komunikaciju između poslanika koji postavlja pitanje i 
predsjednika Vlade, danas ministarke zdravlja, nego da ima konstantno obraćanje prema 
poslanicima opozicije komentarišući određene elemente djelovanja na koje mi ne možemo da 
odgovorimo. Ako je moguće, ovu diskusiju dovedite u red, a vidim da ste pokušali, ili nam dajte 
priliku da možemo i mi da odgovaramo na određene komentare koje konstantno primamo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:13:36) 
 
 Hvala, koleginice Sekulić. 
 Ja ću pokušati da uvedem red i da se komentariše odgovor ministarke, da se ubudući ovi 
bočni komentari ne dozvoljavaju.  
 Izvolite, ministarko, vi sada imate da komentarišete odgovor. 
 Zahvaljujem.  
 Kolega Dobričanin, vi imate pravo na završnih dva minuta ako hoćete. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (29.04.21 13:14:11) 
 
 Uvažena predsjedavajuća, hvala. 
 Ne želim uopšte da to bude shvaćeno na način da sam se obraćao vama direktno. Sad ću 
vam reći zbog čega. Zato što sam postavio pitanje predstavniku Vlade, predstavniku Ministarstva 



zdravlja i samo bih želeo to da razjasnim. Uvažena ministarka je navela neke indicije da se desilo  
neko krivično delo. Ja sam samo rekao, ako ona ne zna gde je novac. Možda je trebalo da pitam 
vas gdje je novac. 

Nadam se da će Ministarstvo zdravlja i znam da će naći adekvatan odgovor na sva ova 
postavljena pitanja koja se tiču i tog čuvenog kovid računa. Apelovao bih ovdje na ministarku da 
koordinirate sve nas koji možemo, nas iz parlamentarne opozicije i iz parlamentarne većine, i da 
stvarno učinimo sve što je u našoj moći i u našoj obavezi da doprinesemo toj masovnoj vakcinaciji 
i da imamo jednu dobru turističku sezonu koja će nas uvesti u novu priču. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:15:38) 
 
 Zahvaljujem.  
 Izvolite, kolega Mugoša. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (29.04.21 13:15:50) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice, 
 Novi mehanizam, prvi put da ga realizujemo. Ukoliko ministarka ne odgovori na komentare 
poslanika, poslanik nema pravo na završnih dva minuta, jer postavlja pitanje do pet minuta 
poslanik, pet minuta odgovara ministarka, tri minuta poslanik, tri minuta odgovara ministarka i 
onda ako poslanik ima nakon odgovora ministarke dva minuta. Razumijem, prvi put realizujemo 
ovo, nije ništa strašno, samo da u narednom periodu vodimo računa jer onda se može steći 
pogrešan utisak da je potencijalno to neki dogovor da bi neko imao više vremena da obrazlaže 
teze, a siguran sam da to nije bilo u ovom slučaju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:16:39) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mugoši. 
 Jeste, novi je institut, nemamo iskustva, prvi put je. Ono što sam ja smatrala da možda je 
komentar i onoga što nema komentara od strane ministarke. Može da se komentariše i što neko 
nema komentara na nešto, ja sam tako to tumačila, ali sigurna sam da ćemo u izradi Poslovnika i 
zakona o Skupštini ove sve stvari precizirati sa kojima se susrećemo tokom rada.  
 Ovim je završeno ovo pitanje koje je uputio klub Demokratskog fronta. 
 Sada imamo na redu koleginicu Tamaru Vujović iz kluba Mir je naša nacija. Izvolite. 
 
 
 TAMARA VUJOVIĆ (29.04.21 13:17:34) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana potpredsjednice Skupštine, uvaženi poslanice i poslanici, poštovani građani, 
 Na osnovu člana 193a Poslovnika Skupštine Crne Gore uvaženoj ministarki zdravlja dr 
Jeleni Borovinić Bojović, postavljam sljedeće pitanje za ministra: 
 Kada se očekuje početak procesa masovne imunizacije u Crnoj Gori? Da li u Crnoj Gori 
ima dovoljno vakcina i kada bi, po vašoj projekciji ako odziv bude dobar, mogli da kažemo da smo 
stekli kolektivni imunitet. Da li je kampanja o značaju imunizacije dovoljno pokrenula ovaj proces i 
šta se po vašem mišljenju još može učiniti na ovome planu? 
 Prema podacima sa sajta COVID odgovor vakcinisalo se 25.516 građana, revakcinu je 
primilo 20.590. Vi ste kada ste prvi primili Sputnik vakcinu i dali svima nama jedan dobar primjer, 
doživjeli da vam kažu da ste time oduzeli dozu koja je nekome mogla da spasi život. Kako se boriti 
protiv ovakvih udara, kako razviti osjećaj zajedništva i želje da zajedno pobijedimo ovo zlo? Da li u 
Crnoj Gori postoje nesporni zdravstveni autoriteti čija bi eventualna vakcinacija podstakla građane 
da se vakcinišu? Ko su nesporni autoriteti čijoj bi riječi vjerovali svi građani, a ne da se i u ovom 



slučaju dijelimo po političkoj i drugim aršinima? Zašto vjerujemo više društvenim mrežama nego 
stručnjacima?  
 Ne zamjeramo na najavama da će prvo doći evropska vakcina Fajzer, vakcina koja nije 
došla,  to nije problem jer su došle druge vakcine. Kao što znamo, pola Evrope se vakcinisalo 
Sputnik V vakcinom, a pola svijeta kineskom vakcinom. 
 Na početku želim da izrazim saučešće svim porodicama čiji najbliži nijesu uspjeli da dobiju 
borbu sa korona virusom, kojih je do današnjeg dana u Crnoj Gori 1.485 osoba, što je zaista veliki 
udarac  za naše društvo i to su rane koje ćemo trajno nositi. Ovaj tragični bilans sigurno bi bio i 
veći da nije bilo požrtvovanih zdravstvenih radnika koji su krajnjim naporima spašavali svaki ljudski 
život kao da je posljednji. Za to ogromna zahvalnost kluba poslanika Mir je naša nacija - DEMOS i 
mene lično na držanju naših medicinskih i nemedicinskih zdravstvenih radnika. Vi ste heroji ovoga 
doba. 
 Takođe, svjedoci smo da se na neprimjeren način licitiralo sa brojem preminulih i stopom 
smrtnosti, naročito do vremena početka mandata ove vlade, ne uzimajući u obzir naučne 
činjenice, pojavu virulentnih opasnih sojeva itd. Kao ljekara koji je humanista ovaj stav me naročito 
zabrinjava i pogađa, a vjerujem da i vi, ministarko, dijelite moj stav i naročito razočaranje kad ovo 
prebrojavanje dolazi zbog pokušaja prikupljanja nekih političkih poena.  
 O načinima na koji se svaka država borila ponaosob sa ovom pandemijom, kupovala 
vakcine, ako je mogla na slobodnom tržištu, vakcinalnom nacionalizmu i nedostatku principa 
solidarnosti bilo je dovoljno riječi u proteklim mjesecima. Govorilo se da i sam obuhvat vakcinacije 
u svijetu postaje kao groteska, pa da neke zemlje vakcinišu i tinejdžere, a neke ni rizične grupe. 
Takođe i u Crnoj Gori proces je kasnio zbog toga što smo se oslanjali na Kovaks mehanizam, a 
sve do dolaska nove vlade,  kada ste vi pokazali izuzetno požrtvovanje i predan rad, na čemu vam 
i lično zahvaljujem, na polju jačanja bilateralnih odnosa i diplomatije u zdravstvu, odlaske u 
Beograd  i Budimpeštu, razmjenu iskustava i znanja, pa u tom smislu postavljam još jedno pitanje: 
 S obzirom da je tim eksperata visokih stručnjaka sa Instituta "Robert Koh" boravio u Crnoj 
Gori, možete li nam reći kakvi su njihovi zaključci o načinu na koji se naša zemlja bori sa 
pandemijom. Da li su nam dali neke konkretne sugestije i predloge?  
 Svjedoci smo trenda opadanja epidemijske krivulje posljednjih mjesec dana, pa u tom 
smislu, a radi određenih analiza i zaključaka koje već sada možemo da izvedemo, molim vas da 
mi odgovorite koliko je zaraženih bilo početkom decembra mjeseca, a koliki je broj sada i šta su 
razlozi ovakvih trendova. 
 Dolazim iz Herceg Novog u kome, prema podacima Instituta za javno zdravlje, danas ima 
67 zaraženih i to su pozitivni trendovi koji se moraju nastaviti. Ja pozivam sve moje Novljanke i 
Novljane da u tom smislu nastave sa primjerenim ponašanjem, pridržavanjem mjera, pogotovu u 
susret izborima i turističkoj sezoni. 
 SO ozirom da je ovo nedjelja imunizacije u svijetu, da su vakcine dostupne, ja ovim putem 
apelujem na građane da se vakcinišu kako bi zaštitili svebe i svoje najbliže. Vakcine su od vitalnog 
značaja za sprečavanje bolesti i zaštitu života. Najbolji i najefikasniji lijek i naučno dostignuće ne 
samo protiv ovog virusa nego i za djecu MMR vakcina, pozivam roditelje da vakcinišu djecu kao i 
djevojčice i žene protiv human papilomavirusa.  
 Dozvolite da ovo iskoristim i ponovim riječi direktora SZO za Evropu koji nam uskoro dolazi 
u posjetu, koji kaže: "Veća je vjerovatnoća da ćete dobiti krvni ugrušak ako dobijete koronu, nego 
ako dobijete Astra Zeneka vakcinu. Ne treba sumnjati da je vakcina efikasna u smanjunju 
hospitalizacija i sprečavanju smrtnosti". Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:23:13) 
 
 Zahvaljujem. 
 Izvolite, ministarko, imate pravo na odgovor. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 13:23:21) 
 



 Apsolutno podržavam, sve vakcine su potpuno efikasne, bezbjedne i kvalitetne i ne postoje 
vakcine prvog i drugog reda, postoje vakcine koje štite zdravlje građana i pozivam građane da se 
vakcinišu. 
 Na vaše pitanje kada će početi masovna vakcinacija, u svakom slučaju već negdje je jasan 
odgovor - 201.200  vakcina stiže u subotu u Crnu Goru i proces masovne vakcinacije će započeti 
par dana nakon toga. Kompletna infrastruktura za započinjanje vakcinacije potpuno je 
pripremljena. Dakle, ne samo prostorno nego i kadrovski bilo je potrebno organizovati ogromni 
broj timova. U svakom timu nalaze se i ljekari i medicinsko osoblje, takođe velika pomoć hitne 
medicinske pomoći i kompletnog ostalog osoblja koje nam je na raspolaganju, tako da očekujemo 
da će masovna vakcinacija svakako biti organizovana kako smo i predvidjeli, a to je da na 
dnevnom nivou bude vakcinisano najmanje pet hiljada do sedam hiljada građana i građanki 
države, s tim što ova brojka može biti i značajno veća imajući u vidu broj organizovanih  
vakcinalnih punktova na teritoriji države. Naravno, ovo će dijelom zavisiti i od samihi građana, 
odnosno od njihovog odziva na vakcinaciju. 
 Što se tiče kampanje, osim onoga što je do sada rađeno, pripremljena je i ovih dana će 
krenuti paralelno sa vakcinom i intenzivirana kampanja, ona se neće odnositi naravno samo na 
pojavu spotova na televizijama odnosno medijima, nego je organizovana i na razne druge načine 
u smislu kompletne pokrivenosti svih opština, u svim opštinama jednakog intenziteta, tako da se 
ne bi slučajno desilo da u nekoj opštini imamo manje ili više naglašenu kampanju. U tom smislu su 
nam takođe bile na usluzi,ovog puta ih pozdravljam, lokalne samouprave koje su dale svoj lični 
dopinos u organizaciji kampanje koja će pratiti masovnu vakcinaciju.  
 Što se tiče moje lične vakcinacije, ja sam već više puta do sada to pomenula. Dakle, ja sam 
imala IGG antitijela mnogo davno, što uopšte nije bilo čudno s obzirom da sam od 16. marta 
neprekidno bila na crvenoj liniji odbrane i da sam jedan od onih rijetkih ljekara koji je sve vrijeme 
boraveći tamo, nakon toga čak i odlazio kući. Dakle, nisam bila u smještajima izolacije i karantina 
kao što je to bio slučaj sa mnogim mojim kolegama kojima sam ja to svakako preporučivala, ali 
hoću da kažem da nimalo nije bilo čudno, iako mnogi nisu vjerovali u to da su IGG antitijela kod 
mene svakako bila pozitivna mnogo mnogo ranije od trenutka kada je vakcina stigla u zemlju. Ali, 
dajući primjer građanima i građankama Crne Gore koliko je važno i dobro vakcinisati se, u tom 
smislu sam vakcinisana. I tada sam kazala da je moja vakcinacija u promotivne svrhe u smislu 
reklamiranja, odnosno pozitivne kampanje prema procesu vakcinacije. 
 Ponavljam, svi smo svjedoci da je vakcinacija toliko važna da uz poštovanje mjera jedino uz 
poštovanje vakcinacije možemo sagledati svjetlost na kraju tunela. Naravno, ono što je veoma 
važno jeste da svi moramo biti svjesni da iz ovog problema možemo isključivo izaći zajednički 
solidarno, pomažući jedni drugima. Svi smo svjedoci da smo i u prethodnih nekoliko mjeseci imali 
veoma važne susrete, sastanke, bilateralne odnose sa mnogim zemljama i iz Evropske unije a i 
van nje, konkretno recimo ja sam prije nekoliko dana, što je poznato javnosti, bila u posjeti državi 
Mađarskoj, odnosno Budimpešti, gdje sam imala prilike da se sretnem sa jednim odličnim 
ekspertom, sjajnim čovjekom, ministrom Milošem Kašlerom, čijim zalaganjem smo došli do veoma 
važnog rezultata, a to je da će se od danas testovi PCR koji se rade u Crnoj Gori priznavati u 
državi Mađarskoj, dakle naši građani iz države Crne Gore koji putuju u državu Mađarsku neće 
morati da po ulasku u zemlju idu u samoizolaciju odnosno karantin i da tamo rade onda PCR 
testove, nego će se naši PCR testovi priznavati u državi Mađarskoj, takođe po principu 
reciprociteta i kod nas.  Sa druge strane omogućeno je da državljani Crne Gore koji su redovno 
vakcinisani i revakcinisani u Crnoj Gori mogu sa potvrdom o vakcinaciji ući slobodno u državu 
Mađarsku bez obzira na to kojom vakcinom su vakcinisani.  
 Takođe smo omogućili zahvaljujući digitalizaciji zdravstvenog sistema, koja je zaista bila na 
izuzetno niskom nivou, ako se tu uopšte govorilo o nekom nivou, da se sada već na vakcinalnim 
punktovima izdaju dvojezične potvrde o vakcinaciji koje posjeduju fjuer kod, tako da sa tom 
potvrdom o vakcinaciji naši državljani mogu da slobodno putuju u zemlje van Crne Gore i ta 
potvrda je apsolutno validna. 
 Da li postoje autoriteti, naravno da postoje. Ja ne mislim da je moja vakcinacija, nisam je 
uopšte zamislila u tom smislu, daleko od toga, sigurna sam da će se sada kada započne masovna 
vakcinacija i poslanici odazvati. Pozivam poslanike parlamentarne opozicije i parlamentarne 
većine da se vakcinišu i daju svoj lični doprinos, jer poslanici uživaju zaista visoko uvažavanje od 



strane građana i mislim da će to pozitivno uticati na naše građane i građanke kada  budu svjedoci 
vakcinacije naših poslanika. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:29:46) 
 
 Zahvaljujem, ministarko. 
 Izvolite, koleginice Vujović, imate pravo na komentar odgovora. 
 
 
 TAMARA VUJOVIĆ (29.04.21 13:29:55) 
 
 Zahvaljujem na odgovoru. 
 Ja još jednom pohvaljujem što je ona prva primila vakcinu i dala nam pozitivni primjer, to 
gledam u najpozitivnijem mogućem svijetlu. Ne znam koliko bi u ovom podijeljenom društvu 
vakcinacija poslanika angažovala građane da se vakcinišu. Ne znam koliko nam vjeruju. 
 Poštovana potpredsjednice i predsjedavajuća, u nastavku komentara na odgovor ja ne bih 
koristila dodatno pitanje i dodatna dva minuta, pa vas molim za eventualno produženje sada.  
 Htjela bih da se osvrnem na još jednu situaciju, na ono što treba da nam bude cilj u 
narednom periodu i čemu treba težiti, a to je da se maksimalno posvetimo očuvanju zdravlja 
građana, da napredujemo epidemiološki a da u isto vrijeme očuvamo ekonomiju, održimo 
ekonomsku supstancu, sačuvamo radna mjesta. Na izvjesni način ova vlada je pokazala da je to 
moguće. Rekli smo da smo počeli, u stvari da je mandat počeo sa oko 11.000 oboljelih početkom 
decembra mjeseca i da pored stalnih kritika, poziva na ostavke, apela za potpunim zatvaranjem, 
ova vlada je odlučila da napravi balans između očuvanja života i zdravlja građana i očuvanja 
ekonomije i pokazala kao i neke druge zemlje koje su imale taj primjer, da je takvo nešto moguće. 
I bez totalnog lokdauna unazad mjesec dana imamo opadajuće trendove u brojkama, a 
ekonomija, izgleda na žalost nekih, nije se slomila. Sada smo po broju zaraženih u rangu Grčke, 
Italije, Španije, a brojke su mnogo manje nego kod Hrvatske, Kipra i Turske. Ovo navodim zbog 
toga što su to mahom turističke zemlje.  
 Crna Gora je država koja "zavisi" od turizma i u kojoj turizam čini oko 25% ukupne privrede. 
Još jednu katastrofalnu turističku sezonu mislim da Crna Gora ne bi mogla izdržati. Imamo primjer 
lošeg upravljanja i prošle turističke sezone, kada je bivši režim, slobodno možemo reći, na jako loš 
način upravljao situacijom. Prethodna vlast je zatvorila kompletnu državu na tri mjeseca. 
Proglasila je Crnu Goru korona fri destinacijom a uporno držala granice hermetički zatvorenim, 
pogotovo prema građanima Srbije, Bosne i Hercegovine. Situacije su išle do apsurda kada se nije 
moglo poći na sahranu najbližima, kada su studenti i drugi putnici morali u karantin, a oni iz 
privatnih aviona ne, ili kada su pomorci bili u karantinima 15 dana nakon što su došli s brodskog 
karantina sa negativnim PCR testom. Bilo je mnogo apsurdnih situacija koje svi želimo zaboraviti, 
ali valja se podsjetiti da neko nije imao ni osnovna ljudska prava, a neko je imao i ono što mu ne 
pripada. Tako se javio bunt kod ljudi i povećano nepoštovanje mjera.  
 Niko iz zapadnih zemalja, a ni iz Zimbabvea, jer se moramo sjetiti da smo otvorili Crnu 
Goru  za jednu egzotičnu afričku državu, nije odreagovao niti poslao svoje turiste u corona free 
zemlju, a turisti regiona koje smo mi sa primorja uporno dozivali nisu mogli da pređu granicu. Čak 
ni ljudi koji imaju svoje nekretnine nisu mogli da dođu ni da plate porez.  

Otvaranje granica za turiste iz Srbije i Rusije uz primjene zdravstvenih standarda i protokola 
za rad moglo je da ublaži propast sezone. Opština Herceg Novi je bila jedna od najsnažnijih 
zagovarača te ideje, međutim nije bilo sluha. Za razliku od Crne Gore, Hrvatska je otvorila granice 
za turiste i za turiste iz Srbije i ostvarila 50% turističkog prometa iz prethodne godine, a isto je 
učinila i Albanija. U ovakvoj situaciji dočekali smo odsudni period izbora, sve su stege popustile, 
granice su otvorene i dočekali smo, zaista nastupila je više puta pomenuta taktika "spržene 
zemlje", da nasljednicimia u vođenju zemlje bude zaista mnogo mnogo teško. 
 Samo raspuštanje Nacionalnog koordinacinog tijela smatram, sa aspekta humanosti, 
nedopustivim potezom, ali je istina da je to tijelo već bilo dobrano izgubilo svoj kredibilitet zbog 
politike dvostrukih aršina. Posljedice ovakve politike naročito smo osjetili mi na primorju. Ove 



godine raduje najava Vlade da neće biti zatvaranja granica prema tradicionalnim tržištima, što će 
se pozitivno odraziti na sezonu. Primorske opštine najavljuju prioritetnu vakcinaciju uposlenika u 
turizmu. Naravno, primjenu propisanih standarda i mjera potrebno je inspekcijski kontrolisati. 
Raduje da pripremamo zdravstvene protokole i načine postupanja sa turistima i eventualno 
pacijentima, mada mali komentar da je to moralo biti urađeno dosta ranije ili makar borba da se 
požuri sa zdravstvenim protokolima, jer mi najbolje znamo kakvi su turisti iz Zapadne Evrope, 
hoće da sve znaju nekoliko mjeseci unaprijed. Takođe smatram da ako nastavimo da radimo 
predano, ako imamo jednake aršine za sve građane, bez obzira na njihovu političku, nacionalnu i 
drugu opredijeljenost, ako imamo na umu da svakodnevno promovišemo društvenu koheziju, da 
postavimo napredak društva u centar svih javnih politika i želju da uspijemo da se izborimo kao 
država sa ovom pošasti, da sačuvamo Crnu Goru i zdravlje njenih građana, ali i ekonomsku 
supstancu, svi zajedno turističku sezonu možemo dočekati i spremniji nego što smo to očekivali. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:35:27) 
 
 Zahvaljujem, koleginice Vujović.  
 Ministarko, izvolite, imate pravo na komentar. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 13:35:35) 
 
 U potpunosti sam saglasna sa koleginicom Tamarom. Ono što jeste najvažnije jeste 
očuvanje zdravlja građana. U tom smislu podržavam vakcinaciju koja se ne odnosi samo na kovid, 
nego se odnosi na MMR vakcinaciju, kao HPV vakcinaciju. Dodala bih da upravo sada 
Ministarstvo zdravlja radi na jednom velikom projektu koji se odnosi na MMR vakcinaciju, gdje je 
pripremljen kompletni projekat i kampanja na kojoj ćemo u narednom periodu značajno raditi, 
dakle u zajedništvu sa UNICEF-om.  
 Sa druge strane, planirano je da u toku ove godine bude omogućena HPV vakcinacija što je 
takođe veoma važno imajući u vidu koliki je stepen obolijevanja žena, osobitno mlađih žena od 
karcinoma grlića materice. U tom smislu htjela sam da dodam i naglasim da je to zaista veoma 
važno i da će u Crnoj Gori ova vakcinacija biti omogućena u toku ove godine, a da ćemo sve 
učiniti da MMR vakcinaciju, odnosno broj vakcinisane djece podignemo na viši nivo. Naravno sve 
nas je epidemija negdje dodatno upozorila na značaj vakcinacije generalno i koliko je ona važna, 
tako da iskoristićemo ovu priliku da naglasimo i značaj vakcinacije kada su u pitanju i druge 
bolesti. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:37:06) 
 
 Hvala ministarki. 
 Shvatila sam koleginicu Vujović da ona neće da koristi ova dva minuta, odnosno da je 
iskoristila u prethodnom obraćanju. 
 Sada prelazimo na sljedeća pitanja. 
 U ime kluba poslanika Demokratskog fronta i Pokreta za promjene pitanje će postaviti 
predsjednik kluba Branko Radulović. Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (29.04.21 13:37:30) 
 
 Hvala, potpredsjednice. 
 Građani Crne Gore, uvažena doktorko Borovinić Bojović, 
 Ja imam posebni senzibilitet prema bijelim mantilima zbog toga što ga nose oni koji su kao 
đaci bili najbolji, koji su u toj predispoziciji bili najbolji tokom osam godina. Posebni senzibilitet zato 



što da bi stekli taj status da nose bijeli mantil oni su se odrekli normalnog života. Pogledajte samo 
studente Medicinskog fakulteta, a ja sticajem prilika, odlazeći na ortopediju i na fizikalnu, sam ih 
često gledao. Oni uopšte ne liče sa studentima i studentkinjama pravnog fakulteta ili tehničkih 
fakulteta. Oni su svoj izgled podredili tom bijelom mantilu. Kada ga steknu, cio život uče, odreknu 
se svog privatnog života i svog potomstva zbog zdravlja građana Crne Gore. Zato ja struke koje 
imaju pojedini ljudi, ne nazivam ih po imenu, već po toj struci, samo dvije i to zaslužne - profesore 
univerziteta i sve doktore. Zato i kažem "uvažena doktorko". To je mnogo više nego da ste ovdje u 
prvoj klupi ili ovdje. 
 Hoćete li donijeti jedan aspirin koleginici da ne padne u nesvijest? Stvarno je nepristojno, 
nepristojno, prema jednoj struci je nepristojno. (Govor iz klupe) Odgovorite đe god hoćete, 
nemojte da se sprdate medicini i zdravstvu i to padajte u nesvijest. Molim vas, da ja završim pa 
dadnite, jer neću da slušam više ovako nešto, jer su članovi moje porodice i svi njeni kolege 
odredili život prema zdravstvu i prema medicini i ko to ne cijeni taj ne voli ni Crnu Goru ni građane 
Crne Gore. 
 Ministarko, volio bih da danas nisam bio ovdje, volio bih da godinu dana prethodnih nisam 
bio u Crnoj Gori, jer ono što su uradili prema vama i prema koleginicama i kolegama ne priliči 
Crnoj Gori. Ova današnja priča nije u interesu Crne Gore. Nema politike, rekao sam kad sam 
onamo sjedio u zdravstvu, i gospodo, ako hoćete da brojite krvna zrnca iznenadićete se koliko ih 
je drugih od onih što zborite na rukovodeća mjesta.  
 Ja imam nešto u životu da vidim neke okolnosti, neke slabosti, ministarko. Čitajući prošle 
godine, bio sam, mogu reći prvi, posebno prvi van struke koji sam upozorio na kataklizmu i u 
zdravstvenom i u ekonomskom smislu. Dokazi: 13. mart 2020. godine, pogledajte, gospodo, koliko 
ljudi na odboru koji se bavio konkurencijom, skoro cijela Vlada, zdravstvo i tzv. nezavisni 
stručnjaci. Ja sam govorio da će doći Crnoj Gori crni dani i cijelom svijetu u ekonomskom i 
zdravstvenom sistemu. Što sam rekao to se i obistinilo. Da bih zatim napisao ovu deklaraciju, 
06.05. 2020. godine uputio, zajedno sa kolegama, Vladi i upozorio na turizam, epidemiologiju i sve 
ostalo. Žao mi je što nije tu uvaženi kolega doktor, volim da se slože doktori, da me sluša. Na 
sjednici Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje 15. juna 2020. godine bila je elita od Vlade i 
elita iz zdravstva, bila je elita i glavna iz Svjetske zdravstvene organizacije, da ih ne nabrajam sve: 
Nebojša Kavarić, Mina Brajević, Senad Begić, Marina Ratković, Alija Košuta, na čelu sa 
ministrom. Rekao sam - gospodo, naša stvar je prva da moramo da potpišemo bilateralni 
predugovor oko nabavke vakcina. Niko me nije poslušao. Da bi zatim na sjednici Parlamenta koja 
je održana 23.06. 2020. godine, tačka 17. Predlog zakona o ljekovima, razgovarao sa tadašnjim 
ministrom zdravstva, 51. minut, pogledajte na You Tube. Pitao sam ga da li je potpisao 
predugovor. Rekao mi je - da. Nije mi rekao istinu. 
 Ovo je Odluka Vlade Crne Gore, a to je 09.10.2020. godine, tada su tek rekli da su potpisali 
predsporazum o nabavci vakcine protiv COVID-a i nabavci lijeka protiv COVID-a. Da su Marković, 
Simović i Hrapović me čuli imali bi danas ono što ima Izrael, ono što ima Srbija. Gospodo, nisu me 
čuli. I ako ćemo da tražimo krivce, to su krivci. Evo dokaza o svemu ovome što je moja malenkost 
predvidjela.  
 Baratanje oko smrti, oko svega je krajnje degutantno i ne volim to, ali ako baratamo oko 
toga postoji jedan jedini parametar - inficirani, umrli. Naš limitirani zdravstveni sistem u uslovima 
neobuzdanih građanskih euforija, neozbiljnosti pojedinih parlamentaraca, politikantstva u 
zdravstvu i svemu ostalome je na veoma zavidnom nivou. U svijetu, noćas sam računao, ima 
preko tri miliona umrlih, na žalost, 211 miliona inficiranih je bilo to je 2,5%, u Crnoj Gori 1,5%... 
(prekid) zdravstveni sistem. Zato, ministarko, molim vas, da se saberemo svi, cio zdravstveni 
sistem posebno, bijeli mantili posebno, da se mi uozbiljimo političari, da politikantstvo u ovome ne 
tražimo nego da pomognemo, jer ukoliko to ne uradimo ovako slabašna, jadna, mala Crna Gora 
će nestati. Evropska unija je pala, Evropska komisija je pala, kovid projekat je pao, sude se 
između sebe, mole, preklinju ... (prekid) da daju vakcine.  Pare ti ne pomažu. Saberimo se, 
uozbiljimo se, jer nas čeka mrčna jesen o kojoj ću govoriti u te tri plus dva minuta. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:46:38) 
 



 Izvolite, koleginice Vuksanović, proceduralno. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (29.04.21 13:46:50) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani profesore Raduloviću (Govor predsjedavajuće).  
 Onda ću tražiti repliku jer sam direktno pomenuta, imaću tri minuta, jer sam pomenuta kao 
neko ko navodno ne voli Crnu Goru. To je uvreda za mene. Tražim repliku. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:46:58) 
 
 Samo momenat. Nisam čula da je pomenuto ime, ali kad ste vi prepoznali, dozvoljavam 
jedan minut. Izvolite, kažite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (29.04.21 13:47:15) 
 
 Uvaženi profesore Raduloviću, čije je kakvo vaspitanje ili nevaspitanje u ovom domu o 
tome će svjedočiti građani Crne Gore. Najljubaznije bih vas zamolila da nikad više prema meni 
niste viknuli i uputili povišene tonove. Niko nikad, na mene vikati nemojte. To ćete tamo đe ste 
naučili. Vičite na koga hoćete, na mene nemate pravo niti smijete. To vam sad poručujem. 
Nemojte nikad više da ste povisili ton prema meni jer ga ja ne povisujem prema vama. Vrlo se 
trudim da svakog u ovom parlamentu ispoštujem. Nemam namjeru i odmjeravam moju ljubav 
prema Crnoj Gori jer za razliku od pojedinih u ovom parlamentu, Draginja Vuksanović Stanković i 
kad je bila vlast i opozicija nikad nije glasala protiv državnih interesa, nego sam se borila da 
sačuvam nacionalne interese Crne Gore.  

Kada smo kod profesije ljekar, majka mi je doktor medicinskih nauka, brat rođeni mi je 
ljekar specijalista, pokojni ujak mi je bio u Srbiji ljekar specijalista. Dvije sestre od tetaka su mi 
ljekari specijalisti. Prema tome, odrastala sam u porodici i vaspitavana sam i znam što znači 
Hipokrat, odlično. Pokojni stric mi je bio ljekar specijalista, da ne nabrajam dalje. Prema tome, 
odlično znam što je Hipokrat, ali... (prekid) usljed politike ne cijene, ne gledaju više kako treba.  
Prema tome, ta predavanja o medicini, o poštovanju ljekarske struke i profesije meni ne možete 
da držite. Pa, izvolite nekom tamo ko gazi Hipokrata. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:48:57) 
 
 Zahvaljujem koleginici Vuksanović.  
 Moram da kažem da nisam primijetila da je upućen visok ton. Vi znate temperament koji 
ima prof Radulović bez ozbzira sa kim razgovara. Nisam primijetila, jer bih sigurno ukazala na to.  
 Molim vas, dozvolila sam vam još i minut preko.  
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (29.04.21 13:49:39) 
 
 Građani Crne Gore, ako se i u jednoj kući poštuje žena to je u mojoj kući. Majka, baba, 
jedna baba, druga, ćerka, sestra i sve ostalo. Ima nekih stvari na koje sam vrlo tanak, a to je kad 
je nešto dobro za Crnu Goru. Može neko ko ne voli da me sluša da izađe, nemam nikakav 
problem, ali neko da pokuša da mi se sprda i da se sprda jer sam proživo život đeteta kojeg sam 
dobio kad sam imao 22 godine, zajedno s njom. Ne volim na taj način da se odnosimo prema 
ljekarima jer znam kakve su kolege, jer znam dobro kakva je doktorica, zato sam joj rekao 
uvažena doktorice. Znam kakav je i dr Eraković, odličan neurolog i svi ovi ovdje koji su ljekari. 



Znači, nemojmo da prebačamo na druge stvari kada budemo pričali o politici, politikantstvu, 
smijmo se, dobačajmo, ali nešto kad je u pitanju osnovna stvar. Sad ću nešto da rečem. 
Poslednjih godinu dana sam se pitao da  li sam se ogriješio prema mojoj ćerki što je svjetsko 
mogla postati ime, a i dosta je veliko ime. Što nema čovjeka kad me srete koji je liječen kod nje što 
nije rekla da mu je spasila život. Ona danas ima 700, 800 eura kredita, nijedan cent nije uzela, 
nego sama to radi zajedno sa svojim roditeljima. Ne volim njene već posijeđene kose da se neko 
smije na to. Nije ona jedina, ima ih mnogo u Kliničkom centru rekao sam i dr Eraković i vi koji ste 
iz DPS-a, ja vas ne razlikujem. Toliko oko toga. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:52:05) 
 
 Draginja Vuksanović Stanković. Meni se obratite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (29.04.21 13:52:12) 
 
 Uvažena potpredsjednice, Vi ste u obavezi da se prema svim poslanicima u ovom domu 
ponašate jednako. Ako ste vi navikli na nečiji temperament ove vrste, ja nisam. Niti sam dužna da 
trpim ovo niti ću trpjeti, to budite sigurni svi ovđe. Svakoga poštujem, tražim poštovanje. Može 
nekome da se dopada moj politički stav ili ne, ako ćemo lijepo da razgovaramo, hoćemo, a ako ne, 
prema meni tako ne možete niti ću vam dati na sebe. Vama i nikome. Pa, vi trpite nečiji 
temperament, ja nisam u obavezi niti sam na to navikla u svom životu. Drugo, ja se ovđe ni sa kim 
ne sprdam i ne šalim, niti se smijem, niti će mi ko ovđe određivati kad ću ja da se nasmijem, a kad 
ću da budem ozbiljna. To je moje pravo lično pravo. Sprdaju se sa nama oni koji se bore navodno 
za ovu državu, a glasaju sve zakone koji su suprotni interesima Crne Gore i koji urušavaju ovu 
državu po svim mogućim temeljima. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:53:19) 
 
 /Prekid/ Jelena Borovinić Bojović. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 13:53:37) 
 
 ... uputio uvaženi gospodin Radulović bilo upravo na tom fonu ujedinjenja, odnosno 
solidarnosti u borbi protiv korone. U potpunosti sam saglasna sa tim. Više puta do sada sam to i 
pominjala u javnosti. Dakle, neophodno je da se solidarišemo i da zajednički svi doprinesemo 
ovom problemu u kojem smo se našli kao i čitavi svijet. O tome koliko je to veliki problem zapravo 
govori i poznavanje istorije medicine, kada bismo se njime bavili saznali bismo da smo na žalost u 
jednom trenutku našeg života prosto prinuđeni da nas zadesi jedna ovakva situacija, nas baš u 
ovom trenutku, i mi se sa njom moramo uhvatiti ukoštac zajednički ukoliko želimo da ona što brže 
prođe. Naime, upravo Hipokrat je još pominjao epidemije i bavio se definicijama epidemije, a da 
ne govorimo o tome da je još Homer u Ilijadi pominjao epidemije u XII vijeku prije nove ere. 
Takođe, neću ni da pominjem velike epidemije koje su se dešavale u istoriji civilizacije, odnosno 
medicine, u kojima su nažalost živote gubili po 50 - 100 miliona ljudi, tako da imajući u vidu te 
cifre, te brojke, ta dešavanja nekako sada možemo svi da shvatimo da je to nešto što se dešava, 
da je to nešto što je moguće, to se dešavalo i ranije u istoriji civilizacije, odnosno medicine, da su 
nekada davno neki drugi ljekari bili prinuđeni da se na isti ovakav ili sličan način bore sa 
problemom sa kojim su se suočili. U tom smislu smatram da je ovaj trenutak u kojem smo se mi 
sada našli takav da upravo traži solidarnost, odnosno  jedinstvo u prevazilaženju problema i u tom 
smislu svakako i ja kao uvaženi gospodin Branko Radulović pozivam na jedinstvo u rješavanju 
zajedničkog problema. Hvala vam. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 13:55:44) 
 
 Zahvaljujem, ministarko.  
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. Shvatila sam da hoćete dva minuta. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (29.04.21 13:55:50) 
 
 Ministarko, kolege,  
 Želim da sve nas i građane Crne Gore upozorim na sljedeće. Može doći crna jesen za Crnu 
Goru ukoliko se ne saberemo pameti i zdravstvo ne bude na prvom mjestu. Ono što se dešava u 
Indiji je dupli mutant kažu - spoj jednog i drugog. Posljednja naučna istraživanja kažu da sve 
vakcine djeluju pozitivno. Dvije trećine stvaraju imunitet potpuni, a dvije trećine smanjuju, 
snižavaju smrtnost i teški klinični tok, što znači da će nam oboljeti mnogi organi, da ćemo skratiti 
život, da ćemo imati neurološke, kardiovaskularne i mnoge druge bolesti. Moramo se svi 
vakcinisati da bi imunitet digli gore. Svi. Moramo to promovisati. Ako su mogli Izraelci sa 
ortodoksnim jedinstvima, koji su bili protiv vakcina kada se desila tragična jedna situacija u jednoj 
porodici, kada je majka sa djetetom u utrobi umrla, kada su četvoro siročadi ostali sami, oni su svi 
krenuli da se vakcionišu. Sve vakcine su dobre, ali postoji problem. Postoji problem testovi moraju 
da nam budu fenomenalni. Dva testa, jedan čovjek, dva rezultata. Dijagnostika, znate sami, 
doktore Erakoviću, da zaostajemo mnogo. Moramo dići dijagnostiku. Terapiju u odnosu na 
dijagnostiku. Zato, ministarko, ne smiju da nam fale pare za ove stvari. Za testove, da podignemo 
opremu, da školujemo ljekare četiri godine nam trebaju za dobre specijaliste, da uzmemo prvi i da 
potpišemo predugovor za lijek. Izraelci su rekli da će ga stvoriti. Ukoliko to ne učinimo, svi zajedno 
nema nam spasa. Ja zamjeram na nekim stvarima ovoj Vladi i to ne ministarki i zdravstvu, ni 
zdravstvenim radnicima, nego takozvanom ekonomskom, finansijskom dijelu. Može, mogao je biti 
lok daun mnogo ranije. Turci su to sad uradili. Ja sam za to da ne mogu biti otvorene granice, da 
mora biti PCR test na granici, da moraju biti kovid bolnice, da moramo znati ko dolazi i kako 
dolazi. Tražim od vas da budemo zajedno solidarni i ono što je Bošnjak predložila i ja što ću da 
predložim  u amandmanu - ne možemo sa 400 eura po glavi stanovnika biti konkurentni. Ako je 
prosjek u Evropskoj uniji 3.000, a u čuvenom Luksemburgu 5.000, kako ćemo nabaviti. Ako nam 
je budžet za to niži, ako samo 20.000 za instrumente treba da damo. Kako? Kako sačuvati 
ljekara? Nikako.  
 Građani Crne Gore, hoću da vam nešto poručim kao čovjek koji je prošao. Život  čini i zdrav 
čovjek i bolestan čovjek. Bol je neki put nenormalan. Smrt je neminovna. Ima izreka - lijepe li, ili 
teške li smrti. Imaćete ljepši život, lakšu smrt ukoliko poštujete bijele mantile. Ukoliko to ne činite, 
onda radite protiv sebe i radite protiv bližnjih svojih. Ministarko, pridružite nam se da ove godine u 
rebalansu budžeta, jer nemam odakle ga pretvoriti, bačiti, ali mogu da rečem mora biti rebalans na 
ljeto. Rebalans budžeta mora biti 500-600 eura po glavi stanovnika. Normalno, uzimanje iz 
zdravstva pare je gore nego uzimati iz crkve, to je prokletstvo i o tome ne želim da govorim, niti 
me interesuje. Znači, ministarko, molim Vas učinite mnogo da Crnoj Gori ne dođu crni dani u jesen 
iduće godine. Ja imam životno neko iskustvo i osjećam to, skratićemo ljudski vijek jel' tako, 
direktore Erakoviću? Imaćemo više neuroloških problema, jel' tako, doktore Erakoviću? Imaćemo  
tešku smt kod mnogih. Umrijeće nam najbliži, to se spušta prema đeci dolje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 14:01:37) 
 
 Zahvaljujem.  
 Ministarko, izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 14:01:44) 
 



 U potpunosti se ne bih složila sa gospodinom Radulovićem vezano za baš toliko mračno 
najavljivanje  jeseni. Nadam se da to svakako neće biti tako, imajući u vidu upravo vakcine, jer 
sam sigurna nešto će se do tada veliki broj građana i građanki Crne Gore svakako vakcinisati. U 
tom smislu, svakako se slažem da treba biti oprezan, ali, druge strane, sigurna sam da ćemo imati 
rezultate vakcinacine koji mogu da budu uporedivi sa mnogim evropskim zemljama. Prosto sam, 
takođe, saglasna da je ovo jedna situacija koja ne može da bude potpuno predvidiva. Međutim, to 
ne znači da mi svi pojedinačno ne možemo dati i ne treba da damo svo lični doprinos. Što se tiče 
ostalih pitanja, koja je indirektno uputio gospodin Radulović, ja sam ljekar, nijesam ekonomista. 
Nijesam neko ko se bavi finansijama i zaista to ne pripada mojem resoru. Negdje sam u 
potpunosti i svjesna i potpuno mi je jasno koliko je komplikovana situacija u kojoj se Vlada našla u 
jednom teškom trenutku kada je trebalo odraditi veliki posao i gasiti požare prosto na svakom 
koraku. Situacija koju smo mi zatekli bila je alarmantna. U tom smislu je i očuvanje ekonomije, kao 
i rad na finansijama dodatno bio komplikovan i težak. U tom smislu, svakako ću dalje prepustiti 
svojim kolegama ministrima čiji su to resori. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 14:03:25) 
 
 Zahvaljujem. 
 Riječ ima kolega Škrelja, proceduralno. 
 
 
 LUIĐ LJUBO ŠKRELJA (29.04.21 14:04:39) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice.  
            Uvaženi potpredsjedniče, uvažena ministarko, poštovane koleginice i kolege, 
 Ja proceduralno reagujem iz razloga što smo mi prisutni koji smo ovdje u sali obavljajući 
poslaničku funkciju, a nijesmo ovlašćeni ispred klubova da postavljamo pitanje, hendikepirani. 
Hendikepirani smo iz jednostavnog razloga što ne možemo da se obratimo građanima i da 
pošaljemo političke poruke kako je dobro da se vakcinišemo, da pozovemo sve da se vakcinišu, 
koje u potpunosti prihvatam. Mi do sada sem doktora Erakovića nijedno pitanje nijesmo čuli a 
voljeli bismo i građani i mi da čujemo i da slušamo ono što je danas najaktuelnije, ne u Crnoj Gori 
nego u cijelom svijetu (za šta je najmanje kriva ministarka). Moramo priznati, ministarka nije kriva, 
neću da krivim, ali mi ovdje imamo političke poruke upućene građanstvu da treba da se 
vakcinišemo. Ko kaže da ne treba, ali s čim da se vakcinišemo? To nijesmo čuli. Imamo li mi 
dovoljan broj vakcina da se vakcinišemo, to je poenta priče. A ne ovdje sada da izlazimo ispred 
klubova pa da pozivamo građane na vakcinaciju. Svi čekamo da se vakcinišemo. Znam da je ovo 
novo u parlamentarnom žiovtu Crne Gore, u parlamentarizmu, ali valjda vodimo računa da pitanje 
bude konkretno i da odgovori budu u skladu sa pitanjem, a ne da cijeli dan pričamo o politici. Sve 
ide prema Herceg Novom. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (29.04.21 14:04:59) 
 
 Zahvaljujem, kolega Škrelja. Zloupotrijebili ste Vašu proceduralnu reakciju u zadnjem dijelu. 
Ovo jeste novi institut i pomalo se navikavamo na njega. Ja sam za to da nastavimo dalje. Sad ću 
najaviti kolegu iz Socijaldemokrata Borisa Mugošu. Trebali su da budu kolege iz Socijalističke 
narodne partije, ali izvršena je rotacija između ova dva kluba zbog obaveza koje ima kolega 
Mugoša. Njemu dajem riječ da postavi pitanje ministarki zdravlja. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (29.04.21 14:05:57) 
 
 Izvinjavam se, samo vrijeme, jer čekam da potpredsjednik sjedne da njemu zahvalim.  
 Zahvaljujem, potpredsjednice, što ste mi dali riječ i zahvaljujem zaista kolegi Jokoviću, koji 



mi je ustupio mjesto.  
 Uvažena ministarko, poštovani generalni direktore Direktorata, uvažene građanke i građani, 
 Ja ću o ovoj temi govoriti na bazi činjenica. Shvatio sam ovo kao kontrolni a ne pozdravni 
mehanizam. Primijetio sam danas da se pozdravlja, zahvaljuje se ministarki - nismo morali da 
uvodimo ovaj mehanizam da bismo se zahvaljivali. Tako da ću ja pokušati na bazi činjenica da 
govorim o ovoj temi i veoma je važna jedna stvar - da nemamo nikakvog razloga da likujemo, da 
pričamo neke hvalospjeve, a reći ću vam i koja je osnovna činjenica.  
         Imamo 1.485 razloga da to ne pričamo - 1.485 građanki i građana je izgubilo život do sada 
zbog ovoga. Prema tome, moramo voditi računa kako govorimo o svim ovim stvarima. Nikad u 
životu nikoga nisam optuživao, ne daj Bože, za nečiju smrt, ali čisto moramo da vodimo računa 
kako tumačimo neke stvari. Onda, i to je sugestija nekim vašim mlađim kolegama iz Vlade, ne Vi, 
Vi vodite računa jer ste doktor pa znate, kad se upoređuju sa radom prethodnika - to nije etično, a 
mogao bi neko da kaže da je u tih devet mjeseci prethodne Vlade izgubilo život 522 osobe, a u 
četiri i po mjeseca nakon toga 963 (za 85% više); da je bilo zaraženih 37.000 na 04. decembar 
ukupno registrovanih slučajeva, da je to danas 97 hiljada - 60 hiljada je za četiri i po mjeseca, a 37 
hiljada za prethodnih devet. Hoćemo li tako da razgovaramo oko ove situacije? Ili kad se poziva 
na jedinstvo, ujedinjenje, slogu. Pa ja sam bio poslanik u ovom Parlamentu kada su kolege iz 
tadašnje opozicije, sada iz vlasti, govorili da virus ne postoji, pa onda da nismo gubavi pa nas 
zaobilazi virus, pa da se daje 200 eura ljudima da govore ljudima da su u samoizolaciji, a 500 da 
su u bolnici. Sad mi to sve zaboravljamo, 'ajmo sad da smo jedinstveni, pa 'ajmo i da se ujedinimo 
kad nas etiketiraju da mrzimo Srbe. To je sramna konstatacija. Pa 'ajmo da se ujedinimo, ali prije 
toga nas etiketiraju da mrzmo vjernike, što je notorna neistina. Pa 'ajmo da se ujedinimo ali prije 
toga da vam sve zdravstvene radnike po dubini smijenimo jer su bili u sistemu prethodne vlasti 
bez obzira kakvi su doktori. I sve to mi da uradimo - e onda da se ujedino. Molim vas, to je meni 
vrhunac licemjerstva, jer što nas više pozivate na ujedinjenje, crtate nam veće mete. Tako da 
barem nemojte da nas pozivate na ujedinjenje ako imate takve stavove.  
       Što se tiče situacije, ona je ovakva - mi smo drugi u svijetu, prvi u Evropi, gledao sam 
podatke, po broju zaraženih, a peti u svijetu po broju smrtnih slučajeva. Mene raduje poboljšana 
situacija. Ja sam presrećan i dabogda došli da nemamo više ni jedan slučaj. Samo nemojmo da to 
tumačimo kao neke epohalne rezultate, a još kad čujem da je to rezultat epidemioloških mjera. 
Evo ja ovu masku nosim je 90% dana, ali reći mi da se poštuju mjere epidemiološke - meni je to 
isto licemjerje. Evo svi šetamo, hoćete li mi reći koliko ljudi poštuje epidemiološke mjere? 
Nemojmo previše da hvalimo situaciju, jer može se desiti da se promijeni za tri dana - ne našom 
greškom, nego opuštanjem. Moramo stalno da govorimo - ljudi, poštujmo mjere do kraja jer se 
može promijeniti u pet dana sve ovo.  
 Što  se tiče same vakcinacije, tu ću par podataka da kažem: 6,5% stanovništva Crne Gore 
je vakcinisano, 3,3% jer revakcinisano, a 15,2 je prijavljeno za vakcinaciju. Ono što mene 
zabrinjava je kad gledam trend, pa sam gledao 04 - 14. april i sad. Veoma mali broj ljudi je na 
primjer od 14. aprila je samo tri hiljade ljudi primilo vakcinu, a samo se tri hiljade ljudi prijavilo za 
vakcinaciju. Ako gledamo cijeli april, samo je za dva procenta povećan broj ljudi koji su se 
vakcinisali, a za jedan koma nešto procenta broj ljudi koji su se prijavili. Imamo problem zašto nam 
se ljudi ne prijavljuju više. Vrlo sporo raste. Tu imamo podatak da 45% mladih ne želi da primi 
vakcinu, da 75% mladih do 30 godine se nije prijavilo. Hajmo time da se bavimo. Zbog čega se to 
dešava? Koristim i uporedne podatke: 6,5% mi prva vakcina, mislim 16% Hrvatska, 20% Slovenija 
i fantastičnih 34% Srbija. Na nivou Evropske unije mislim da je to oko 22%, na nivou Evrope oko 
20%. Moramo da budemo svjesni da je situacija ozbiljna i moramo da budemo svjesni da treba da 
se vakcinišemo. Ali, moramo da vodimo mnogo intenzivniju kampanju, a o tome ću nešto u 
drugom dijelu da Vam kažem.  
 Sad bih Vam postavio nekoliko pitanja koja su za mene veoma važna. Mislim da Vas je 
neko od kolega, kolega Eraković, pitao - interesuje me procenat zdravstvenih radnika koji su 
primili vakcinu. Bilo je neki podatak od 11 hiljada - pet hiljada, ja mislim da je to samo pet hiljada. 
Volio bih da znam da li ima podatak koliko je prosvjetnih radnika primilo vakcinu, volio bih da mi 
kažete podatak, pošto je procjena da treba 30% građana, oko 186 hiljada, da se vakciniše do 
početka sezone, da li je moguće u ovih mjesec dana sa 40 hiljada trenutno vakcinisanih doći do 
186 hiljada? Na kraju za ovaj prvi krug bih Vas pitao što se dešava, jer danas sam negdje pročitao 



da je donijeta mjera da je policijski čas koji je trajao od petka do ponedjeljka, da petak na subotu 
ne može, ima policijskog časa, subotu na nedjelju nema policijskog časa, a nedjelja na ponedeljak 
ima policijskog časa. Zbog čega ste izdvojili subotu na nedjelju od ta tri dana gdje se dozvoljava 
kretanje ljudi nakon čini mi se 22 do pet sati ujutru?  
 Eto, izvinjavam se. Kolega Radulović je imao, dobro sam zapisao, ukupno 14 minuta, 
odnosno osam minuta u uvodu, tako da evo ja sam i sa ovim prekoračenjem daleko od onoga što 
je njemu dozvoljeno. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:13:43) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mugoši. 
 Riječ ima ministarka zdravlja. Izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 14:13:50) 
 
 Da, ja sam saglasna da nije lijepo licitirati sa umrlima. To je zaista krajnje licemjerno, jer 
svaki život jednako je važan - i onaj koji je umro juče i onaj koji je umro prije godinu dana. U tom 
smislu, sam saglasna sa Vama.  
 Takođe, saglasna sam da je kontrola mjera najbitnija za očuvanje ovih cifri koje sada 
imamo i o kojima govorimo. Dakle, upravo iz tog razloga, dodatnu pažnju posvetili smo organizaciji 
kontrole mjera i u narednom periodu maksimalno će dodatno biti pooštrene mjere, odnosno biće 
pooštreno kažnjavanje onih koji ne budu poštovali mjere. Zašto? Zato što se nažalost dešava, 
nerijetko da zbog pojedinaca ili pojedinačnog neozbiljnog, neodogovornog ponašanja moraju da 
stradaju i ostali. To svakako nije ničiji cilj, a svakako je zajednički cilj očuvanje ovih brojki, odnosno 
poštovanje mjera. Isključivo i jedino poštujući te epidemiološke  mjere možemo govoriti o 
održavanju ovih brojki o kojima govorimo sada. Jasno je zašto su brojke bile bolje, zašto su sada 
bolje i koliki je značaj restriktivnih mjera.  
 Dakle, očigledno je da su restriktivnim i rigoroznim mjerama koje su bile na snazi brojke 
značajno drugačije u odnosu na one koje su ranije bile. Potpuno je jasno da je u tome značaj i 
uticaj, konkretno škola, vrtića, ugostiteljskih objekata i ostalih, takođe bio od velikog značaja.  
 Što se tiče procenta vakcinisanih zdravstvenih radnika, moram vas obavijestiti da je broj 
vakcinisanih zdravstvenih radnika oko 10.000, odnosno da na današnji dan iznosi 44,5% na 
teritoriji države. Ta je brojka značajno bolja od one koju ste iznijeli, što me veoma raduje, ali 
istovremeno podstičem i sve ostale da se vakcinišu. Moram napomenuti da jedan broj 
zdravstvenih radnika još uvijek nije vakcinisan iz prostog razloga što je bolovao koronu i zbog toga 
je vakcinacija odložena za tri mjeseca, jer postoji mogućnost, odnosno preporuka je da oni koji su 
prethodno bolovali mogu da se vakcinišu i nakon tri mjeseca. 
 Koliko će biti vakcinisanih za mjesec dana je prosta i jednostavna računica. Ako smo 
obezbijedili odgovarajući broj vakcinalnih punktova, to je 140 na teritoriji države i ako smo se 
usmjerili na to da dnevno vakcinišemo od pet do sedam hiljada ljudi, onda za mjesec dana po tim 
ciframa možemo da vakcinišemo oko 200.000 ljudi, što bi značilo da veoma jednostavno možemo 
doseći ove cifre o kojima smo i Vi i i ja govorili, opet uz dobar odziv građana za vakcinaciju. Tako 
da mi, opet s ovog mjesta, konkretno ja i cijela Vlada apelujemo na građane da se vakcinišu. U 
tom smislu je i napravljen toliki broj vakcinalnih mjesta u opštinama kako bi ljudi mogli da se 
jednostavno vakcinišu, da se ne prave redovi, da se na taj način smanji mogućnost transmisije na 
samim vakcinalnim mjestima i da broj vakcinisanih bude zadovoljavajući. Taj broj može da bude 
na dnevnom nivou i preko 7.000, ali mi bismo apsolutno bili zadovoljni i da ove brojke o kojima ste 
Vi govorili, gospodine Mugoša, i ja budu takve na kraju mjeseca maja. To je što se tiče tih pitanja.  
 Vezano za policijski čas, to ste me takođe pitali, mi smo na nekoj od prethodnih, ne mogu 
tačno da se sjetim datuma, sjednica Savjeta, odnosno komisija, odnosno presova, objavili da 
pomjeramo radno vrijeme ugostiteljskih objekata, ne znam da li se sjećate, to su i sada mjere koje 
su na snazi, do 23 sata, a samoposluga i supermarketa do 22 sata kada smo policijski čas 
pomjerili na ponoć zbog uvažavanja Ramazana, odnosno vjerskih sloboda. U tom smislu smo i 



subotu na nedjelju policijski čas isključivo i jedino na taj datum tako definisali, s tim što policijski 
čas ostaje na snazi do daljeg isto kao i zabrana međugradskog kretanja vikendom. Očekujemo da 
će, ukoliko ovakav i dalje bude pad novozaraženih na dnevnom nivou, ove mjere moći u nekom 
daljem periodu kako idemo u susret sezoni da se i one relaksiraju, ali sam veoma oprezna u tome 
i ne volim unaprijed da saopštavam takve izmjene. Jer, kao što ste i sami rekli, epidemija jeste 
nepredvidiva, ona može da se veoma lako i brzo promijeni. Svi toga moramo da budemo svjesni i 
svi moramo da damo svoj lični doprinos tome. 
 Ovo što ste rekli vezano za solidarnost, i dalje smatram da je solidarnost potrebna, da je 
ona važna. U korist toga samo ću pomenuti da je, recimo, 1340. godine za vrijeme Bubonske kuge 
koja je odnijela između 50 i 100 miliona ljudi, prekinut stogodišnji rat između Engleske i 
Francuske, kada su se ove zemlje zajednički ujedinile u borbi protiv epidemije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:19:19) 
 
 Zahvaljujem ministarki.  
 Kolega Mugoša, komentar. Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (29.04.21 14:19:24) 
 
 Zahvaljujem.  
 Počeću sa solidarnošću, to sam zaboravio da pomenem u prvom dijelu. Sjećam se kako su 
se tada kolega iz opozicije solidarisale pa su izmišljale da uvaženi doktori iz NKT-a primaju 
nekakve naknade iz određenih komisija. Eto, vidite kako su se tada solidarisali. To bih Vam 
sugerisao pošto sam ekonomista, priča o spašavanju privrede i da se sada spašava privreda, da 
se prošle godine gasila privreda - reći ću Vam podatak da je broj nezaposlenih na kraju marta ove 
godine u odnosu na decembar veći za preko 8.000 i da je mnogo procentualno veći nego što je taj 
rast nezaposlenosti bio od marta prošle godine do decembra. Tako da bi možda neko mogao reći 
da je sada mnogo gora privredna situacija uz sve ove podrške otvaranja nego prije.  
 Prema tome, vrlo je ta tema osjetljiva i ne trebalo da bude posebno na jedan politikantski 
način podložna drugačijem tumačenju. Čuo sam ovdje da i neki ljekari napuštaju zdravstveni 
sistem zbog plate. Nažalost, čini mi se da se i tu pričaju stvari koje nemaju veze s istinom. S druge 
strane, nisam primijetio nekakve reakcije zbog toga što su dva izuzetno važna doktora napustila 
javni zdravstveni sistem, izvinjavam se što ću im reći imena, to su dr Begić, čiji je jedan tvit učinio 
mnogo više nego višednevna kampanja oko vakcinacije, ili dr Kavarić, bez obzira što neko ne voli 
DPS, ja ga gledam kao pedijatra koji je nakon 32 godine napustio Dom zdravlja (uz priču neka se 
javi na konkurs). Nisam vidio nekakve reakcije raznih udruženja na tu činjenicu, jer očigledno do 
30. avgusta smo jedno pričali, a od 30. avgusta mnogi ne pričaju više. To je ta vrsta lažne 
principijelnosti kojom se mnogi hvale i koji nas pozivaju.  
 Nisam kritikovao ni tada ljekare, čini mi se da sam ostao principijelan. Nađite mi jednu 
izjavu nakon 30. avgusta otkada sam u opoziciji da kritikujem ljekare. Upravljanje epidemiološkom 
kritikujem, jer je to menadžment, ali zdravstvene radnike nikada. Znate li kako ćemo pomoći 
zdravstvenim radnicima jer se i o tome priča? Do prije izbora je deset puta ovdje kandidovan 
zakon tada od strane opozicije da se povećaju plate zdravstvenim radnicima. Kao tadašnji 
poslanik vlasti, uvijek sam dizao ruku za to. Sada bih zamolio da se i sada za ovu sjednicu 11. isti 
taj zakon predloži, dići ću ruku kao što sam je dizao i dok sam bio u vlasti, a da vidimo hoće li oni 
koji su prije u opoziciji koristili taj zakon svi dići ruku. Jer, u tom slučaju zakon prolazi i zdravstveni 
radnici će imati zasluženo povećanje plata. Čekam vas 11. maja da oni prelagači koji su taj zakon 
predlagali dok su bili opozicija, a svi tada iz ovih redova glasali, čak su se tada prozivali doktori iz 
DPS-a koji nisu digli ruku za tu stvar po društvenim mrežama, predložite zakon, a ja ću sa svojim 
principijelnim merakom opet dići ruku i zdravstveni radnici već od polovine godine će imati 
značajno veće plate koje zaslužuju - svakako zaslužuju, pošto ove koje sada primaju su mizerne, i 
to sam uvijek govorio.  
 Izvinjavam se, potpredsjedniče, imam važno pitanje oko izbora vakcina. Na koji način ste to 



praktično zamislili? Govorim praktično, znači pođe građanin da primi vakcinu, da li će na tom 
punktu biti više vakcina, pa će on reći - možete li mi tu ili neku drugu. Razumijem kad su ozbiljni 
slučajevi - to će izabrani ljekar da im sugeriše, ali što s ljudima koji nemaju takvih simptoma? Što 
se dešava s deficitom ljekova, to je moja kritika parlamentarnoj većini. Zbog vaših međusobnih 
ucjena, nadgornjavanja, optuživanja, mi nemamo budžet. To što nemamo budžet zbog 
privremenog finansiranja, to je rečeno iz Montefarma, ne pričam ja, ne može da se vrši javna 
nabavka ljekova na način na koji treba da se vrši. Zbog toga su nestašice ljekova, naravno i zbog 
velike potrošnje, ali i zbog toga što se ne mogu vršiti javne nabavke. Zbog toga, kolege iz vlasti, 
građane ne treba gledati kroz glas nego, prije svega, kroz zdravlje. Zbog toga bih vam sugerisao 
da što prije usvojimo zakon o budžetu. 
 Na kraju me interesuje, pošto sam otac dvoje djece, i jedno i drugo su primili MMR vakcinu, 
ali me strašno interesuje procenat onih koji su primili MMR vakcinu. On je od 2010. do 2014. 
godine bio 90%, posljednjih godina je drastično pao 40% do 60%, a sada je 24%, odnosno 
potencijalno 29%. Znam da je ta tema iz određenih razloga kompleksna, ali tu je, prije svega, na 
doktorima da daju ključni doprinos da se što više djece vakciniše tom vakcinom. Podsjećam vas, 
zbog vakcine protiv malih boginja, od 2000. do 2018. godine spriječen je smrtni ishod 23 miliona 
djece, a vakcinacija godišnje spasi od dva do tri miliona djece - jer bi zbog smrtonosnih bolesti 
izgubili život da se nisu vakcinisali. Izvinjavam se i zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:25:39) 
 
 Ministarka Bojović. Odgovor na komentar, ali imate i pitanja. Izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 14:25:39) 
 
 Postavili ste pitanje o izboru vakcina. Opet se vraćam na ovaj dio koji ste i Vi sami negdje 
pojasnili, a odnose se na one koji već imaju, nažalost, neke komorbiditete ili koriste terapiju od 
nekih već ranijih bolesti, dakle, kada su u pitanju hroničari i ostali, njima će, kao što ste i rekli, 
izabrani ljekari, to je više puta do sada objašnjeno, preporučiti vakcinu koja je u odnosu na njihovo 
kliničko stanje, odnosno na bolest najbolja za njih. Što se tiče svih ostalih koji nemaju ova 
ograničenja, vakcinacija će se vršiti na vakcinalnim punktovina sa svim vakcinama koje su u tom 
momentu raspoložive u zemlji. U ovom trenutku, kao što smo i sami rekli, prethodno 201.000 
kineskih vakcina će stići u zemlju. One će biti raspoređene ravnomjerno kao i sve ostale vakcine 
kada stignu u zemlju od trenutka njihovog dolaska, dakle i AstraZeneka vankcina i Fajzer kada 
stignu i ostale. U tom smislu, građani će moći da ukoliko nemaju ova ograničenja izaberu vakcinu 
kojom će se vakcinisati, onu koja je u tom trenutku na raspolaganju u zemlji u odnosu na količine 
koje budu stigle u zemlju.  
 Što se tiče MMR vakcinacije, saglasna sam s Vama, prethodno sam već rekla da upravo 
sada se radi na veoma važnoj kampanji i promociji MMR vakcinacije, jer taj procenat mora da 
bude veći. U tom smislu, u okviru te kampanje, organizovan je niz aktivnosti, odnosno radionica 
koje će na neki način pojasniti dodatno značaj MMR vakcine za djecu, kao i govoriti o svim onim 
konsekvencama koje mogu da se dogode ukoliko djeca ne budu vakcinisana u dovoljnom 
procentu. U tom smislu, UNICEF je zajedno sa Ministarstvom zdravlja odradio jedan kompletan 
radni program i upravo je ova nedjelja, kao što svi znamo, zapravo nedjelja promocije vakcinacije 
MMR i te aktivnosti započinju praktično od ove nedjelje i odvijaće se u kontinuitetu u nekom 
narednom vremenskom periodu, nakon čega ćemo svakako raditi uporedne analize i imati nove 
rezultate.  
 Što se tiče Zakona o budžetu, odnosno deficita ljekova, mi do sada, srećom, još uvijek 
nemamo deficit ljekova. Međutim, svakako i ja apelujem na usvajanje zakona o budžetu, ako na to 
uopšte imam pravo, ne samo zbog ovog pitanja koje je jedno od najvažnijih nego generalno. Mi 
nemamo u ovom trenutku deficite, ali svakako ne bi bilo dobro da se ovakav način nabavke 
nastavi u nedogled. Jer, u tom slučaju, svakako bi se mogao nazirati neki problem, a svi se 
nadamo da do toga neće doći. Hvala. 



 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:28:46) 
 
 Zahvaljujem ministarki Bojović. 
 Naravno da imate pravo za budžet.  
 Kolega Mugoša, dva minuta. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (29.04.21 14:28:53) 
 
 Zahvaljujem na odgovoru.  
 Ono što sam na početku rekao, i tu kampanju treba da usmjerite, to je ovaj procenat 
mladih, 45% mladih ne želi da se vakciniše, a 75% se nije prijavilo. Vi znate da će sada sa 
turističkom sezonom biti jedan relaksiraniji pristup životu, a da se tu može desiti transmisija i onda 
ćemo, nažalost, morati da liječimo duži vremenski period. Tako da Vam u tom dijelu sugerišem da 
poseban segment kampanje bude usmjeren prema mladim ljudima.  
 Druga stvar, ali možete mi kroz odgovor na sljedeće pitanje kolege poslanika kratko reći, to 
je bila ona pomoć od 250 eura i bila je određena diskusija u javnosti, takođe sam podijelio svoje 
razmišljanje. Rečeno je tada da će tu pomoć da dobiju zdravstveni radnici koji su u kontinuitetu 
prethodna tri mjeseca radili sa kovid pacijentima. Smatram da treba tu pomoć koja je preskromna 
obezbijediti onim zdravstenim radnicima koji su radili sa kovid pacijentima, ali zbog same 
organizacije rada nijesu mogli u kontinuitetu da rade tri mjeseca, pa eventualno njima može da se, 
možda grubo zvuči, da određeni manji procenat od toga. Naravno, uvijek treba da se osvrnemo na 
one ljude iz tehničkih službi koji voze pacijente, koji u kućama pružaju podršku. Po mom mišljenju, 
ovo stvarno nema veze, da me neko ne shvati pogrešno, nije ovo predizborni pristup jer sam o 
ovome govorio mnogo ranije javno, da treba naći način i njima. Jer, ukoliko svaki segment toga 
sistema ne funkcioniše kako treba, ne može nikako rezultat da bude onakav kakav svi očekujemo.  
 Na kraju, moja poruka je svima da poštujemo epidemiološke mjere, da se strpimo, da se 
nadamo da će ova turistička sezona proći kako treba, a onda da ćemo nakon ovoga moći da se 
suštinski posvetimo nekim drugim stvarima. Jer, realno zbog epidemije pate mnoge stvari, a 
najviše pate djeca, to vidim, nažalost, po mom djetetu. Po svim istraživanjima, i to sam rekao, 
prošle godine se desila generacijska katastrofa jer se anuliralo sve ono što je rađeno u prethodnih 
20 godina upravo zbog toga što su škole bile zatvorene. Prema istraživanju za 191 zemlju svijeta, 
škole, ako se poštuju epidemiološke mjere, ne doprinose širenju koronavirusa. Škole treba prve da 
su otvorene, a posljednje da su zatvorene. Nemojmo zbog našeg ponašanja da trpe djeca. Djeca 
ne idu u školu zbog našeg nepoštovanja epidemioloških mjera. Nadam se da ćemo i u tom dijelu 
biti mnogo ozbiljniji u periodu koji je pred nama. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:32:01) 
 
 Hvala, kolega Mugoša.  
 Prije nego što dam riječ sljedećem kolegi, samo da saopštim redosljed do kraja. Sada će se 
obratiti Srđan Pavićević, zatim Vladimir Joković, Ervin Ibrahimović i Draginja Vuksanović - 
Stanković.  
 Dajem riječ kolegi Srđanu Pavićeviću. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (29.04.21 14:32:23) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovana gospođo ministarko sa saradnicima, kolege i 
koleginice, poštovani građani, 
 Moje pitanje i moju diskusiju ću usmjeriti u nekom možda malo drugačijem pravcu. 



Pokušaću da se dotaknem neke suštine koja je bila naša svakodnevica i mislim jedne zablude 
koju do kraja nismo organizaciono uspjeli da riješimo, a samo zbog toga što se nalazimo na 
prekretnici nekih novih razumijevanja, novih standarda, a davno smo zaboravili stare standarde iz 
ovih oblasti koji su, ipak, decenijama, vjekovima bili standardi koji su bili osnovni standardi u 
ovakvim situacijama.  
 Naime, prošlo je 13, 14 mjeseci da smo ušli u priču o Kovid-u. Mislim da je to jedan solidan 
period u kojem se nataložilo nekakvo saznanje, došli smo do nekih spoznaja, došli smo do nekih 
zaključaka. Međutim, pitanje je koliko je to i kvantitativno i kvalitativno dobro i određujuće da 
donesemo neke definitivne zaključke. Moram da vam kažem jednu stvar koja je fascinantna, a 
istinita je, a to je da je već pet godina projekcija bila veoma jasna i najava da će epidemija u obliku 
pandemije da se pojavi. U 2017. i 2018. smo to mogli naći, mi smo mogli naći u stručnim 
časopisima, čak 2018. i 2019. godine smo dobili verifikovan, zvaničan dokument od Svjetske 
zdravstvene organizacije. Znači, pandemija je bila u najavi. Znalo se da će biti s Istoka, znalo se 
da će biti virusna pandemija, znalo se da će biti respiratornog tipa i respiratornog prenosa, znalo 
se da će da bude iz životinjskog staništa i sakrivenih enklava, odakle će virus preći sa životinje na 
čovjeka i znalo se da će ogromnom brzinom zaposjednuti sve. I što se desilo? Nije se desilo ništa. 
Čovjek je postao toliko komercijalan i toliko veliki konzument, toliko posvećen sebi i sadašnjosti i 
trenutku u kome živi, svom prezentu - da je izostala na globalnom nivou adekvatna pažnja, tako 
da ne vidim sistem, ne vidim državu koja se baš u ovoj priči proslavila. Jer, ako smo došli do 
konstatacije da danas imamo preko 150 miliona zaraženih i da je projekcija da će mrtvih biti i do 
pet miliona, za 21. vijek, za svijet koji živi na digitalizaciji, na jasno razvijenoj informatici, na 
kvantnoj fizici, astrofizici, na transplatacijama, prosto je neshvatljivo da ovoliku poharu i ovoliku 
cijenu plaćamo. Ono što mene interesuje u ovom širokom uvodu koji pokušava da pomiri strane - i 
jednu i drugu, da pokušam da unesem neku vrstu ravnoteže da niko ne doživi sebe kao grešnog, 
a niko da ne barjači svojim navodnim uspjesima. Uspjeha je bilo i sa jedne i sa druge strane, 
grešaka je bilo i sa jedne i sa druge strane. Ne budemo li spremni da prihvatimo to na pravi način 
onda dolazimo u situaciju da se pitamo koliki je stepen naše zrelosti, sveukupne.  
 Moje pitanje je pitanje koje je čisto konceptualno i vrlo je bitno, tiče se organizacije.  
        Da li Vi, kao koleginica moja i profesionalac, sa opterećenjem funkcije ministra zdravlja, 
smatrate da je inicijalna ili početna taktika ili strategija postavljena od strane našeg formiranog 
NKT-a bila ispravna u smislu rasporeda rada i načina distribucije pomoći ljudima koji su inficirani 
koronavirusom? Pitam to iz razloga što se vrlo brzo pokazalo da je već u prvih mjesec, mjesec i po 
- dva dana da se iskristalisao jedan centar - i to Klinički centar, kao stožer i kao bastion odbrane 
od kovid infekcije. Migracija bolesnih ljudi je krenula sa svih strana i u jednom trenutku smo imali 
situaciju da je Klinički centar bio prebukiran, odnosno da je bio napadnut kovid pacijentima. 
Činjenica da je Klinički centar bila ista ustanova u kojoj sam ja počeo da radim 1985. godine, dragi 
moj, kolega Erakoviću, 25. decembra, zvao se "Medicinski zavod Titograd", dobio je kroz vrijeme 
samo ime Kliničkobolnički centar, pa je onda postao Klinički centar, je činjenica koja svedoči o 
tome da je došlo do nekih promjena. Promjene su vrlo često bile formalne i donekle suštinske, ali 
gabariti, veličina, jednog "Medicinskog zavoda Titograd", koji je bio posvećen liječenju pacijenata 
opština Titograd, Danilovgrad i Kolašin, je danas isti taj prostor je posvećen kao tercijalni nivo 
zdravstvene zaštite na nivou čitave Crne Gore. 
  Pa Vas čisto pitam da li ste primijetili da je u sklopu ove kristalizacije njegove pozicije, kao 
centralne kovid bolnice, došlo do zastoja u radu redovne medicine, odnosno ostalih grana 
medicine koje su veoma bitne za održavnje redovnog života. Jer, pored pandemije koronavirusom, 
mi imamo hroničnu pandemiju neinfektivnih bolesti, tipa kardiovaskularnih bolesti, tipa malignih 
bolesti i svega onoga sa čime se ljekari tih centara i ostalih centara bore svakodnevno. Lično me 
interesuje Vaš stav o tome, o toj strategiji i taktici koja je postavljena, kao što me interesuje da li 
imate alternativne vizije i da li razmišljate o nekom dekoncipiranju u slučaju da se sa ovom 
situacijom ponovo sretnemo u obliku pandemije, ili u obliku neke druge stvarnosti koja nam se 
uvijek može desiti. To su tipovi elementarnih nepogoda, tipovi neposrednih ratnih opasnosti i 
svega ostalog. Hvala. 
 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:39:36) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Odbora za zdravstvo na ovoj edukaciji.  
 Gospođo ministarko, izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 14:39:46) 
 
 Hvala Vam. 
 Ovo o čemu Vi govorite zove se, po modernoj medicini, predvidivost i donekle i prevencija 
nečega što može da se desi i da nas zadesi. Ja bih se više ovdje fokusirala na ono što je u smislu 
centralizacije zdravstva u Crnoj Gori rađeno unazad tri decenije, a, po meni, to je jedna strategija, 
odnosno koncept koji može da dovede zdravstveni sistem u problem kada naiđe neki veliki 
zdravstveni problem (kao što se desilo sada). Kako to mislim? U kom smislu? Dakle, svi smo 
svjedoci da je Klinički centar Crne Gore kao tercijalna ustanova imao obavezu, ne sada u kovidu, 
nego i značajno ranije da liječi i nosi na svojim leđima jedan ogromni teret kompletnog 
zdravstvenog sistema. Mapiranje zdravstvenog sistema u Crnoj Gori nikada nije urađeno. Upravo 
se radi sada. Šta to znači? To znači da mapiranjem zdravstvenog sistema možemo tačno da 
kažemo gdje se nalaze određeni prostorni i kadrovski deficiti, gdje bi trebalo da osim onih 
zdravstvenih jedinica koje već postoje budu izgrađene ili oformljene ili organizovane nove. 
Recimo, konkretno mi smo svi svjedoci da su naši domovi zdravlja nekada imali stacionare, od 
kojih nažalost sada mnogi uopšte dugo vremena nijesu bili u funkciji. Sa druge strane, imali smo 
opšte bolnice, regionalne u kojima se nerijetko dešavalo da recimo fali respiratora, da nedostaje 
određena dijagnostička oprema, ne govorim o kovidu, govorim vam o vremenu prije kovida kada je 
o tome trebalo detaljnije razmišljati. Takođe, sama centralizacija na ovakav način je nešto što 
svakako mora da naiđe na problem kada se desi jedna ovakva pandemija, koja čak i uređene 
mnogo veće zdravstvene sisteme mora da dovede u problem. U tom smislu smo se mi suočili 
dodatno sa problemom i u tom smislu svakako treba raditi na tome da se odradi jedna ozbiljna 
decentralizacija zdravstvenog sistema u Crnoj Gori, da se rasporede pravilno zdravstvene jedinice 
i svakako da se krene u investiranje u nove zdravstvene centre, odnosno objekte. Svjedoci smo 
da unazad tri decenije nije izgrađena nijedna nova bolnica, nijedan novi zdravstveni centar i da 
naravno, shodno tome, kapaciteti sa kojima smo raspolagali i sa kojima raspolažemo u ovom 
trenutku svakako nisu mogli da odgovore na višem nivou od onoga na kojem su odgovorili.  
 U tom smislu smatram da se, odnosno svakako već radim na tome, nakon tog mapiranja 
zdravstvenog sistema, koje je neophodno u svakom uređenom zdravstvenom sistemu, krene u 
jednu ovakvu organizaciju. Ono što se, recimo, isto dešavalo, a isto toga sam bila svjedok, jeste 
da smo imali u određenim bolnicama nedostatak centralnih kiseoničnih mjesta. Dakle, da centralni 
kiseonik, odnosno kiseonične stanice nisu mogle u potpunosti da podržavaju taj već predviđeni 
broj mjesta za centralni kiseonik. Ne govorim o dodatim mjestima koja bi se radila za slučaj kovida 
kao što se sada rade, pa smo recimo odradili kiseoničnu stanicu u Baru, kiseoničnu stanicu u 
Kotoru, radi se kiseonična stanica u Nikšiću i tako dalje (što je takođe recimo u ovoj konkretnoj 
situaciji bilo prijeko potrebno). Takođe, ono što evo mogu i da najavim jeste jedna reorganizacija u 
primarnoj zdravstvenoj zaštiti, za koju mislim da joj u prethodne tri decenije nije posvećeno 
dovoljno pažnje, a to je recimo sada ćemo promovisati jedan novi kovid centar na Starom 
aerodromu, gdje će se na jednom mjestu vršiti i pregled, i dijagnostika neophodna, i testiranje, 
čime ćemo smanjiti mogućnost šetnje, odnosno kretanja pacijenata od jednog doma zdravlja do 
drugog za neophodne servise kako bismo mogli da potvrdimo dijagnozu i ordiniramo odgovarajuću 
terapiju. U tom smislu ja lično mislim da je strategija kompletne organizacije zdravstvenog sistema 
u ranijem periodu i prije kovida bila neodgovarajuća i neadekvatna i da samim tim prosto smo bili 
prinuđeni da se dešava, ono što ste kazali, da su najteži pacijenti i da je najveći broj pacijenata bio 
zbrinut u Kliničkom centru Crne Gore. Svakako ovo vrijeme periodičnih poboljšanja u praćenju 
epidemije treba da koristimo za reorganizaciju, odnosno bolju organizaciju kako bismo na taj način 
smanjili ponavljanje takvih epizoda.  
 I veliki zdravstveni sistemi suočili su se sa sličnim problemima, nije to bilo samo u Crnoj 
Gori. To svakako ne opravdava. Naprotiv. To svakako upućuje na ozbiljnost i značaj od brzog 



reagovanja u tom smislu. Takođe bih se osvrnula na važnost prevencije bolesti generalno u Crnoj 
Gori. Mislim da treba mnogo više raditi na prevenciji kako bismo spriječili posljedice. Šta to znači? 
Mislim da nije dovoljno rađeno po pitanjima vezanim za prevenciju pušenja, alkohola, prevenciju 
kardiovaskularnih bolesti, prevenciju cerebrovaskularnih insulta gojaznosti, recimo, koja je sve 
veći problem u svijetu. Treba promovisati zdrave stilove života koji će smanjiti procenat ovakvih 
posljedica, koje mogu da budu povećan rizik za neku bolest. Evo, recimo, konkretno svi smo 
svjedoci da je dijabet i gojaznost bio jedan od osnovnih faktora rizika sada kada je u pitanju kovid. 
To sa svoje strane dovoljno govori o tome da moramo uraditi sve kako bismo takve situacije 
onoliko koliko je moguće sveli na manju mjeru i onoliko koliko je najviše moguće izbjeći. U tom 
smislu, smatram da treba promovisati zdravije stilove života i baviti se problematikom na vrijeme, 
jer će nas taj problem svakako negdje u budućnosti sačekati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:46:07) 
 
 Zahvaljujem.  
 Kolega Pavićević komentar. Izvolite. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (29.04.21 14:46:14) 
 
 Zahvaljujem gospođi ministarki na ovako opsežnoj elaboraciji, s tim što moram da 
konstatujem da ima stvari u kojima se apsolutno slažemo, ima stvari u kojima se djelimično 
slažemo, a bogami ima stvari u kojima se ne slažemo. Bilo bi jako čudno i bilo bi neprirodno da se 
baš u svemu slažemo.   
 Pokušaću da iz Vaše dosta široke vizure i Vašeg vrlo kompleksnog odgovora stvar suzim 
na ono što je esencija mog pitanja i esencija problema. Pričam o nečemu što je veoma važno. 
Naime, Klinički centar Crne Gore je ustanova koja nije paviljonskog tipa. Znači, jedinice, odjeljenja, 
organizacione cjeline nisu u paviljonima i kao takve nisu desetinama metara odvojene jedne od 
drugih. To je jedinstvena blok cjelina. Ta jedinstvena blok cjelina je povezana zajedničkim 
koridorima, prolazima, spratovima, stepeništima, liftovima u jednu jedinstvenu cjelinu. Sasvim 
prirodno je, da me niko ne shvati pogrešno, nikoga ne optužujem, nikoga ne smatram krivim, ne 
želim nikome da imputiram bilo šta što bi doživio kao osjećaj da je kriv i da je optužen. Naprotiv, 
ovo je događaj koji treba da nam da pouke i pouke moramo da prihvatimo svi zajedno i da 
pokažemo na taj način stepen zrelosti. Znači, takav Klinički centar koji se sad definisao kao 
jedinstveni blok cjeline je idealno mjesto za širenje koronavirusa, odnosno koronavirusa ovim 
prostorima koje sam pomenuo: komunikativnim prostorima, koridorima, hodnicima, liftovima, 
stepenicama, spratovima zajedničkim se jednostavno širila do najsitnije i posljednje pore Kliničkog 
centra. Šta smo dobili? Dobili smo jednu specifičnu situaciju koja je nauk, koja je iskustvo, koja ne 
smije da se ponovi više. Dobili smo situaciju da smo sekundarni i tercijalni nivo pretpostavili 
defanzivnoj medicini, odnosno bili smo u defanzivi (zato što je korona bila u ofanzivi). Činjenica je 
da u sekundarnom nivou zaštite odgovorni smo za tri velike opštine kojima pripada defakto pola 
crnogorskog stanovništva, a u tercijalnom nivou, to je nivo tzv. definitivne i konačne arbitraže, smo 
odgovorni za kompletnu Crnu Goru. Sad imate situaciju koja počinje da biva veoma dinamična, da 
biva interesantna - pokušavaju da se prave kombinacije, da ne upotrebljavam sad neke druge 
metafore, kako da izađemo iz zadatog problema. Problem je naslijeđen, problem je došao, 
problem postoji, mi ga konstatujemo. Sad je stvar u tome kako iz njega izaći. Pa smo onda počeli 
da preseljavamo programe veoma delikatnih specijalnosti na druga mjesta. Pa smo preseljavali 
neurohirurgiju, ortopetsku hirurgiju kao veoma delikatne probleme u bolnice na periferiji. Ovim 
putem pokušavam da prikažem to kao fenomen, odnosno pričamo o jednoj fenomenologiji, 
nijednog trenutka ne mislim da kolege na periferiji, u perifernim bolnicima na periferiji Crne Gore 
nisu apsolutno adekvatno edukovane, obrazovane i da ne mogu da pruže adekvatnu pomoć. Ne 
radi se o tome, radi se o činjenici da takvi delikatni programi, kao što su programi tercijalnog nivoa, 
traže jednu adekvatnu logističku podršku, jer veliki, značajan i kvalitetan tercijalni program se 
odvija na bazi, pored toga što suštinski se poznaje problematika te specijalnosti, izuzetno 



kvalitetne logistike. Takvu logistiku pruža samo Klinički centar u Crnoj Gori na takvom kvalitetnom 
nivou. Mi smo došli u situaciju da ne kažem da egzibicionišemo, ali da vrlo rizično, a nuždom 
natjerani, selimo određene programe tercijalnog nivoa na periferiji. Onda stvar tu ne biva gotova, 
onda u jednom trenutku zbog najezde virusa koji probija dalje, štiteći tercijalni dio programa koji je 
fiksiran koji ne može da se prebaci bilo gdje - u tom momentu preseljavamo određene sekundarne 
nivoe tipa vaskularne hirurgije, tipa grudne hirurgije, tipa endokrine hirurgije, dijela digestivne 
hirurgije. Prebacujemo ih u lokalne bolnice gradskog tipa i onda sve to krunišemo jednim 
paradoksom par ekselans, a on glasi kako? Oko nas su čisti programi, čiste medicinske ustanove, 
a Klinički centar, koji bi trebao da bude centralna, krovna institucija, pod imperativom da bude 
maksimalno zaštićen, postaje apsolutna kovid bolnica.  
         Mislim da to nije bio ispravan pristup, mislim da je to bio epilog grešaka u početku, pogrešnih 
premisa i da je konkluzija bila defakto takva. Ja je lično, kao ljekar sa bogatim stažom, smatram 
pogrešnom. U tom periodu, ne razmišljajući o svemu tome, imali smo, razmišljajući koliko smo 
mogli da razmišljamo, defile svakodnevni, svakopopodnevni defile političke medicine i medicinske 
politike sa elementima estrade. U tom defileu, dok smo mi posmatrali ko će koga da zamijeni, ko 
će kakvu informaciju da nam da i ko će kako bolje da se izrazi i ljepši utisak da ostavi u tom 
momentu nismo bili skadri da podijelimo čisto od nečistog, bolesnog od zdravog, inficiranog od 
neinficiratnog. Platili smo cijenu. Vrlo bitni programi su se usporili, redukovali, pa čak u jednom 
momentu i zaustavili. To je činjenica koju zna cijela crnogorska javnost.  
        Međutim, vrijeme čini svoje. Mi smo se popravili izašli smo iz ovih situacija. Ja ovo sve što 
sam rekao nisam rekao u želji da kritikujem ni Vas, ni Vaše prethodnike. Iznio sam ovo u želji da 
opserviram jednu pojavu i jednu činjenicu, jer pojava pandemije ekvivalentna je neposrednoj ratnoj 
opasnosti. To mlade kolege meni je žao što nisu bili u školi koju sam morao ja da završavam kao 
mladi ljekar, a to je škola rezervnih oficira - VMA svojevremeno. To su stvari koje se uče. To je 
takođe škola. Znači, pandemija je ekvivalent neposrednoj ratnoj opasnosti i počinje u momentu 
kada se ona proglasi. Meni je žao što to pričam pa djeluje možda rogobatno, u tom momentu se 
suspenduje demokratija - pogotovu u medicini nema demokratije. Nema ja mislim ovako, ti misliš 
onako pa da se dogovorimo. Nema dogovora, postoje standardi. Mi smo pokušali da sve to 
dovedemo do nivoa dogovora i platili smo taj nivo dogovora. U momentu kad se proglasi 
pandemija, zna se - prvi potez je da se spozna kojim prostorom raspolažete, kojom tehnologijom i 
sa kojim kadrom i onda se stvaraju tzv. koncentrični krugovi, oni koji će biti prvi na udaru 
pandemije, koji će biti drugi. Iskoristiću ona dva minuta za ovo. Može li tako? Završavam. Znači, 
prvi, drugi i treći koncentrični krug. Međutim, u tim koncentričnim krugovima, u trećem koji se prvi 
susreće sa pandemijom ili sa neposrednom ratnom opasnošću, u drugom krugu koji je poslije 
njega pozvan nastupa treći prsten. Treći prsten je prsten koji daje zadnje snage i resurse i u 
prostoru, i u kadru, i tehnici da se spasi. U ta tri prstena ostaje jedna vertikala. Ta vertikala mora 
da opstane da bi opstala država, da bi opstala nacija. To je čisti prostor jedinstveno izabrane 
institucije, koja može da održi koliko-toliko redukovan redovan život. Jer, ne mogu da stanu 
infarkti, ne mogu da stanu maligna oboljenja, ne mogu da stanu pedijatrijska oboljenja, ne mogu 
porođaji da se zaustave, ne mogu traume da se zaustave - život mora da ide dalje.  
       Sve ovo sam rekao, gospođo Borovinić, i, gospodo, koji ste prije ovoga bili u situaciji da 
arbitrirate ne zbog toga da bih rekao kako su neki bili u pravu - kao vremešan ljekar pokušao sam 
da dam doprinos da se zna da kad sve ovo prođe, a proći će vrlo brzo, da se mora sjesti bez 
sujeta, bez taština, bez političke ostrašćenosti, čisto rukovođeni strukom - da ovu priču, koju sam 
sad započeo pa mi evo gospodin Strahinja ne da dalje da pričam, pretočimo u standardnu viziju, u 
standardizovanu viziju. Ta standardizovana vizija ili koncept odbrane u posebnim situacijama je 
nešto što nosite kao prvu pomoć u kolima. Ona postoji kao takva pozicionirana u sistemu 
vrijednosti jednog sistema zdravstva i ona se apriori i ad hok koristi u datom trenutku kad je život 
prozove. Zbog toga tražim i apelujem na Vas, kad se sve ovo završi - obrazujte komisiju, dajte sve 
od sebe da se sjedne i da se o ovome zrelo razmisli, da se mane notiraju i kao takve se eliminišu, 
a da se dobre stvari pohvale i da se uvrste u ovu priču. Meni je žao što sam prekoračio, ali imao 
sam i moralnu, i profesionalnu, i ljudsku obavezu. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 14:57:06) 



 
 Jeste da je vrlo značajna tema, ali ipak deset minuta je deset minuta. Sve je u redu, 
razumijemo, mislim da i kolege razumiju. Nema zamjerke. 
 Ministarka Bojović. Izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 14:57:30) 
 
 ... smo kao malo manje vremešni ljekari navikli da ste Vi u pravu i zato nećemo da pravimo 
nikakav problem vezano za tu strategiju, ali ona se opet vraća na ono o čemu sam ja prethodno 
govorila - a to je da smo mi svi svjedoci da Podgorica nažalost nema sekundarni nivo zdravstvene 
zaštite. Dakle, ona nema sekundarnu bolnicu i kao takva prosto je prinuđen Klinički centar da 
odgovori kao tercijarna ustanova na sve izazove i pokriva i posao sekundarne zdravstvene 
ustanove na teritoriji najveće, najgušće nastanjene opštine u Crnoj Gori. Upravo iz tog razloga, 
mislim da je važno ovo što ste Vi rekli, da u buduće vrijeme vodimo računa o tome da se svi na 
kraju krajeva zajednički angažujemo dodatno kako bismo investirali u nove zdravstvene centre, 
kako bi na taj način Klinički centar, kao tercijarna zdravstvena ustanova, mogao da potpuno 
profesionalno do kraja radi svoj posao tercijarne ustanove (onih separata koji su sofisticirani u 
medicini). U tom smislu se slažem sa Vama da nije dobro separate, kao što su: vaskularna 
hirurgija, kardiohirurgija, gastroenterologija, kardiologija i ostalo ugrožavati bilo kojim događajem i 
bilo kojom situacijom. Međutim, mi smo, kao i veći zdravstveni sistemi od nas, nažalost u ovoj 
situaciji bili prinuđeni da reagujemo sa onim što je na raspolaganju na način koji je u tom trenutku 
bio najcjelishodniji. On jeste bio najcjelishodniji iz prostog razloga što je kovid nepredvidivo 
boljenje, koje može da se veoma lako uruši i pogorša i zbog toga nije bilo uputno pacijente koji se 
recimo nalaze u teškom opštem stanju, a zahtijevaju hitnu intervenciju, hitno im je potreban 
kiseonik, nije bilo moguće voziti u neku od sekundarnih bolnica koja bi u tom trenutku bila kovid 
centar, jer je tim pacijentima bilo neophodno promptno i brzo reagovanje. Dakle, jedino postojanje 
jedne sekunarne dobre bolnice na teritoriji Podgorice moglo bi da na pravi način riješi 
problematiku tercijarne zdravstvene ustanove (s obzirom da svi znamo koliko je stanovnika u 
državi).  
 Zamoliću da iskoristim priliku, neće se ljutiti sigurno kolega Pavićević da odgovorim 
poslaniku Mugoši jer sam ostala dužna, a to sam u međuvremenu shvatila, vezano za nadoknadu 
od 250 eura. U potpunosti sam saglasna sa Vama, slažem se. Ova nadoknada biće isplaćena sa 
obračunom ove plate koja je sada u toku. Apsolutno sam saglasna, apelujem na to da se svi 
zdravstveni radnici koji su radili u kovidu i svakako ovaj poziv se odnosio i na tehničko osoblje, ali 
je veoma važno da naglasim da sam u potpunosti saglasna sa tim da bi svi oni zdravstveni radnici 
i oni ljudi koji su zaposleni u zdravstvenom sistemu na bilo koji način - od tehničkog osoblja, preko 
medicinskih sestara i krovno ljekara, morali da budu nagrađeni i da će svakako vjerujem biti 
nagrađeni u nekoj od narednih ovakvih aktivnosti. Ova aktivnost biće procesuirana ova dva dana 
sa platama. Hvala vam puno. Izvinite, Borise. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:00:58) 
 
 Hvala ministarki Bojović.  
 Proceduru je tražio kolega Eraković. 
 Izvolite. 
 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 15:01:06) 
 
 Zahvaljujem. 
 Evo pošto sam direkno pomenut nekoliko puta, naravno u duhu prethodne rasprave želim 
da dam svoj komentar i ne znam koliko smo zanimljivi crnogorskoj javnosti pošto je dominantno 



stručna rasprava, ali želim da se uključim... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:01:23) 
 
 Mislim da smo zanimljivi iako je stručna rasprava. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (29.04.21 15:01:28) 
 
 U svakom slučaju, ovo što je kolega Pavićević istakao, mi smo sa tim izazovom se susreli u 
Kliničkom centru Crne Gore u trenutku kada su vodeći evropski i svjetski zdravstveni sistemi 
doživjeli kolaps. Dakle, kada nisu znali gdje se nalaze, da kažem, žargonski. Procjena koja je u 
tom trenutku napravljena, imajući u vidu ono što je i kolega Pavićević pričao o arhitektonskoj 
strukturi Kliničkog centra, odabrano je da kovid krilo tog Kliničkog centra upravo bude taj izolovani 
dio, koji nije dozvoljavao mogućnost komunikacije sa drugim pacijentima. Isto tako, osoblje koje 
radilo u tom trenutku u tom izolovanom krilu nije se miješalo sa bilo kojim drugim osobljem 
Kliničkog centra. Podsjetiću vas da je tada, takođe, bio određen i smještaj u hotelima u Podgorici 
za to osoblje, vojska je čuvala Klinički centar. Mogućnost komunikacije između klinika i odeljenja 
nije postojala i slažem se sa Vama da je to jedan od načina gdje je spriječena transmisija.  
 Što se tiče kapaciteta u Crnoj Gori i građenja novih bolnica, moram Vam istaći da, 
ministarka to sigurno dobro zna, analizirajući podatke i prije nego što je i ona došla na tu poziciju, 
imamo veliki broj bolnica koji imaju neiskorišćene kapacitete. Upravo zahvaljujući i takvom 
zdravstvenom sistemu, mogli smo da odgovorimo situacijama kakve su bile do prije mjesec, dva  
kada je veliki broj pacijenata pritisnuo naš zdravstveni sistem. Dakle, ukoliko bi se napravila realna 
analiza, i potpuno podržavam Vaš stav i mislim da treba da ga analiziramo sa svih aspekata i 
prvog i drugog talasa, jasno je da su nam ti neiskorišćeni kapaciteti u tom bolnicama u ovom 
trenutku, ne govorim o Kliničkom centru, koji je uvijek po popunjenosti na vrhu, omogućili da naš 
zdravstveni sistem opstane u ovom trenutku. Tako da sve ono što ima loše mane u trenucima prije 
epidemije u ovom trenutku se pokazalo kao prednost našeg zdravstvenog sistema. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:04:13) 
 
 Iskačemo.Ovo nije bila procedura, ali zbog značaja teme sam pustio. Izvolite, ali minut 
molim Vas. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (29.04.21 15:04:26) 
 
 Iziskuje možda da izađem iz okvira klasične procedure. Prvo što želim da kažem to je da, 
gospodine Erakoviću, Vi ste bili direktor Kliničkog centra koliko ste bili. Ja o tome periodu imam 
svoje mišljenje i ja nisam nijednog trenutka pomislio u svojem pređašnjem obraćanju /prekid/ ono 
što ste Vi uradili ili da ga obojim na ovaj ili onaj način. Samo sam sagledavao princip struke. 
Našaliću se, /prekid/ da ste bili vojnik kad i ja, nijeste mogli nikako jer ste bili osmogodišnjak 
vjerovatno kad sam ja bio u vojsci, tako da je to nemoguće, ali to ste tad stvarno u nekadašnjoj 
Jugoslaviji vrlo drastično učili. Meni je vojni rok kao rezervnom oficiru, ljekaru prošao u tome što 
sam se pola godine bavio ratnim ranama, pola godine epidemijom. To je to. To se tu nauči za sva 
vremena. Činjenica je da to što Vi kažete, moram sad to da komentarišem, da su veliki sistemi bili 
desetkovani kao mi, oni su desetkovani iz nekog drugog razloga. Lombardija i Bavarska su dvije 
najrazvijenije regije u Evropi. Lično Lombardiju jako dobro znam, jer sam tamo bio na školovanju i 
živio. To je sistem koji je jako avangardan, evropski avangardan. To je primarni izvor medicine i 
nauke. Njih nije prevarila medicina kao nauka, njih su prevarili njihovi običaji i temperament kulture 
i način života. To je ono što je presudilo Lombardiji. Hoću da kažem da sve to ulazi u jedan set 
problema, koji treba sjesti hladne glave i razmisliti i reći: Gospodine Erakoviću, dok ste Vi radili 



ovo, bilo je dobro do ovog trenutka, a nije dobro do onog. Ne zato što to misli Srđan Pavićević, ili 
misli ministarka zdravlja, nego što to kaže nauka. Nauka je tu decidna, ona je tu eksplicitna. Mi 
smo došli u situaciju bili jednu, nećete mi zamjeriti, ne mislim na Vas, ali došli smo u situaciju da je 
strašno veliki broj političara postajao medicinari, a strašno veliki broj medicinara pledirao da 
postanu političari. To je bila, gospodine Erakoviću, burleska. Mene je od toga sramota u ime moje 
struke. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:06:49) 
 
 Zahvaljujem svima.  
 Interesantno i za nas laike.  
 U ime Kluba poslanika Socijalističke narodne partije, riječ ima njen predsjednik i poslanik 
Vladimir Joković. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (29.04.21 15:07:04) 
 
 Hvala, gospodine predsjedavajući.  
 Poštovana gospođo ministarko, poštovane koleginice i kolege odbornici, dragi građani Crne 
Gore, poslanici,  
 Dugo sam bio odbornik, pa ide jezik tamo gdje je naučio. Od ovih pitanja koja sam mislio da 
postavim, dva pitanja naravno da ću postaviti gospođi ministarki, ali kroz ovu raspravu ona su već 
obrađena. Međutim, ono što se postavlja pitanje ovdje jeste - da li je u prošlom vremenu struka 
zakazala da se ovo desi Crnoj Gori, ili su to zakazali političari ili menadžent koji je o tome 
odlučivao. Vidjevši ovdje ovako divnu raspravu i poučne riječi od struke, meni se čini da se struka i 
te kako dobro slaže, da struka u ovome dijelu apsolutno nije zakazala, nego je s ozbzirom na 
svoje mogućnosti i resurse kojima raspolaže učinila ono što je u njenoj moći bilo.  
 Da li su donosioci odluka u svakom vremenu bili u pravu je drugo pitanje. Ne može mene 
niko da ubijedi da su izbori u Tivtu odloženi kad smo u tom trenutku, čini mi se, imali 14 zaraženih 
u Crnoj Gori, inficiranih, a da su parlamentarni i isti ti lokalni izbori u Tivtu održani 30. avgusta i 
nisu odlagani (kad je bilo više umrlih nego što je tada bilo zaraženih). Da je dobra odluka kako je 
moguće da se zatvore crnogorske granice hermetički, a pola Crne Gore i skoro čitava ekonomija 
Crne Gore bazirana je na turizmu. Nema nijedne države u Evropi koja ima viši udio u privredi 
procentualno od turizma nego što ima Crna Gora. I da se zatvore granice, a onda poslije u 
septembru kad prođe turistička sezona, od koje mi živimo, otovore se granice. Onda imamo 
značajno veći broj inficiranih nego što ima Hrvatska, koja je otvorila granice i koja je projektovala, 
to sam dobro pratio, da će imati u toj godini 48% od 2019. godine ostvarivanja prihoda od turizma. 
Oni su uspjeli da to podignu do 65%. Postavlja se pitanje zašto je to tako i tada učinjeno u Crnoj 
Gori. Poslije otvaranja granica i naravno rezultata na izborima, čini mi se da niko baš ništa nije 
radio po tom pitanju osim struke. Svaka moja kritika na ovo ne ide na ljekare i osoblje, o tome ću 
nešto kasnije reći, nego ide na one koji su donosili odluke. Bivša vlast od 1. septembra i 
proglašenja izbora, pa do izbora nove Vlade skoro da ništa nije učinila. No, otom-potom.  
 Postavio bih uvaženoj ministarki Bojović Borovinić prvo pitanje:  
 Prilikom Vašeg stupanja na dužnost na čelu Ministarstva zdravlja početkom decembra volio 
bih znati koliko je u tom trenutku bilo inficiranih Kovid-19 u Crnoj Gori i koliko ih ima trenutno? To 
upoređenje će pokazati gdje je problem bio i zašto je do ovoga svega došlo da Crna Gora u 
jednom trenutku bude među najviše inficiranim zemljama na planeti.  
 Drugo pitanje: 
       Koliko je prethodna vlast rezervisala, obezbijedila, kupila ili nabavila injekcija protiv ove 
zarazne bolesti, ili koliko je bilo rezervisano sredstava da se te injekcije kupe? Još jedno pitanje, 
možete zajedno i jedno i drugo, nije problem, a već je to rečeno, ali da ne bi bilo da se ponavljam i 
da je politička priča, pitanja su otkucana, a bio sam ovdje čitavo vrijeme:  
 S ozbzirom na nadljudske napore medicinskog osoblja u borbi protiv pandemije, da li 
postoji mogućnost da se obezbijedi povećanje plata ili naknada ili neka varijabila za svo 



medicinsko osoblje koje je na direktan način uključeno u borbu protiv Kovid-19? Zaista, imao sam, 
nije se tim analizama i uzorkovanjem nije pokazalo da sam imao koronu, ali 100% je bila korona u 
septembru mjesecu ove godine. Otišao sam u nikšićku bolnicu Brezovik i to tamo što sam vidio u 
tome trenutku zaista me je asociralo i dalo mi povoda da postavim ovakvo pitanje. Na toj u tom 
trenutku velikoj temperaturi svo to osoblje kao kosmonauti obučeni radili su u jednim zaista 
nenormalnim uslovima. Javio sam se tamo i naravno to osoblje je bilo osoblje da ne pominjem 
nikoga, koje je imenovala bivša vlast sa jednim velikim milosrđem, ako mogu tako da kažem, su 
me primili i učinili sve i potrefili, da kažem, dijagnozu. Vrlo brzo sam izliječen od toga, ali sam se 
nagledao u kakvim uslovima rade a znajući da su to veoma minimalne plate. Dobro bi bilo osim 
ovih 250 eura za koje apsolutno dižem ruku da  li je moguće da se potrudimo, nije ovo apsolutno 
nikakva politička priča, nego istinska potreba, jer u svakom vremenu ili periodično za svaku državu 
se pojavljuju neki heroji. Pa, nekad su to u Crnoj Gori bili heroji oni koji su branili Crnu Goru nekad 
su to bili vatrogasci, nekad su bili spasioci 1979. godine zemljotresom, nekad su to veliki sportisti 
koji naprave rezultate i time promovišu Crnu Goru. Ali, u posljednjih godinu dana istinski heroji u 
Crnoj Gori su medicinsko osoblje i posebno osoblje koje je direktno vezano za borbu portiv Kovid-
19.  
        Bilo bi dobro, s obzirom da je budžet i da Vi imate pravo da utičete i da tražite, da se nađe 
neki model, što je uvaženi profesor Radulović govorio, da se onima koji su direktno uključeni u 
borbu protiv Kovid-19 dok traje ova pandemija da se nađe model, pa i na uštrb neke investicije ili 
nekog razvoja - jer u ovom trenutku je najbitnijie da imamo zdravo stanovništvo, da otvorimo 
granice, da dođu turisti i da spasimo ekonomiju (ono što se spasiti može). Da se za taj period 
nađe model da se svim tim radnicima, medicinskom osoblju koje je u to uključeno poveća plata do 
prestanka pandemije Kovid-19. To su ta dva pitanja, pa ću u naknadnom periodu objasniti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:15:05) 
 
 Hvala kolegi Jokiću.  
 Pravo na odgovor ima ministarka zdravlja. Izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 15:15:10) 
 
 Ja ću se, kao ministarka zdravlja i ljekar u prvom redu, zalagati za povećanje plata u 
zdravstvenom sistemu i to ne samo za vrijeme trajanja Kovida 19, nego naravno i kasnije. U tom 
smislu svakako podržavam napore ministra finansija da se zaista učini značajan doprinos na polju 
povećanja zarada u zdravstvenom sistemu. 
 Što se tiče pitanja vezanog za broj inficiranih, već više puta sam danas pomenula, ali 
svakako ponoviću da je u decembru mjesecu bilo 11.000 oboljelih, a da sada ima manje od 2.500 
oboljelih. Ispred mene je sva ta tabela broja novozaraženih u posljednjih 14 dana u Crnoj Gori. 
Dakle, to je ispitivanje Džon Hopkins instituta, odnosno Univerziteta kao prestižnog univerziteta na 
kojem vidite i sami da se Crna Gora nalazi bukvalno na kraju ove skale. Po broju novozareženih u 
posljednjih 14 dana od nas su značajno lošiji: Slovenija, Kipar, Bosna, Hrvatska, Srbija, Češka, 
Belgija, Švedska, Ukrajina, Poljska, Njemačka i Francuska. 
 Dakle, situacija sa brojem novooboljelih je značajno bolja, što, opet ponavljam, ne treba da 
nas previše relaksira, odnosno treba da nas upozori na veoma važno poštovanje mjera. U tom 
smislu, iskoristiću ovu priliku dodatno da zamolim sve građane i građanke za apsolutno 
poštovanje epidemioloških mjera i da, naravno, još jednom pozovem na vakcinaciju. 
 Što se tiče pitanja koliko je prethodna vlast nabavila vakcina, to je pitanje koje je potpuno 
poznato i jasno, odnosno odgovor je jasan. Dakle, prethodna vlast bazirala se isključivo na kovaks 
inicijativi, odnosno mehanizmu kojim je bilo predviđeno da vakcine stignu u Crnu Goru. Ali, 
državna garancija, moram to da ponovim, nije bila uplaćena. Uplaćena je nakon što sam ja postala 
ministarka zdravlja, odnosno nova Vlada. I tada je zapravo definitivno obezbijeđen dolazak ovih 
vakcina u zemlju. On se ne bi mogao desiti da ta državna garancija nije uplaćena. Bili smo veoma 
ograničeni rokom i, naravno, veoma brzo smo i reagovali. 



 Što se tiče ostalih vakcina, prethodna vlast, odnosno ministar gospodin Hrapović nije imao 
nikakve bilateralne dogovore. Dakle, nije uputio nijedno pismo namjere nijednoj zemlji 
proizvođaču, niti nijednom pojedinačnom proizvođaču vakcina u cilju blagovremene nabavke 
vakcina za Crnu Goru. Za to vrijeme zemlje u regionu, a i u svijetu ozbiljno su radile na pripremi 
ovih bilateralnih međunarodnih odnosa i ugovora, čime su svakako, kao što smo i svi svjedoci 
toga, blagovremeno obezbijedili vakcine za svoje zemlje. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:18:05) 
 
 Zahvaljujem Vama. 
 Kolega Joković, komentar. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (29.04.21 15:18:12) 
 
 Zahvaljujem na odgovoru. 
 Naravno, slažem se sa Vama da treba uopšte povećati plate svom medicinskom osoblju i 
zdravstvu u Crnoj Gori. Međutim, vjerujući da ova vlada i mi svi, vjerujem i opozicija da se tome 
neće protiviti. Međutim, duboko svjestan ekonomske situacije u Crnoj Gori, znam da to za ovu 
godinu teško da će biti s obzirom na prihode budžeta u prošloj godini. Zato bih apelovao da se 
ovaj prioritetni dio koji najviše podnosi tereta izdvoji - s obzirom šta su sve učinili šta su sve uradili. 
 Ono što mi je palo sad na pamet i zapisah ovdje, moram reći, poštovana gospođo 
ministarko, čitao sam da su Vama prijetili i još jednoj ministarki iz ove vlade. Pa, zamislite u 
junačkoj Crnoj Gori nađu se oni koji prijete damama. Pa, ako prijete ljudima i muškarcima, i to ne 
treba, no treba uraditi ono što se najavljuje, a onaj koji se ne boji onoga kome prijeti, on to učini. A  
oni koji prijete, još damama, ja mogu reći da se oni boje dama i nijesu dostojni po hrabrosti tim 
damama i zato tako postupaju kako postupaju. 
 Još jedna stvar, imate našu podršku u svakom pogledu i svo osoblje - ne dijeleći apsolutno 
po političkoj pripadnosti ni jedne ni druge. Ovdje je bilo priče, moram pojasniti, neki žele da 
poentiraju na padu broja zaposlenih od formiranja Vlade do današnjeg dana. Vjerujte mi, dolazim 
iz privrede, imam svoje preduzeće i znam šta je uzrok toga. Uzrok toga je propast prošlogodišnje 
turističke sezone i ovo je samo odložno dejstvo toga što se desilo. Tako da moramo s ovom 
vakcinacijom učiniti sve što je moguće da zaštitimo što veći broj ljudi da se to na najbolji mogući 
način publikuje, da bi bar oni iz regiona, nijesam siguran da će doći Englezi, Francuzi, Holanđani, 
došli u Crnu Goru ovoga ljeta. Treba učiniti i to sve što je moguće, ali prvenstveno trebamo se 
koncentrisati na region.  
 I kao predsjednik Odbora za ekonomiju, finansije i budžet, možete slobodno komunicirati sa 
mnom i ako imate neke predloge, založiću se na Odboru da dođe do eventualne izmjene u 
budžetu koja je moguća. Želje su jedno, ali mogućnost je drugo. U svakom slučaju, u ovom 
delikatnom trenutku po nas i ekonomiju Crne Gore, prvenstveno po zdravlje, vjerujem da ćemo svi 
naći razumijevanja da iscijedimo ono što je moguće iz budžeta za zdravstvo. Jer, ako budemo u 
septembru i sljedeće godine imali zdravstvenu situaciju povoljnu, vjerujem da će se, sto posto sam 
ubijeđen i ekonomska situacija poboljšati. Hvala. Uz veliku podršku, kao što sam rekao i Vama, 
poštovana gospođo ministarko, i svima onima koji su prije upravljali medicinskim ustanovama i 
onima koji sad upravljaju medicinskim ustanovama. Zaista su, ja sam iz drugih razloga dolazio 
zbog svoje rodbine, svi na zadivljujućem nivou Crne Gore. Veliko poštovanje svima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:22:17) 
 
 Hvala Vam, kolega Jokoviću. 
 Gospođo Bojović, evo jedan zanimljiv predlog. Izvolite. 
 
 



 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 15:22:27) 
 
 Prvo zahvaljujem zbog podrške koju mi je uputio vezano za prijetnje meni i ministarki Bratić. 
Mi, ni jedna ni druga, nijesmo poznate baš kao plašljive osobe, što je jako dobro i ostajem pri tome 
da se zbog toga zaista nijesam nimalo uplašila. Ne volim tim da licitiram, nije umjesno, nije lijepo - 
o tome je već obaviještena javnost. Moja poruka ponovo jeste da ću na sve prijetnje odgovoriti 
svakako nultom korupcijom, potpunom transparentnošću u radu i dodatnim angažmanu u svom 
radu, a sve, naravno, u cilju poboljšanja zdravlja i zdravstvenog sistema Crne Gore. 
 Što se tiče povećanja plata, saglasna sam u potpunosti sa Vama, zahvaljujem za sve 
sugestije. Svakako ću kao ministarka zdravlja aktivno učestvovati u rješenjima i dati sigurno svoj 
doprinos kada je u pitanju i to pitanje. Imaću svakako svoje predloge i, naravno, u odnosu na 
mogućnosti kakve budu, o tome svakako odlučuje Ministarstvo finansija, imaćemo sigurno 
odgovarajuće  predloge i blagovremeno obavijesti i Vas, a naravno i cjelokupnu javnost. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:23:46) 
 
 Hvala Vama. 
 Kolega Joković ima pravo na dva minuta ako želi. Zahvaljujem.   
 U ime kluba Bošnjačke stranke, pitanje će postaviti poslanik Ervin Ibrahimović. Izvolite, 
kolega. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (29.04.21 15:24:05) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovani potpredsjedniče sa saradnicom, uvažena ministarko sa saradnikom, koleginice i 
kolege, malobrojni poslanici trenutno u ovoj sali, poštovani građani, draga dijasporo,  
 Na početku dozvolite mi da, u ime Bošnjačke stranke i u svoje lično ime, izrazim saučešće 
porodicama koje su izgubile najdraže u ovom periodu pandemije Kovida-19. Isto tako i da čestitam 
i da zahvalim ljekarima i svim zdravstvenim radnicima na jednoj ogromnoj požrtvovanosti i da im 
poželim dobro zdravlje, njima i njihovoj porodici. Svi smo se ovdje saglasili da su to heroji ovoga 
vremena.  
 Takođe, /prekid/ ovaj institut koji smo uveli od skora je jedan dobar korak u radu ovog 
parlamenta i da smo svi ovdje svjesni toga kada je priča o zdravlju građana najmanje treba da ima 
mjesta politici. Takođe, da odavde svi treba da pokažemo odgovornost i pošaljemo poruku našim 
građanima da smo jedinstveni u pravcu zaštite zdravlja naših građana i da ćemo odavde slati 
poziv da treba naši građani da se vakcinišu. 
 Prilika je da prenesemo direktno ministarki ona pitanja za koja su zainteresovani naši 
građani, tako da ću  iskoristiti ne politiku, nego priču - ono što interesuje naše građane. 
 Kako ste zadovoljni procesom imunizacije i saradnjom sa domovima zdravlja na sjeveru 
Crne Gore i da li očekujete da će se vakcinisati dovoljan broj naših građana do početka ljetnje 
turističke sezone? S obzirom da smo kasnili sa nabavkom vakcina protiv korona virusa i da sada 
kasnimo sa imunizacijom stanovništva, turistički poslenici pokazuju zabrinutost za predstojeću 
sezonu. Od njih slušamo poruke da oni nemaju velika očekivanja od glavne sezone. Oni svoje 
negodovanje ističu zbog sporog procesa vakcinacije našeg društva, jer je svega oko 6% 
vakcinisanih prvom dozom, a revakcinisano nešto više oko 3% i svega nešto više od 15% 
prijavljeno za vakcinaciju. 
 Poštovana ministarko, više puta ste ponovili da su punktovi za masovnu vakcinaciju 
spremni i to nas raduje. Međutim, primjetno je da odziv za vakcinaciju nije na zadovoljavajućem 
nivou. Naravno da smo svjesni da je proces imunizacije veoma kompleksan, ali je isto tako i 
neophodan i da zahtijeva, pored kvalitetnog programa primjene, i ocjenu kvaliteta programa 
imunizacije, kao i učinkovitost same vakcine. Smatram da resor koji pokrivate trebalo bi promptno 
uložiti više napora u promovisanju važnosti vakcinacije da, kroz direktnu komunikaciju, medijsku 



kampanju, objasnite našim građanima važnost imunizacije. 
 Ono što mi je, takođe, interesantno jeste da je Vlada Crne Gore, tj. Savjet za Kovid-19 23. 
aprila donio odluku da se strancima koji u Crnu Goru dolaze iz Rusije, Bjelorusije, Ukrajine i 
zemalja regiona dozvoljava prelazak granice bez epidemiološke kontrole. Pozdravljamo takav 
potez, jer vjerujemo da ste uradili kvalitetne stručne procjene. Ali, ako možete pojasnite na bazi 
kojih kriterijuma ste se vodili kada ste baš ove zemlje odabrali da njihovi građani mogu da uđu u 
Crnu Goru bez PCR testa, a znamo da je, prema podacima, Rusija vakcinisala jedva 8%, 
Bjelorusija 2,58%, a Ukrajina jedva 1,28% stanovništva.  
 Dok se zemljama Evropske unije ograničava ulazak u Crnu Goru, odnosno građanima 
Evropske unije ograničava ulazak u Crnu Goru, uz negativan PCR test, ne stariji od 72 sata ili 
pozitivan rezultat serološkog testa, koji nije stariji od 30 dana ili dokaz da su najmanje sedam dana 
prije ulaska u Crnu Goru vakcionisani drugom dozom vakcine protiv korona virusa. Podsjećam da 
je prema podacima Svjetske zdravstvene oganizacije oko 22,14% stanovništva vakcinisano u 
zemljama Evropske unije.  
 Nameće se još jedno pitanje, uvažena ministarko: Da li ste uzeli u obzir da takvim mjerama 
našoj dijaspori koja živi u zemljama Evropske unije otežavamo dolazak u Crnu Goru? Ne moram 
pojasniti šta njihov dolazak znači za budžet naše države, a posebno onih optšina na sjeveru, ako 
krenemo od porodica, ugostitelja, privrednika i svega onoga što se dešava kada dolazi naša 
dijaspora. 
 Takođe, ako možete da objasnite neki od podataka vezano za broj oboljelih, kao i broj 
hospitalizovanih. 24. aprila 2021. godine broj oboljelih je bio 2.663, a hospitalizovano je 335, dok 
na primjer 26. novembra 2020. godine broj oboljelih je bio 11.678, a hospitalizovanih 346, po 
podacima Instituta za javno zdravlje Crne Gore. Ispada da je pet puta veći broj bio u novembru, a 
skoro isti broj je hospitalizovan. O čemu se tačno radi?  
 Da li Institut za javno zdravlje kontaktira oboljele pacijente nakon 14 dana, ili se samo 
evidentira da su oni oporavljeni? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:30:04) 
 
 Hvala Vama, kolega Ibrahimoviću. 
 Riječ ima ministarka. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 15:30:10) 
 
 Ima veći broj pitanja koja ste mi postavili, a pokušaću da odgovorim na svako pitanje. Ovo 
bi zahtijevalo malo dužu elaboraciju, jer se radi o najmanje sedam, osam ili desetak pitanja koja 
ste mi postavili. Počeću od ovog posljednjeg. 
 Što se tiče broja bolnički liječenih pacijenata i broja oboljelih, postoji značajan razlog razlike 
i to kako ste Vi to objasnili ispada da je ovako ili onako, to su vjerujte mi veoma softicifirane stvari 
u pitanju. To je poznato naravno ljekarima, odnosno medicinskim radnicima. Naime, opštepoznato 
je da su se pojavile mutagene forme bolesti, ne u Crnoj Gori nego u čitavom svijetu, koje imaju 
povećanu transmisiju, odnosno povećanu mogućnost zaraze i prelaska sa jednog  pacijenta na 
drugog. Shodno tome, obzirom da je jasno da su se u cijelom svijetu pojavile mutagene forme sa 
povećanom transimisijom, povećan je i broj pacijenata na bolničkom liječenju (ne u Crnoj Gori, 
nego u čitavom svijetu).  
 Što se tiče pitanja vezanog za proces imunizacije, već sam prethodno elaborirala da je 
svakako veoma važna masovna vakcinacija i da ja kao ljekar, prvo kao ljekar, a tek onda u 
drugom planu kao ministarka zdravlja, ću biti zadovoljna samo onda ako broj vakcinisanih u državi 
bude zaista zavidan, odnosno veliki. U tom smislu, očekujem da će se procesom imunizacije, 
odnosno pokretanjem masovne imunizacije dodatno animirati, odnosno odraditi dodatna kampanja 
koja je već pripremljena vezano za samu vakcinaciju. Dakle, opet apelujem na građane da treba 
da se vakcinišu, ali ponavljam da je na snazi slobodna volja za vakcinaciju. Svi smo svjedoci da 
kada su u istoriji medicine bile u pitanju neke druge epidemije koje su imale mnogo veći stepen 



smrtnosti nego što ima korona, tada je važilo da je vakcinacija bila obavezna. Prosto mnogi od nas 
su čak svjedoci dešavanja vezanog za Variolu veru i slične situacije, kada su svi prosto imali 
obavezu da budu vakcinisani jer je stepen smrtnosti od te bolesti bio veći u odnosu na stepen 
smrtnosti od kovida. Ukoliko smo svi svjesni ličnog doprinosa i svoje savjesti, dakle koliko time  
štitimo prvo svoje zdravlje, lično zdravlje, a samim tim i zdravlje svih u svojoj okolini, bilo bi 
potpuno logično očekivati da će se broj vakcinisanih, odnosno prijavljenih za vakcinaciju značajno 
povećati. 
 Pitali ste za turističke radnike. Takođe, to se odnosi naravno i na turističke radnike, 
odnosno na turističke privrednike, ali ja bih prvo svakako i njih pozvala na vakcinaciju, jer smo 
nažalost imali neke primjedbe, prethodnih dana na sastancima koje sam imala sa Unijom 
poslodavaca, vezane za broj ugostitelja, odnosno radnika u ugostiteljstvu koji žele da se vakcinišu. 
U tom smislu, napravićemo jednu dodatnu promociju, odnosno promotivnu kampanju čime ćemo 
ih dodatno animirati za vakcinaciju.  
 Naravno, ja koristim ovu priliku da pozdravim dijasporu Crne Gore svakako i da im poželim 
dobro zdravlje i dolazak u Crnu Goru. Mi smo ovih dana imali veoma intenzivne razgovore sa 
predstavnicima Evropske unije. Imaćemo sastanke vezano za uslove dolaska turista iz zemalja 
Evropske unije u Crnu Goru, slične smo zakazali sastanke kada su u pitanju oni koji dolaze i 
Sjedinjenih Američkih Država. Mi ćemo narednih dana imati intenzivne sa njima dogovore i javnost 
će blagovremeno biti obavještena o uslovima dolaska tih turista u Crnu Goru. 
 Što se tiče prethodnog pitanja vezanog za Rusiju, Bjelorusiju i Ukrajinu, odnosno region, 
region je i ranije imao iste ove uslove. Naime, epidemiološkim ispitivanjem jasno je da i Rusija i 
Bjelorusija imaju mnogo bolje brojke od nas u smislu broja novooboljelih, a da je svakako 
interesovanje iz ovih zemlja za dolazak u Crnu Goru bilo značajno, te da je to bilo ono čime smo 
se dodatno rukovodili. Takođe, koristim ovu priliku i da ponovo napomenem da je prethodna, svi 
smo svjedoci, turistička sezona upravo bila /prekid/ granica značajno lošija i da je u međuvremenu 
privreda, odnosno ekonomija dovedena u takvo stanje da prosto je zahtijevala jednu zajedničku 
intervenciju kompletnog Savjeta, gdje je konsenzusom donešena odluka da se ovim zemljama 
omogući ulazak u Crnu Goru. To ne znači, i mi sada ne možemo da znamo kakav će biti dogovor 
kada su u pitanju zemlje Evropske unije, i zbog toga smo i tražili dogovore, odnosno sastanke sa 
njima. Ono što svakako očekujemo jeste da će se najveći broj građana i u zemlji i u inostranstvu 
vakcinisati, te će na taj način potpuno bezbjedno putovati i iz Crne Gore u inostranstvo, ali i u 
suprotnom smjeru. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:35:39) 
 
 Hvala gospođi Bojović. 
 Gospodine Ibrahimoviću, pravo Vaše na komentar. Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (29.04.21 15:35:46) 
 
 Zahvaljujem što ste odgovorili na skoro sva pitanja.  
 Vidim da to radite uredno i nekako to se i očekuje ne od ministara samo, nego i od 
zdravstvenih radnika.  
 Ovo kada sam Vas pitao, u pravu ste - ljekarima je jasno, ali ja ovdje postavljam ispred 
građana i zato sam i postavio pitanje kad se tiče hospitalizovanja. Drago mi je što iskreno kažem 
da i Vi niste zadovoljni stepenom vakcinacije i to je realnost. Još jednom odavde pozivam sve 
građane vakcinišu i tako ćemo zaštititi sebe, ali i svoje najdraže. Ono što mi niste do kraja 
odgovorili, a eto pokušavam i da Vas razumijem, da li je opravdana zabrinutost turističkih 
poslenika. Vjerujem u stručnost tima koji se bavi trenutno epidemiološkom situacijom u Crnoj Gori, 
jer polazim od toga da ništa vi više ne volite svoju državu ili ja, ili svoju porodicu ili građane Crne 
Gore. Ali, dozvolite i nama kojima nismo iz te struke da smo zabrinuti. Ipak svi su dobrodošli, ali 
smo imali iskustvo u nekim drugim turističkim destinacijama kada su pustili bez PCR testa da ipak 
ih je zadesilo, da ne kažem kako bi prof. Radulović rekao, čudo. Dozvolite da brinem oko toga i 



zato sam postavio pitanje.  
 Kao što sam rekao, zasigurno današnja tema imunizacije nije mjesto za politiku. Pozivam 
sve kolege još jednom da pozovemo građane da se vakcinišu i prije svega i svojim primjerom 
pokažu. Želim ovdje jedan dobar primjer da istaknem je primjer uvaženog rejsa efendije Rifata 
Fejzića Islamske zajednice u Crnoj Gori, koji je u ovom svetom mjesecu Ramazana pojasnio 
vjernicima da mogu da se vakcinišu i da to ne utiče na post. Dalje, Islamska zajednica je uradila 
razne ankete i aktivnosti u pravcu da pojasni vjernicima kako se treba ponašati i u vrijeme posta, 
ali kako preduzeti mjere da bi zaštitili svoje najdraže od pandemije, odnosno od korona virusa. 
Tako da je to možda jedan dobar primjer da svi sa onih mjesta koje obnašamo pozovemo građane 
još jednom da se vakcinišu, da se pridržavaju mjera i tako ćemo najbolje pomoći sebi i svojim 
najbližima. Još jednom zahvaljujem, uvažena ministarko. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:38:26) 
 
 Gospođo Bojović, odgovor na komentar.  
 Izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 15:38:32) 
 
 To je bilo potpuno nehatno, obzirom da se radi o velikom broju pitanja. Preporučujem svima 
njima da se svakako vakcinišu, čime će njihova briga biti značajno manja. Samim tim, biće mnogo, 
mnogo manja i ja vjerujem da će oni to blagovremeno da razumiju. Takođe sam apsolutno 
saglasan sa Vama da je zaista važno da svi shvatimo značaj vakcinacije. U tom smislu, 
pozdravljam sve one aktivnosti koje je Islamska zajednica učinila po tom pitanju već do sada. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:39:01) 
 
 Hvala Vama. 
 Kolega Ibrahimoviću, imate pravo na izjašnjenje do dva minuta ako želite. 
 /Prekid/ Albanske koalicije Jednoglasno. Pitanje će postaviti ovlašćena predstavnica 
Draginja Vuksanović Stanković. Izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (29.04.21 15:39:27) 
 
 Hvala, uvaženi predsjedavajući. 
 Kolege poslanici, uvažena ministarko zdravlja sa saradnikom, postavljam sljedeće 
poslaničko pitanje:  
 Stanje u kojem se nalazi Crna Gora zbog korona virusa, svi znamo i evo smo ovdje 
konstatovali da je zaista teško. Svakodnevno nam umiru ljudi, medicinski radnici su na ivici 
izdržljivosti, vakcinacija je skoro stala, a nesnalaženje nadležnih u Vašem sektoru je više nego  
očigledno.  
 Da krenemo redom, broj preminulih od korona virusa je preko hiljadu i po. Svakog dana 
čujemo da je to brojka od 6,7,13 preminulih građana. U ovom mjesecu je oko 200 naših 
sugrađana izgubilo bitku sa ovom opakom bolešću. Nažalost, sve više se ovo pretvara samo u 
puku statistiku, kao što je društvo oguglalo na patnju onih koji gube najbliže; da ne vidimo svu 
nemoć sa kojom se suočavaju porodice kojima se neko bori za život, a takvih je u bolnicama bilo 
preko 500 u proteklom periodu, a na današnji dan je to 340. U svemu ovome se gubi suština, gubi 
se empatija i odnos prema strašnoj bolesti koja je pogodila cijelu planetu, a ne samo našu Crnu 
Goru. Ali, Crna Gora je zemlja koja se ponajbolje borila sa koronom sa samo 324 slučaja i 9 
preminulih u prvom talasu došla u vrh svjetske ljestvice i po broju slučajeva i po broju preminulih. 



Vakcinaciju smo započeli među posljednjima u Evropi i do danas taj proces izuzetno sporo teče. 
Samo 3,3% građana je komletno vakcinisano, dok je recimo taj broj u susjednoj Srbiji, Hrvatskoj i 
drugim zemljama po tri puta veći, po nekoliko puta veći.  
       Da li će biti dovoljno vakcina za revakcinaciju Astrazenekom u skladu sa zakazanim 
terminima koje građani imaju? Kolika je trenutno vakcina na raspolaganju i zašto se ljudi ne 
pozivaju ako ne postoji interesovanje za određenu vrstu vakcina, a znamo da su prijavljeni (a 
rečeno je da će se pozivati)? Kada će tačno otpočeti masovna vakcinacija i da li je realno da se 
vakciniše 30% stanovnika do početka sezone ako se za protekla dva mjeseca vakcinisalo samo 
3%? Pominjem namjerno, svi imamo brigu za početak sezone, posebno se brinemo za turizam od 
kojeg ova država ima velike prihode, ali toliko je više degutantno od strane premijera i od strane 
vladajuće većine toliko pominjanje turizma i brige za turizam, a isti taj premijer je predložio, a ista 
vladajuća većina glasala da se ukine Ministarstvo turizma. Mi u Crnoj Gori, koja je turistička 
destinacija, nemamo u Vladi Ministarstvo turizma.  
 Poštovana ministarko zdravlja, na početku epidemije šira javnost je imala prilike da upozna 
sjajnog epidemiologa dr Senada Begića, koji je svojim znanjem, značajnom komunikacijom i 
sveukupnim pristupom ulivao ogromno povjerenje kod građana. Poslije najave da će otići iz našeg 
zdravstvenog sistema u UNICEF, da li osjećate ličnu odgovornost zbog najave njegovog odlaska? 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:42:30) 
 
 Zahvaljujem koleginici Vuksanović Stanković. 
 Riječ ima ministarka Bojović. Izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 15:42:36) 
 
 Na pitanje da li će i kada početi masovna vakcinacija negdje je već zapravo odgovoreno. 
Dakle, u subotu ujutru stiže 201.200 kineskih vakcina u Crnu Goru, kada će odmah nakon toga 
veoma brzo započeti masovna vakcinacija. I opet pozivam sve građane i građanke da se 
vakcinišu. Što se tiče pitanja vezanog za Astrazeneku, svi smo svjedoci da je Kovaks 
mehanizmom, odnosno inicijativom za Crnu Goru opedijeljena Astrazeneka vakcina, da je već u 
zemlju stiglo 24.000 vakcina i da je dogovoom sa Kovaks mehanizmom, u koji ja apsolutno ne 
sumnjam, dogovoreno da će naredni kontigent vakcina stići, kako je nama prenešeno, ili u 
poslednjoj nedjelji aprila ili u prvoj nedjelji maja, koja je pred nama. Tako da sam sigurna da ćemo 
preko Kovaks mehanizma dobiti vakcine koje treba da dođu u zemlju, a to će biti Astrazeneka ne 
odlukom Crne Gore, nego odlukom Kovaks mehanizma, po kojem je vršena raspodjela vakcina i 
odlučeno koja će vakcina doći u koju zemlju.  
 Što se tiče započinjanja revakcinacije Astrazenekom, ona počinje danas i mi smo, odnosno 
Institut za javno zdravlje dao saopštenje da svi oni građani koji su vakcinisani Astrazeneka 
vakcinom mogu da se jave na revakcinaciju u terminu koji im je predviđen kartonom vakcinacije, 
odnosno datumom koji im je dodijeljen kada su dobili prvu dozu vakcine.  
 Što se tiče kolektivnog imuniteta i vremena koje je potrebno za postizanje kolektivnog 
imuniteta, već sam prethodno rekla da je planirano sa brojem vakcinalnih punktova da broj 
vakcinisanih bude pet do sedam hiljada na dnevnom nivou, što opet naravno zavisi i od odziva 
građana. Takođe, veoma važno je istaći da u kolektivnom imunitetu učestvuju, odnosno njemu 
doprinose i svi oni koji su preležali bolest i koji čine dio tog kolektivnog imuniteta. Preporuka je da 
se i oni vakcinišu, s tim što je ostavljen taj period od strane stručnih tijela, stručnih lica, odnosno 
eksperata koji se tom oblašću bave da se mogu vakcinisati i tri mjeseca nakon preležane bolesti 
pa očekujem da će se i dio tih građana koji su preležali bolest naravno vakcinisati u ovom 
vremenskom intervalu u odnosu na period kada su bolovali. 
 Dakle, po tom principu da se dnevno vakciniše pet do sedam hiljada građana moglo bi i 
više ako bi interesovanje građana bilo veće, naravno da će se masovna vakcinacija odvijati onim 
tokom kako je i predviđeno. Svakako veoma brzo ćemo evo svi biti i lično svjedoci tog događaja.     



Što se tiče doktora Senada Begića, iskreno imam sasvim korektne i profesionalne i fine odnose sa 
doktorom Senadom Begićem. Uzajmno se izuzetno cijenimo i uvažavamo. Imala sam više puta 
razgovore sa doktorom Begićem i njegova je odluka lična da zbog boljih uslova koje je dobio u 
UNICEF-u, isključivo iz tih razloga, napusti Institut za javno zdravlje. Žao mi je zbog takve njegove 
odluke, ne osjećam nikakvu drugu odgovornost. Naprotiv, apsolutno ne da nijesam učestvovala u 
tom njegovom dogovoru, odnosno prelasku, nego intimno nijesam bila zadovoljna sa tim 
rješenjem. Ali je obrazložio time da je dobio mnogo bolje uslove finansiranja i da zbog toga prelazi 
da radi u UNICEF. Rekla sam malo ranije u diskusiji, ne znam da li ste bili u tom trenutku prisutni 
ili ne, i nije baš jedno rješenje koje je dobrodošlo međuinstitucionalno, recimo iz razloga što je u 
edukaciji, odnosno obrazovanju Senada Begića država zaista uložila mnogo sredstava i negdje je 
bio, 'ajde da kažem u obavezi, da nastavi rad u Institutu obzirom da je mnogo, mnogo sredstava 
uloženo u njegovo obrazovanje. U svakom slučaju, nemam apsolutno nikakvu ličnu odgovornost, 
a zaista želim doktoru Senadu Begiću i dalje uspjeha u radu. Mi ćemo svakako veoma usko 
sarađivati, obzirom da će se on baviti vakcinacijom u UNICEF-u i upravo tom relacijom između 
instituta i UNICEF-a kada je u pitanju vakcinacija.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:46:52) 
 
 Hvala Vama, gospođo Bojović. 
 Koleginica Vuksanović, komentar. Izvolite. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (29.04.21 15:46:59) 
 
 Ja se prvo izvinjavam što spominjem, ali u pozitivnom kontekstu, ime uvaženog doktora 
Senada Begića, koji je pokazao svoju profesionalnost, svoje znanje svim građanima Crne Gore. 
Mene ne čudi da Vi ne osjećate odgovornost, zato što Vi više stojite .... onih koji su kompetentni 
da obavljaju svoje poslove.  
 Institut za javno zdravlje je naučna institucija i tamo treba da sjede na čelu Instituta ljudi sa 
naučnim referencama. Neko kao što je doktor Begić, u koga je država uložila toliko, nije u obavezi 
da radi u Institutu i da gleda neznanje ispred sebe. Najbolji ljekari vam odlaze iz zdravstvenog 
sistema, doktor Kavarić - da ne govorim o drugim ljekarima koje razrješavate na način kako 
razrješavate, kakva su Vam obrazloženja potpuno nepravna, urušavanje institucije od Ljekarske 
komore pa na dalje itd.  
 Znači, nije on u obavezi da nastavi da radi u Institutu gdje se ne poštuje naučna referenca i 
gdje se ne poštuje ni principi rada jedne naučne ustanove kao što je Institut za javno zdravlje. Vi 
ste, suprotno zakonu, postavili doktora na čelu direktora Instituta. Prema tome, da bi neko bio na 
čelu Instituta za javno zdravlje mora da ima naučne reference. Jedno je biti ljekar, a jedno je biti 
magistar i doktor medicinskih nauka. To su potpuno dva odvojena pojma. Velika čast i velika je 
privilegija imati ovakve zdravstvene radnike kao što ima Crna Gora i svi mi građani se divimo 
njima i onome što oni izdržavaju posljednjih godinu i nešto.  
 Međutim, njihov rad nije nažalost adekvatno plaćen i već mnogima od njih ne ostaje puno 
od zarade kada plate kredite i rate itd. Vi znate, uvažena ministarsko, pretpostavljam da ste čuli iz 
medija, da Socijaldemokratska partija u više navrata i prošlog puta kada je bila opozicija i takođe 
vladajućoj većini predlagala izmjene zakona o visni povećanja zarade zdravstvenim radnicima.  
 Pa Vas pitam direktno da li će te Vi podržati ovaj naš predlog, jer prethodni ministar iz bivše 
vlasti nije imao sluha za to. Tako da me zanima da li će te podržati naš predlog i u Vladi, a da li će 
poslije kolega iz vladajuće većine podržati povećanje zarade zdravstvenim radnicima. Šta je sa 
onih 250 eura koje su obećane onim radnicima onim zdravstvenim radnicima, ljekarima na prvoj 
liniji Kovida, koje su obećane da će se isplatiti a još uvijek nijesu isplaćene? Da ne govorim da njih 
preko 15 mjeseci nijesu proveli nijedan slobodan dan sa svojim porodicama, mnogi od njih rade 
dugotrajne smjene u skafanderima i pod punom opremom. Tako da oni sa svojim radom i načinom 
rada zaslužuju da budu adekvatno plaćeni, a ono što im je država obećala da to moraju da dobiju. 



Ja ću iskoristiti ovu priliku, naravno kao neko ko je predstavnik naroda u ovom domu, da pozovem 
svoje građane da se vakcinišu, jer na taj način čuvamo i svoje zdravlje i dravlje drugih. Ja sam se 
vakcinisala vakacinom Astrazeneka, ubrzo će biti revakcina. Vjerujem prije svega u nauku, 
vjerujem u Oksfordski tim vezano za ovu vakcinu. Posebno imam povjerenja u ovu vakcinu, čak i 
da su me neke druge bili ponudili baš izabrala Astrazeneka. To sam od starta željela. Mislim da su 
oni predano među prvima pristupili izradi ove vakcine, tako da pozivam uvažene građane, 
pozivam mlade ljude da se vakcinišu, jer na taj način čuvaju svoje zdravlje i zdravlje drugih.  
      Iskoristila bih ovu priliku da napravim jednu digresiju u odnosu na sve ovo. Veliki broj 
maturanata, Vi znate da maturanti na četvrtoj godini gimnazije i srednjih škola treba da prime 
posebnu vrstu vakcine. Čini mi se, nijesam sigurna, da je to vakcina protiv tetanusa. Završavaju 
maturanti sa školom, niko ne pominje to vakcinisanje. Ja se sjećam kad sam ja bila u gimnaziji, na 
maturi, dolazi su iz Instituta i svi smo grupno bili vakcinisani u učionicama. Da li iko misli na 
maturante koji danas za deset dana završavaju gimnaziju? Među njima je i moja ćerka, njoj niko 
živi nije pomenuo da treba da se vakciniše. Koristim i tu priliku da pitam, jer zaista je alarmantno. 
Niko u školama ne pominje grupno vakcionisanje, pa nam onda recite ako to nije moguće izvesti, 
da se mi kao roditelji snalazimo da vidimo što nam je činiti. Oni tu vakcinu moraju primiti. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:51:41) 
 
 Pravo na komentar gospođa ministarka. Izvolite. 
 
 
 JELENA BOROVINIĆ BOJOVIĆ (29.04.21 15:51:46) 
 
 ...ovog posljednjeg što se odnosi na kalendar vakcinacije. Kalendar vakcinacije je strogo 
definisan kalendar i tačno se zna po njemu kada neko mora da bude vakcinisan. Vi i ja smo 
vakcinisani po malo drugačijem kalendaru. Bilo je to dosta davno, a ovi maturanti koji će se 
vakcinisati danas naravno imaće mogućnost i moraće biti ispoštovan kalendar vakcinacije. Ja 
zaista sada od Vas čujem tu informaciju, ali što se tiče kalendara vakcinacije, sigurna sam da u 
zdravstvenom sistemu Crne Gore ima ko o tome da se brine.  
 Što se tiče povećanja zarada za zdravstvene radnike, ja sam već prethodno kazala, nego 
možda nijeste prosto u tom trenutku bili u sali, da ću ja svakako kao resorni ministar podržati 
svaku mogućnost ili svaku ideju vezanu za povećanje zarada zdravstvenim radnicima. U tom 
smislu prethodno sam objasnila, isto nijeste nažalost bili tu, da će 250 eura koje su obećane 
zdravstvenim radnicima koji su radili u Kovidu biti isplaćeni sa ovom platom, koja je ovih dana u 
obračunu. Taj novac već je pušten iz Ministarstva finansija.  
 Što se tiče pitanja vezanog za naučnu referencu Instituta za javno zdravlje, mislim da nije 
korektna i da je previše neumjesna Vaša kategorizacija o tome da Institut za javno zdravlje ne radi 
po naučnim principima i da se ne rukovodi naučnim principima. Negdje sam indirektno shvatila da 
me upućujete na pitanje koje se prethodnih dana pojavilo u medijima, a odnosi se na mišljenje 
Agencije za sprečavanje korupcije. Povodom mišljenja Agencije za sprečavanje korupcije, kojim je 
utvrđeno ugrožavanje javnog interesa koje upućuje na postojanje korupcije u postupku 
imenovanje doktora Igora Galića za direktora Instituta za javno zdravlje Crne Gore, smatram da 
isto predstavlja nejasan i pravno nelogičan pokušaj stavljanja na teret "potencijalne zloupotrebe 
zakona", i to kroz mišljenje čija je pravna priroda u smisli Zakona o sprečavanju korupcije potpuno 
drukčija od one kako je Agencija tumači i saopštava kroz ovaj akt. 
 Naime, članom 52 Zakona o sprečavanju korupcije, propisano je da Agencija sačinjava 
mišljenje o postojanju i ugrožavanju javnog interesa koje upućuje na postojanje korupcije. Na ovaj 
način, zakonodavac je jasno propisao da je mišljenje jedan od preventivnih, ali ne i kaznenih 
mehanizama, koje se u ovom slučaju moglo sačiniti isključivo u odnosu na državni organ, odnosno 
instituciju, a ne u odnosu na nosioce javne funkcije, tj. mene kao ministarke zdravlja, kroz 
nezakonito i neprincipijelno etiketiranje u ovom aktu od strane Agencije za sprečavanje korupcije.  
 Nejasno je zašto nakon jedne već izgrađenje prakse Upravnog suda Crne Gore u ovoj 



oblasti Agencija i dalje donosi akte koji su zasnovani na pretpostavkama, potencijalnim 
zloupotrebama, postojanjem mogućnosti za zloupotrebu i slično. Generalno posmatrano, cijenim 
zabrinjavajućim da se u mišljenju, kao aktu koji bi trebalo da po svojoj prirodi predstavlja stav 
Agencije povodom sistemskog, odnosno institucionalnog postupanja, javno etiketiraju pojedinci 
kao nosioci javnih funkcija. 
 Na ovaj način, Agencija uvodi praksu pretvaranja mišljenja propisanog u članu 52 Zakona o 
sprečavanju korupcije u pojedinačni akt, što istovremeno podrazumijeva i mogućnost vođenja 
upravnog spora pred pravnim sudom iako Agencija ne daje takvu pravu pouku u aktu o kojem je 
riječ. Posebno treba istaći činjenicu da je u vezi ovog pravnog pitanja inspekcija rada već u dva 
navrata konstatovala da nije bilo propusta prilikom izbora direktora Instituta za javno zdravlje. S 
tim u vezi, postavlja se pitanje da li Agencija ovakvim svojim djelovanjem ulazi u sferu ispitivanja 
odnosa koje nijesu u njenoj nadležnosti, jer su ovo pitanja iz isključive nadležnosti inspekcije rada, 
a istovremeno je vrlo opravdano upitati Agenciju da li je ovim mišljenjem učinila povredu prava 
ličnosti u odnosu na mene kao ministarku zdravlja.  
 Dakle, mišljenja sam da je nedopustivo i nepravedno, a takođe i vrlo simptomatično, da 
Agenciji za sprečavanje korupcije godinama promiču neopažene brojni navodi o zloupotrebama 
zakona navodi o korupciji, poput ovih najsvježijih primjera u odnosu na dodjelu stanova državnim 
funkcionerima, a da se naprasno bavi provjerom izbora direktora Instituta za javno zdravlje, koje je 
sprovedena u skladu sa zakonom, što je i potvrđeno od strane nadležnog državnog organa, 
odnosno od strane inspekcije rada (čak u dva navrata). U ovakvom slučaju, želim da istaknem i to 
da ćemo i ja i organ na čijem sam čelu poštovati odluke i preporuke svakog državnog organa 
države Crne Gore, ali i da ću u svakom slučaju kada za to postoji osnov, ukazati na eventualne 
nepravilnosti i nepravdu - a sve u cilju jačanja objektivnog pravičnog i transparentnog postupanja i 
odlučivanja državnih organa. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 15:57:02) 
 
 Hvala Vama. 
 Koleginica Vuksanović Stanković ima pravo na izjašnjenje povodom odgovora do dva 
minuta. 
 
 
 VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ DRAGINJA (29.04.21 15:57:10) 
 
 Uvažena ministarko, malo mi je zaparalo uši kada ste mi dva puta rekli - Vi nijeste bili tu, Vi 
nijeste bili tu. Ja nijesam u učionici u osnovnoj školi da Vi meni određujete kada ću ja biti prisustna 
u sali a kada neću. Može 10 poslanika da postavi isto poslaničko pitanje, Vi ste dužni da na to 
pitanje odgovorite. To je Vaša obaveza, a moje je pravo da sjedim u sali ili ako imam neke druge 
obaveze po odborima, da nijesam u sali.  
 Prema tome, nemojte da mi spočitavate da nijesam tu kao da me ne zanima, jer me i te 
kako zanima to što Vi radite.  
 Uvažena ministarko zdravlja, nije tačno da je gospodin Galić izabran po zakonu za 
direktora Instituta javnog zdravlja. U tom momentu nije ispunjavao uslove, a nakon tri mjeseca ste 
promijenili sistematizaciju i sada ste stavili da na čelu Instituta može biti neko ko nema titulu 
magistra i doktora nauka; ne ljekar specijalista - nego doktor i magistar medicinskih nauka. Znači, 
u momentu kad je on postavljen nije ispunjavao uslove. Šta radi Inspekcija rada, nemojte se Vi 
sjekirati za to. Postoji neko iznad Inspekcije rada, sve će se provjeriti. Nemojte da se opterećujete 
sa mišljenjem Agencije za antikorupciju. Ako Agencija nije u pravu, oni će snositi odgovornost za 
to. Ako je u pravu, onda je to već nadležnost drugih državnih organa koji će utvrditi da li se 
procedura sprovela zakonito ili se nije sprovela zakonito. Ja nikada neću biti nekorektna prema  
nekome ko me pominje, a mislim da ste više Vi nekorektni prema gospodinu Galiću, koji se od 11. 
marta do danas uopšte nije pojavio u javnosti. Vi ste ga, figurativno da kažem, ćušnuli od 
momenta kada je on izjavio da se epidemija ne može kontrolisati.  



 Prema tome, to je Vaš odnos prema čovjeku kojeg ste Vi birali i koji u momentu izbora nije 
ispunjavao zakonom predviđene uslove. To što ste Vi poslije mijenjali sistematizaciju i uradili 
sistematizaciju, samo da kažem da se sada ne može gledati u to što se radi. Nijesam ja ranije 
ukazivala na Institut za javno zdravlje koji je radio kao naučna institucija, nego sada, kada 
sprovode politiku Instituta za javno zdravlje pojedini, čast izuzecima, koji ne poštuju naučni rad i 
naučne reference. To je naučna institucija. Institut za javno zdravlje je naučna institucija i na čelu 
Instituta treba da bude magistar ili doktor medicinskih nauka. To što ste vi promijenili 
sistematizaciju, to što vama ne odgovara da bude neko doktor medicinskih nauka, treba puno da 
učite i da radite da biste postigli titulu doktora i magistra nauka (bilo kojeg a kamoli medicinskih 
nauka). To je vaše opredjeljenje, radite što hoćete. Ovo nije bilo po zakonu i kažem da nije po 
zakonu. Ono što ste uradili sa Ljekarskom komorom ni to nije po zakonu, ali će nadležni reći o tom 
postupku što imaju da kažu. Sve ćemo sačekati do kraja, ali se ovom javašluku mora jednoga 
dana se stati na put. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI STRAHINJA BULAJIĆ (29.04.21 16:00:09) 
 
 Hvala, koleginice Vuksanović. 
 Zahvaljujem. /Upadica/ Izvinjavam se, ali ovim se završava. Nema više pitanja. 
 Zahvaljujem ministarki zdravlja na odgovorima. 
 Ovim je Treća posebna sjednica Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2021. godini 
završena. 
 Hvala. 
 


